
Ajuntament de Palafrugell

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT DEL DIA 30 DE
JULIOL DE 2013 

Núm.: PLE2013/10
Dia i hora: 30/07/2013 19:30:00
Lloc: Sala Ple

Assistents

Alcalde Senyor JULI FERNÁNDEZ IRUELA
Regidor Senyor XAVIER ROCAS GUTIÉRREZ
Regidora Senyora JUDIT ZARAGOZA LLIRINÓS
Regidor Senyor JOAQUIM VENCELLS SERRA
Regidora Senyora MARGARITA MAURI JUNQUÉ
Regidor Senyor XAVIER RANGEL MARTÍNEZ
Tinent d'Alcalde Senyor ALBERT GÓMEZ CASAS
Regidor Senyor FREDERIC PRATS ESTEVE
Regidora Senyora MARIA TERESA FRIGOLA BORRÀS
Regidor Senyor LLUÍS PUJOL MASCORT
Regidor Senyora SERGI SABRIÀ BENITO
Regidor Senyor XAVIER VILÀ BONMATÍ
Regidor Senyor MÀRIUS LLEDÓ SALVADOR
Regidora Senyora CARME FARRARONS TURRÓ
Regidora Senyora NÚRIA RIVAS MASCARÓS
Regidor Senyor GUILLEM GENOVER RIBAS
Regidora Senyora ANA RECIO LÓPEZ
Regidora Senyora LAURA GALIANA GARCIA
Regidor Senyor XAVIER RODRIGO LÓPEZ
Regidora Senyor EDUARD GUERRA CASTILLO
Interventor acctal. Senyor GUSTAU TAPIAS SOLÀ
Secretari Senyor PERE SALA CORNELL

A la Sala de plens de la Casa Consistorial es reuneix el Ple de l'Ajuntament per fer
sessió  ordinària  en  primera  convocatòria,  el  dia  i  l'hora  que  s'indiquen  a
l'encapçalament, amb el següent:

Ordre del dia

1.- LECTURA DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS.- Aprovació.-

2.- RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA.- Coneixement.
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3.- PRESA DE POSSESSIÓ DEL REGIDOR DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ, SENYOR
JOSEP GABARRO GUIRAO.-

4.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.-  Ratificació: a) Nomenament de lletrada dels
serveis  jurídics  municipals  i  nomenament  de  procurador.  b)  Nomenament  per
comparèixer i personar-se l’Ajuntament davant de jutjats.  

5.- SENTÈNCIES, DECRETS I INTERLOCUTÒRIES. Coneixement.- 

6.-  RECURS  DE  REPOSICIÓ  INTERPOSAT  PEL  SENYOR  CARLOS  GARCIA
AGUILERA CONTRA L’ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT PRES EN SESSIÓ
CELEBRADA EL DIA 30 D’OCTUBRE DE 2012,  PEL QUAL ES VA RESOLDRE,
ENTRE  ALTRES,  APROVAR  DEFINITIVAMENT  EL  PLEC  DE  CLÀUSULES
ECONÒMIQUES,  ADMINISTRATIVES  I  PRESCRIPCIONS  TÈCNIQUES
REGULADORES  DEL  CONTRACTE  DEL  SERVEI  DE  MANTENIMENT  I
CONSERVACIÓ DE LA JARDINERIA MUNICIPAL. Estimació.-

7.-  RATIFICACIÓ  DESESTIMACIÓ  BONIFICACIÓ  ICIO  PARC  COMERCIAL
PALAFRUGELL. Aprovació

8.-  INFORMACIÓ  EXECUCIÓ  PRESSUPOST  MUNICIPAL  A  30/06/2013  I
INFORMES  MOROSITAT  LLEI  15/2010  DEL  1R  I  2N  TRIMESTRE  DE  2013.-
Coneixement.-

9.-  PROJECTE  DE  REPARCEL•LACIÓ  DE  L’ÀMBIT  DEL  CARRER  DELS
CASTELLETS NÚM. 1, A CALELLA. Aprovació inicial.-

10.- CONVENI SUBSCRIT ENTRE LA SOCIETAT PALAFRUGELL IMMOBLES, SL I
L’AJUNTAMENT  DE  PALAFRUGELL  PER  A  LA  RECEPCIÓ  DE  LES  OBRES
D’URBANITZACIÓ I DE CONSTRUCCIÓ DE L’APARCAMENT PÚBLIC SITUAT AL
SECTOR  PA-1.16,  CARRERS  TORRES  JONAMA,  NOU  I  GIRONA,  A
PALAFRUGELL. Ratificació.-

11.-  CONVENI  URBANÍSTIC  A  FORMALITZAR ENTRE ELS AJUNTAMENTS DE
BEGUR I  PALAFRUGELL,  EN RELACIÓ A LA POSSIBILITAT D’EXECUCIÓ DEL
TANCAMENT  DE  L’ANELL  DE  CIRCUMVAL•LACIÓ  DEL  NUCLI  URBÀ  DE
PALAFRUGELL QUE AFECTA, EN PART, TERRENYS DEL TERME MUNICIPAL DE
BEGUR. Aprovació.-

12.- PROJECTE MODIFICAT D’URBANITZACIÓ DEL PLA PARCIAL URBANÍSTIC
DEL SECTOR SUD-1.12, BRUGUERES 2, A PALAFRUGELL. Acord aprovació inicial
pres per la Junta de Govern Local de 16.07.2013. Ratificació.- 

13.-  MOCIÓ  DELS  GRUPS  MUNICIPALS  DE  CONVERGÈNCIA  I  UNIÓ  I
D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA, D'ADHESIÓ AL PACTE NACIONAL
PEL DRET A DECIDIR.- Aprovació.-
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14.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA PER DONAR RECOLZAMENT A
LA COMISSIÓ D'ESTUDI SOBRE EL DRET A DECIDIR, CREADA AL PARLAMENT
DE CATALUNYA.- Aprovació.-

15.-  MOCIÓ  DEL  GRUP  MUNICIPAL  SOCIALISTA  I  DEL  GRUP  MUNICIPAL  DE
CONVERGÈNCIA  I  UNIÓ,  DE  SUPORT  ALS  CLUBS  I  ENTITATS  ESPORTIVES
CATALANES, DAVANT L'ACCIÓ DE LA INSPECCIÓ DE TREBALL I SEGURETAT
SOCIAL.- Aprovació.-

16.- INFORMES.- 

17.- PRECS I PREGUNTES.- 

Desenvolupament de la sessió

Intervé  el  senyor  Alcalde  manifestant  que  té  dos  comentaris  a  fer,  en  nom  del
Consistori, perquè suposo que tots ho compartirem. Un és el tema relacionat amb la
nostra veïna, la Montse Serra, manifestar la satisfacció del Consistori, i evidentment de
tot  el  poble,  pel  seu  alliberament,  desitjar  una  ràpida  recuperació  i  posar-nos  a
disposició de la família, com hem fet fins ara, per fer el que ells creguin oportú, per
tant, en aquests moments, la veu la té la família, i ens queda desitjar-li una recuperació
el més ràpida possible.
I l’altra és traslladar el condol a tots els familiars, en relació a l’accident de tren de
Santiago, també en aquests moments difícil traslladar el condol als familiars i amics.

Una vegada comprovat pel secretari l’existència del “quòrum” que cal perquè pugui ser
iniciada la sessió, consistent en un terç del membres de dret que en formen part, es
passa a tractar dels assumptes inclosos en l’ordre del dia. 

A) Part Resolutiva

1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LES SESSIONS ANTERIORS

D’acord amb el que disposa l’article 108 del Reglament Orgànica Municipal,  president
sotmet  a  la  consideració  dels  assistents  l'esborrany  de  les  actes  de  les  sessions
anteriors següents:

– PLE 2013/8 de 10 de juny de 2013
– PLE 2013/9 de 26 de juny de 2013

Sense que hi hagi intervencions es tenen per aprovades les mateixes per unanimitat.

2.- RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA
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Es  dóna  compte  a  l'efecte  d'assabentat  de  les  Resolucions  dictades  per  l'Alcalde
durant els següents períodes:

- Període compres entre el 20 de juny de 2013 i el 25 de juliol de 2013, número en
ordre correlatiu creixent de la 139872013 a la 1659/2013.

A.1) Assumptes comissió informativa de règim interior, pressupost i hisenda

3.- PRESA DE POSSESSIÓ DEL REGIDOR DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ, SENYOR
JOSEP GABARRO GUIRAO.-

Intervé el secretari que subscriu, manifestant que aquest punt és la presa de possessió
del  senyor Josep Gabarro Guirao com a regidor.  El  senyor Gabarró ha realitzat  el
model de declaració de béns i activitats i d’incompatibilitats, i així mateix, per part de la
Junta electoral  Central  s’ha expedit  la credencial  per  poder substituir  a la regidora
senyora Begonya Montalban Vilas, que va presentar la renúncia el dia 21 de juny de
2013, i va ser presa en coneixement pel Ple del dia 25 de juny de 2013, per tant es pot
procedir a prendre jurament o promesa al regidor.
 
A continuació el senyor Josep Gabarro, realitza el següent jurament:
 
       JURO 
 
per  la  meva  consciència  i  honor,  complir  fidelment  les  obligacions  del  càrrec  de
Regidor de l’Ajuntament de Palafrugell amb lleialtat al Rei, i guardar i fer guardar la
Constitució com a norma fonamental de l’Estat, i l’Estatut d’Autonomia de Catalunya.

Intervencions:
El senyor alcalde dóna la benvinguda al nou regidor i manifesta que en primer lloc el
vol felicitar, desitjar-li que la seva dedicació a la gestió de tot el que és públic, sigui
plena d’èxits.
 
A  continuació  intervé  el  senyor  Gabarró  manifestant:  senyor  alcalde,  senyores  i
senyors regidors, senyor secretari, senyor interventor, companys d’executiva, estimada
família,  senyores  i  senyors,  és  per  mi  una  enorme  satisfacció  i  honor  prendre
possessió  del  càrrec  de  regidor  de  l’Ajuntament  de  Palafrugell,  ho  faig  des  del
compromís al meu poble, als seus ciutadans i ciutadanes, i sobretot amb esperit de
servei  i  proximitat  cap  a  ells.  El  càrrec  de  regidor  comporta  un  munt  de
responsabilitats,  les  quals,  una vegada em siguin adjudicades les meves funcions,
espero desenvolupar amb diligència, dedicació i humilitat. No entenc la política local
d’altra manera que no sigui amb afany d’aconseguir pels vilatans, el seu progrés, el
seu benestar individual i col·lectiu alhora d’una millora dels serveis que l’administració,
a la qual representem, pugui oferir-los estant al seu costat. Des d’aquest solemne acte 
en vull fer dues lectures, una d’humana i una altra de política. La primera em toca de
ple i em vull remuntar a finals dels anys 60, del segle passat, ha passat ja molt de
temps,  quan  essent  estudiant  de  Palamós,  la  meva  segona  casa,  vaig  aterrar  al
col·legi Prats de la Carrera per fer el batxillerat superior, qui m’hauria de dir que 45
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anys després seria regidor de la Vila del Peix Fregit. Però el meu idil·li amb Palafrugell
no s’acaba aquí, ja que poc abans de marxar a la “mili”, l’any 1976, vaig conèixer a
una noia entranyable, filla de Can Damià Olivés, la meva dona, la Rosa Maria, amb la
qual em casaria l’any 1979, i fruit d’aquesta unió tinguérem dues meravelloses filles, la
Laura i la Mireia aquí presents. Una vegada establert, de nou a Palafrugell, vaig fer
arrels, vivint i treballant aquí, creant, més tard la meva pròpia empresa, fent vida social
i esportiva i sentint-me des del primer dia com una palafrugellenc més, per tant, li dec
molt  a aquesta ciutat,  més de mitja vida, i  és hora de retornar-li,  amb generositat,
entusiasme i esforç tot el que m’ha donat que, com veieu, és moltíssim.
L’altra  lectura  que  us  vull  fer  és  la  vesant  política.  Soc  militant  de  base  de
Convergència Democràtica de Catalunya des de l’any 1987, per tant ja he celebrat les
noces d’argent amb la meva formació política. Sempre he estat fidel a les seves sigles
i  al  seu tarannà,  en els bons i  en els mals moments,  amb bona simbiosi  amb els
companys  d’Unió  Democràtica  de  Catalunya,  i  ara,  amb  una  reeixida  fórmula  de
govern municipal amb el Partit dels Socialistes de Catalunya, en la qual m’integro molt
il.lusionat, tot esperant que el nostre alcalde em decreti quines tasques realitzaré.
Això ha estat possible gràcies a la confiança dipositada en mi, per part de la Federació
local de Convergència i Unió i del seu cap de llista a les eleccions municipals de 2011,
l’Albert Gòmez, que em va permetre formar part d’una candidatura d’homes i dones
embadalits amb Palafrugell, farcits de ganes de fer política innovadora adreçada a les
persones coma eix vertebrador del seu tarannà ideològic, oferint serveis d’una ciutat
mitjana però sense perdre l’esperit de poble, potenciant el seu caràcter de municipi de
serveis,  amable  i  còmode,  alhora  que  exercint  una  capitalitat  comercial,  cultural,
turística  i  esportiva  de  primera  magnitud  en  un  indret  privilegiat  just  al  cor  de
l’Empordà i de la Costa Brava.
Vull acabar dient que les meves prioritats polítiques tenen com a denominador comú la
lletra P, i són, per aquest ordre d’importància, la P de poble, de Palafrugell, a qui com
abans he esmentat serviré sense defallir. La P de país, al que m’estimo i serveixo amb
delit i passió, tot esperant exercir en l’horitzó del 2014, el dret a decidir dels catalans i
catalanes i a la celebració a Catalunya d’una consulta sobre el seu futur polític. I en
darrer  lloc  la  P  de  partit,  amb  una  militància  coherent,  assenyada  i  de  crítica
constructiva per la millora dels valors que ens han de guiar cap a una formació política,
i  pal  de  paller  de  la  transició  nacional  catalana,  amb  l’ajut  d’altres  partits  tant
respectuosos com el nostre, que de bona fe vulguin compartir aquest irrenunciable i
legítim objectiu.
Finalitzo donant les gràcies als meus companys de l’equip de govern per la rebuda que
m’han dispensat i  oferir  a la resta de formacions polítiques del  consistori,  la meva
sincera predisposició a rebre els suggeriments que creguin oportuns i avançant en els
consensos necessaris en benefici dels nostres conciutadans que són, en definitiva, els
que han de rebre el suport d’aquest Ajuntament que formem tots els aquí reunits en
aquest Ple municipal de juliol. 
Tinc l’agradable sorpresa de comptar novament amb la Núria Rivas, m’havia apuntat
una petita referència a ella, però ja que és aquí present, dir-li que sigui benvinguda,
que es millori.
 
- senyor Guerra: En primer lloc, el senyor Gabarró em permetrà que li doni primer la
benvinguda a la senyora Rivas, que m’alegro molt de veure-la aquí una altra vegada i
sap que me l’estimo molt. Per altra part li desitjo al senyor Gabarró tota la sort del mon
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i que tota la seva empenta sigui d’alguna manera eficaç per poder ajudar al poble de
Palafrugell i també li desitjo molta sort perquè entra en una etapa molt complicada i
això vol dir que té molt coratge, i tot això s’ha de reconèixer.
 
-  senyora  Galiana:  Des  del  nostre  grup  també  donar-li  la  benvinguda  al  senyor
Gabarró, felicitar-lo per aquest càrrec que té de regidor i per aquesta nova tasca i la
responsabilitat que a partir d’ara assumirà, i agrair-li les seves paraules cap als grups
de l’oposició,  i  per  part  nostra  també té  la  mà estesa,  segur  que treballarem tots
plegats i que mirarem de millorar la situació del poble de Palafrugell.
 
- senyor Genover: Des del grup de l’Entesa donar la benvinguda al senyor Gabarró,
desitjar-li èxit en les seves tasques que farà dins de l’equip de govern i nosaltres li
oferim la nostra col·laboració i li desitgem molts èxits. 
Em permetin dir una cosa, en el sentit que estic molt content avui de tenir a les dues
regidores altra vegada aquí.
 
- senyor Fernández: Crec que estem tots molt contents .
 
-  senyor  Sabrià:  Felicitar  al  senyor  Genover  per  la  companyia  que té  avui,  també
felicitar a la senyora Recio, malgrat ho vàrem fer en el darrer Ple, ella no hi era. Que hi
sigui la senyora Rivas també és una notícia excel.lent, i  desitjar al senyor Gabarró
molts encerts en aquesta etapa, el compromís amb el poble i amb el país se li suposa i
se li coneix i per tant, que tingui molts encerts en aquesta nova etapa.
 
- senyor Gómez: Evidentment també expressar l’alegria que tenim pel fet que el senyor
Genover  estigui  tant  ben  acompanyat,  de  nou.  I  bé,  de  cares  al  senyor  Gabarró,
evidentment estem molt contents de poder comptar amb ell, n’esperem molt, i bé, ja
explicarem en el seu moment quines són les tasques que se li encomanen, però ja
desitjar-li des del primer dia, que tingui molt encert, que tingui molt bon criteri, que
tingui èxit en les seves tasques públiques, i que comptem amb ell, que contribueixi al
màxim en el  projecte municipal  que estem endegant  ja  des de fa temps i  que ho
intentem fer des d’aquests valors que són propis de la nostra federació. Molt èxit i molt
encert.  

4.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Ratificació: a) Nomenament de lletrada dels
serveis jurídics municipals i  nomenament de procurador.  b) Nomenament per
comparèixer i personar-se l’Ajuntament davant de jutjats. 

Relació de fets:

Vista la Resolució de l’Alcaldia número 1409/2013, de data 21 de juny de 2013, per la
qual es va nomenar a la lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al Col·legi de
Figueres, senyora Júlia Giró Val, per representar i defensar aquest Ajuntament davant
del Jutjat Contenciós Administratiu número 1 de Girona, en el recurs ordinari número
209/2013, interposat per part de l’advocada senyora Maria José Torrà Dovale, en nom
i representació del senyor CARLOS GARCIA AGUILERA, contra l’acord del Ple de
l’Ajuntament pres en sessió celebrada el dia 30 d’octubre de 2012, que va acordar,
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entre altres, aprovar definitivament el Plec de clàusules econòmiques i administratives
particulars i prescripcions tècniques particulars reguladores del contracte, mitjançant la
modalitat de licitació oberta, del servei de manteniment i conservació de la jardineria
municipal.

Atesa la Resolució de l’Alcaldia número 1548/2013, de data 10 de juliol de 2013, per la
qual  es  va  nomenar  al  procurador  dels  tribunals  senyor  Jesús  Sanz López  i  a  la
lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al Col·legi de Figueres, senyora Júlia
Giró Val, el primer per representar i la segona per defensar aquest Ajuntament davant
de la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya,
en el  recurs contenciós administratiu interposat  pel  procurador del  tribunals senyor
Rafael  Ros  Fernández,  en  nom  i  representació  de  la  societat  ACTIVIDADES
INMOBILIARIAS  ACISA,  S.L.,  contra  la  desestimació  presumpta  per  silenci
administratiu de la  reclamació  de responsabilitat  patrimonial  de l’administració  pels
danys i perjudicis causats, per la indeguda classificació com a sòl urbà no consolidat,
dels terrenys que integren el Sector PMU 4.7 “Carrer Sard”, a Calella de Palafrugell.

Acords:
Es proposa al Ple l'adopció del següent acord:
 
Ratificar les esmentades resolucions.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
No s'han fet intervencions.

Votació:
S'aprova per unanimitat.

5.- SENTÈNCIES, DECRETS I INTERLOCUTÒRIES. Coneixement.- 

Relació de fets:

Vist  el  decret dictat  pel Jutjat  Contenciós Administratiu número 3 de Girona, en el
procediment abreujat número 19/2013, interposat pel senyor Manel Martínez Morcillo
contra  la  desestimació  presumpta  per  silenci  administratiu  de  les  instàncies
presentades  davant  aquest  consistori  sol·licitant  l’abonament  de  les  ajudes
econòmiques contemplades en el Capítol II de les prestacions socials de l’acord de
condicions  de  treball  del  personal  funcionari  de  l’Ajuntament,  pel  qual  es  té  per
desistida a la part recurrent d’aquest procediment i es declara la seva finalització.

Atesa la interlocutòria dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona,
en  el  recurs  ordinari  número  395/2011,  interposat  per  la  societat  France  Telecóm
España,  S.A.U.,  contra  l’acord  de  la  Junta  de  Govern  Local  de  L’Ajuntament  de
Palafrugell  que  va  desestimar  el  recurs  de reposició  interposat  per  la  part  actora,
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contra la liquidació en concepte de taxes per a la utilització privativa o aprofitament
especial del domini públic per les empreses explotadores de serveis de telefonia mòbil
corresponent al tercer i quart trimestre de l’exercici corresponent a l’any 2010, per la
qual es declara finalitzat el recurs interposat per la societat France Telecóm España,
S.A. per satisfacció extraprocessal.

Atesa la  sentència  dictada  pel  Jutjat  de  1ª  Instància  número  3  de  La  Bisbal
d’Empordà,  en el  judici  ordinari  número  370/2012,  interposat  pel  senyor  Francisco
Valencia Carmona i per la senyora Concepció Valencia Heredia contra l’Ajuntament de
Palafrugell,  exercitant acció de compliment  contractual,  per  la qual es condemna a
l’Ajuntament a donar compliment al contracte objecte del procediment.

Atesa la interlocutòria dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 3 de Girona,
en  el  recurs  ordinari  número  533/2010,  interposat  per  la  societat  TELEFÓNICA
MÓVILES ESPAÑA, SA, contra l’acord de la Junta de Govern Local de L’Ajuntament
de Palafrugell que va desestimar el recurs de reposició interposat per la part actora,
contra la liquidació en concepte de taxes per a la utilització privativa o aprofitament
especial del domini públic per les empreses explotadores de serveis de telefonia mòbil
corresponent al primer i segon trimestre de l’exercici corresponent a l’any 2010, per la
qual es declara finalitzat el procediment, en tant que l’Ajuntament de Palafrugell en
data 5 de març de 2013 per acord de Junta de Govern Local va acordar donar de
baixa la liquidació objecte de recurs.

Acords:
Es proposa al Ple l'adopció del següent acord:
 
Donar-se per assabentat de les esmentades sentències, decrets i interlocutòries.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
No s'han fet intervencions.

Votació:
S'aprova per unanimitat.

6.-  RECURS  DE  REPOSICIÓ  INTERPOSAT  PEL  SENYOR  CARLOS  GARCIA
AGUILERA CONTRA L’ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT PRES EN SESSIÓ
CELEBRADA EL DIA 30 D’OCTUBRE DE 2012, PEL QUAL ES VA RESOLDRE,
ENTRE  ALTRES,  APROVAR  DEFINITIVAMENT  EL  PLEC  DE  CLÀUSULES
ECONÒMIQUES,  ADMINISTRATIVES  I  PRESCRIPCIONS  TÈCNIQUES
REGULADORES  DEL  CONTRACTE  DEL  SERVEI  DE  MANTENIMENT  I
CONSERVACIÓ DE LA JARDINERIA MUNICIPAL. Estimació.-

Relació de fets:
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Vist  el  recurs de reposició interposat pel  senyor Carlos García Aguilera, amb data
d’entrada 27 de novembre de 2012 i número de registre 15.819, contra l’acord del Ple
de l’Ajuntament pres en sessió celebrada el dia 30 d’octubre de 2012, pel qual es va
acordar,  entre  altres,  aprovar  definitivament  el  Plec  de  clàusules  econòmiques,
administratives  i  prescripcions  tècniques  reguladores  del  contracte  del  servei  de
manteniment  i  conservació  de  la  jardineria  municipal;  desestimar  íntegrament  les
al·legacions presentades pel senyor Carlos García Aguilera; estimar parcialment les
al·legacions presentades pel Grup Municipal Entesa - Junts per Palafrugell, i convocar
licitació mitjançant procediment obert per a l’adjudicació del contracte esmentat.
 
Atès que l’al·legador en el seu escrit indica, en síntesi, que l’Ajuntament de Palafrugell
no té legitimació per modificar les seves condicions laborals, en tant que no és titular
de la seva relació laboral; que l’ajuntament es contradiu en la realitat dels fets, ja que
actualment l’empresa subrogada el manté amb categoria i sou d’encarregat, tal com ho
acredita  amb la  documentació  que  acompanya;  que  es  vulnera  el  contingut  de  la
sentència número 186/2012, dictada en data 18 de maig de 2012 pel Jutjat Social
número 1 de Girona, en la que es determina que la seva categoria és d’encarregat;
que la categoria que consta al Plec no l’ha ostentat mai a l’empresa i que aquesta
modificació s’efectua sense seguir el procediment legalment establert, per la qual cosa
demana  que  es  modifiquin  les  clàusules  administratives  relatives  al  llistat  de
treballadors a subrogar, en el sentit que consti que la seva categoria es la d’encarregat
amb el sou brut mensual,  sou brut anual, despeses de seguretat social  i  antiguitat
corresponents.
 
Atès el contingut de l’informe emès per l’assessora jurídica municipal en data 22 de
juliol de 2013, que indica textualment:
 
“ En data 27 de novembre de 2012 i per registre d’entrada número 1581 el Sr. Carlos
Garcia Aguilera va presentar escrit interposant recurs de reposició contra l’acord de
Ple de data 30 d’octubre de 2012 pel qual s’acordava per unanimitat:
 
“  Primer - Aprovar definitivament el Plec de clàusules econòmiques, administratives
particulars i prescripcions tècniques particulars reguladores del contracte, mitjançant
licitació oberta, dels serveis de manteniment i conservació de la jardineria municipal,
per import anual de 448.694,45 euros, IVA inclòs.
Segon- Desestimar íntegrament les al·legacions presentades pel senyor Carlos Garcia
Aguilera,  d’acord  amb  el  dictamen  jurídic  emès  per  l’advocat  especialista  en  dret
laboral, el dia 24 de setembre de 2012, en el sentit que ja no és necessari un segon
encarregat de l’esmentat servei, passant a oficial de 1ª (equiparat amb els de més
antiguitat), amb les següents retribucions:
 
-Sou brut mensual: 1.956,31€
-Sou brut anual: 23.475,72€
-Despeses de Seguretat Social: 7.448,28 €
 
(….)”
 
Les  al·legacions  formulades  pel  Sr.  Carlos  Garcia  Aguilera  en  el  seu  recurs  de
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reposició  en  síntesi  poden  concretar-se  en  l’existència  d’un  error  en  el  llistat  de
personal  a  subrogar  pel  nou  adjudicatari  i  que  es  troba  incorporat  en  el  plec  de
clàusules econòmiques, administratives particulars i prescripcions tècniques particulars
que havien de regir  la licitació per a la contractació dels serveis de manteniment i
conservació  de  la  jardineria  municipal;  manca  de  legitimació  de  l’ajuntament  per
modificar la categoria professional del Sr. Carlos Garcia Aguilera d’encarregat a oficial
de 1ª. I sol·licita en definitiva que es modifiquin les clàusules administratives relatives
al llitat de treballadors a subrogar en el sentit que la categoria del Sr. Carlos García
Aguilera sigui  la d’encarregat amb un sou brut  mensual  de 2.158,77€, un sou brut
anual de 26.027,80€ i despeses de seguretat social de 8.716,13€.
 
El Sr. Carlos Garcia Aguilera ha ostentat la categoria professional d’encarregat mentre
ha prestat  serveis  com a treballador  de l’empresa adjudicatària  cedent,  Centre  de
Jardineria  Palafrugell,  SL,  amb  un  sou  brut  mensual  de  2.185,77  €,  tal  i  com es
contemplava en el llistat de personal a subrogar que consta incorporat en el plec de
clàusules administratives objecte de la licitació aprovat inicialment per acord de Ple de
data 28 d’agost de 2012. Aquest fet es desprèn de la documental que s’incorpora a
l’expedient  administratiu  i  que  consisteix  en  nòmina  del  Sr.  Garcia  Aguilera  amb
l’empresa adjudicatària cedent on consta la categoria professional d’encarregat i el sou
percebut,  certificació  emesa  per  l’empresa  adjudicatària  cedent  comunicant
treballadors amb la categoria professional corresponent a subrogar i per sentència de
data  18  de  maig  de  2012  dictada  pel  Jutjat  Social  número  1  de  Girona  en  el
procediment per acomiadament 1281/2012, en què un dels actors era el sr. Garcia
Aguilera.
 
Aquesta Sentència dictada pel Jutjat Social núm. 1 de Girona, i que la part recurrent
acompanya com a prova documental en el seu recurs de reposició, fixa en el fet provat
primer el següent:
 
“ Primero.- Los demandantes han venido prestando por cuenta de la empresa Centre
de  Jardineria  Palafrugell,  SL  con  las  siguientes  circunstancias  de  antigüedad,
categoría profesional y salario diario bruto con inclusión de pagas extras:
 
(...)
 
- Carlos García Aguilera: 2/12/2003; encargado; 71,60 € .”
 
Els Plecs de Clàusules administratives quan incorporen la clàusula de la subrogació de
personal  que  l’empresa  adjudicatària  del  servei  que  es  treu  a  licitació  haurà  de
subrogar han d’informar del personal que l’empresa adjudicatària ha de subrogar amb
les  condiciones  laborals  que  cada  un  dels  treballadors  a  subrogar  ostenta  amb
l’empresa cedent. 
 
Del Plec de Clàusules jurídic administratives aprovat inicialment per aquesta licitació
del contracte de serveis es comprova que en el llistat que s’incorpora de personal a
subrogar és errònia la categoria professional  que s’estableix  del  Sr.  Carlos Garcia
Aguilera, en tant que aquest de fet ostenta la categoria professional d’encarregat i no
d’oficial del 1ª, si bé el salari brut mensual que es contempla s’ajusta al que percebia
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amb l’empresa adjudicatària cedent, és a dir, 2185, 77€. A tot això, cal constatar que
per un error aritmètic el salari brut anual que es contempla en el llistat hauria de ser de
26.229,24 €  ( resultat de multiplicar 2185,77 €/m x 12 mensualitats) en comptes dels
26.027,80€ que s’hi fan constar. 
 
Presentades al·legacions pel Sr. Garcia Aguilera advertint d’aquest error, aquestes són
desestimades  en  base  a  un  dictamen  jurídic  emès  i  incorporat  a  l’expedient
administratiu.
 
El dictamen jurídic que consta incorporat a l’expedient administratiu de contractació,
emès en data 24 de setembre de 2012 per l’advocat  Sr.  Josep Mª  Prat  Figueras,
informa del procediment laboral a seguir  en el  cas que calgui,  si  així  es consideri,
modificar la categoria professional del treballador. En aquest sentit, l’informe planteja
“les possibilitats legals que hi ha per adequar la categoria professional i el salari del Sr.
Garcia a les funcions que realitza efectivament d’Oficial de 1ª” i remet al procediment
que l’article 41 de l’Estatut dels Treballadors estableix per procedir a la modificació
substancial de les condicions de treball. 
 
Aquest  article  estableix  clarament  que és la  direcció  de l’empresa qui  pot  acordar
modificacions substancials de les condicions de treball quan es donin els requisits i
d’acord  amb  el  procediment  que  legalment  estableix.  Tanmateix,  no  es  desprèn
d’aquest informe jurídic que la categoria professional que ostenta el Sr. Carlos Garcia
Aguilera hagi de ser la d’oficial de 1ª. 
 
Per Acord de Ple de data  27 de novembre de 2012  es va resoldre desestimar les
al·legacions formulades en el seu dia pel Sr. Carlos Garcia Aguilera en base al fet que
procedia la modificació  de categoria  professional  d’aquest  treballador,  quan resulta
que  l’Ajuntament  no  és  competent  per  modificar  les  condicions  laborals  dels
treballadors que l’empresa adjudicatària dels servei ha de subrogar, sense perjudici
que l’empresa adjudicatària  pugui  de conformitat disposa l’art.  41 de l’Estatut  dels
Treballadors instar el procediment de modificació de les condicions laborals, si així ho
considera.  En  aquest  sentit,  el  propi  plec  de  clàusules  jurídic  administratives  que
regulen la licitació diu, en la clàusula 6, el següent:
 
“El  personal  està  sota  la  dependència  de  l’encarregat  sense  cap  relació  amb
l’Ajuntament,  regint  els  seus drets  i  obligacions  per  la  legislació  social  vigent  i  de
previsió, essent la seva retribució i les càrregues socials corresponents a compte del
contractista que als seus efectes ostentarà la qualitat d’empresa laboral.
 
El llistat de personal a subrogar pel nou adjudicatari és el següent, d’acord amb el que
disposa l’article 43 del vigent conveni estatal de jardineria, pels anys 2010-2013: 
 
(....)”
 
L’article 43 del Conveni estatal de jardineria pels anys 2010- 2013, estableix:

“ Artículo 43. Cláusula de subrogación.
1. Subrogación del personal.
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Al objeto de contribuir y garantizar el principio de estabilidad en el empleo, la absorción
del personal entre quienes se sucedan, mediante cualesquiera de las modalidades de
contratación  de  gestión  de  servicios  públicos,  contratos  de  arrendamientos  de
servicios,  o  de otro  tipo,  en una concreta  actividad de las  reguladas en el  ámbito
funcional  del  artículo  del  presente  Convenio,  se  llevará  a  cabo  en  los  términos
indicados en el presente artículo.
 
En  lo  sucesivo,  el  término  contrata  se  entiende  como  el  conjunto  de  medios
organizados  (fundamentalmente  mano  de  obra)  con  el  fin  de  llevar  a  cabo  una
actividad económica de las  definidas dentro del  ámbito funcional  del  Convenio,  ya
fuere  esencial  o  accesoria,  que  mantiene  su  identidad  con  independencia  del
adjudicatario del servicio.
 
En este sentido, engloba con carácter genérico cualquier modalidad de contratación,
tanto pública como privada, excepto cuando el usuario final sea particular y destinado
a su uso privativo y residencial, e identifica una concreta actividad que pasa a ser
desempeñada  por  una  determinada  empresa,  sociedad,  administración  pública  u
organismo  público  fundamentalmente,  siendo  aplicable  la  subrogación  aún  en  el
supuesto de reversión de contratas a cualquiera de las administraciones públicas:
 
En todos los supuestos de finalización, pérdida, rescisión o rescate de una contrata,
así como respecto de cualquier otra figura o modalidad que suponga la sustitución
entre entidades, personas físicas o jurídicas que lleven a cabo la actividad de que se
trate,  los trabajadores/as de la empresa saliente pasarán a adscribirse a la nueva
empresa  o  entidad  pública  que  vaya  a  realizar  el  servicio,  respetando  ésta  los
derechos y obligaciones económicos, sociales, sindicales y personales que disfruten
en la empresa sustituida. (....)”
 
De conformitat amb el que s’exposa, l’Ajuntament no té legitimació per modificar la
categoria  professional  ni  el  salari  dels  treballadors  que  l’empresa  adjudicatària  del
servei hauria de subrogar en tant que les condicions laborals i socials dels esmentat
treballadors venen determinades per les condicions laborals i socials que ostentaven
amb l’empresa adjudicatària cedent. I, això, sense perjudici que l’Ajuntament, com a
òrgan de  contractació  pugui  fixar  en el  plec  de  clàusules jurídic  administratives  el
personal  necessari  per  a  cobrir  el  servei  que  és  objecte  de  licitació,  tal  i  com es
contempla i estableix en la clàusula sisena d’aquest plec.
 
Per  tot,  i  a  criteri  d’aquesta  informant,  procedeix  estimar  el  recurs  de  reposició
interposat  pel  Sr.  Carlos  Garcia  Aguilera  i,  en  aquest  sentit,  modificar  el  llistat  de
personal  que s’inclou en el  plec de clàusules jurídic administratives i  econòmiques
generals  per  a  la  contractació  dels  serveis  de  conservació  i  manteniment  de  la
jardineria de Palafrugell únicament pel que fa a reconèixer que les condicions laborals
del Sr. Carlos García Aguilera són:
 
- Categoria professional: Encarregat
- Sou brut mensual 2012: 2185,77 €
- Sou brut anual 2012: 26.229,24 €
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- Despeses de seguretat social: 8.716,13 €
 
Tot  això  sense perjudici  d’altres  informes més fonamentats  en  dret  i  d’allò  que  el
consistori consideri més convenient. ...”
 
Atès que del contingut de la documentació que consta a l’expedient, es constata que
el senyor Carlos García Aguilera ha vingut mantenint, fins a dia d’avui, la categoria
professional ostentada d’encarregat amb les retribucions corresponents. 
 
Atès  el contingut de l’article 105 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim
jurídic  de  les  administracions  públiques  i  del  procediment  administratiu  comú,
modificada per la Llei 4/1999, de 13 de gener.
 
Atès  el contingut dels articles 116 i 117 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de
règim jurídic de les administracions públiques i del procediment administratiu comú,
modificada per la Llei 4/1999, de 13 de gener.
 
Atès el contingut de l’article 52 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Estimar el recurs de reposició interposat pel senyor Carlos García Aguilera.
 
Segon.- En conseqüència, modificar puntualment el Punt 2, Personal, de la Clàusula
6,  Característiques  i  Organització  del  Servei,  del  Plec  de  clàusules  jurídic
administratives  i  econòmiques  generals  reguladores  del  contracte  del  servei  de
manteniment i conservació de la jardineria municipal en relació al llistat de personal a
subrogar pel nou adjudicatari  pel que fa a les condicions del  senyor Carlos Garcia
Aguilera que, un cop modificat, quedarà redactat com segueix:
 
2.- Personal
 
(...)
 
El llistat de personal a subrogar pel nou adjudicatari és el següent, d’acord amb el que
disposa l’article 43 del vigent conveni estatal de jardineria, pels anys 2010-2013:
 
NOM I CONGNOMS ANTIGUITAT CATEGORIA SOU BRUT

MENSUAL 2012
SOU  BRUT
ANUAL
2012

DESPESES
SEGURETAT
SOCIAL 2012

C G A 2/12/2003 Encarregat 2.185,77 € 26.229,24 € 8.716,13 €

 
(...)
 
Tercer.- Notificar  el  contingut  d’aquest  acord  a  tots  els  interessats  per  al  seu
coneixement i als efectes oportuns.
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Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
 Intervé el senyor Fernández manifestant que es tracta de subsanar un error que hi
havia entre el plec de condicions, quan es treu la relació de treballadors a subrogar es
va fer constar com a oficial primera, quan realment aquest senyor era encarregat, per
tant,  fa recurs,  fa al.legació i  en aquest  cas,  el  que fem és que estimem aquesta
al.legació per reconèixer la mateixa categoria que tenia en el contracte anterior, per
tant, penso que és un tema més de formalitat que res més, perquè evidentment és un
dret que el treballador té al respecte.
 
-  senyor  Guerra:  Entenem  perfectament  que  aquesta  persona  reclami  el  que  li
correspon o el que ell creu que és el seu grau professional, però no entenem perquè
l’Ajuntament, com a tal, ha d’entrar en aquest debat. De totes maneres, com sempre
que vostès prenen un acord com a Junta de Govern, nosaltres la intenció de vot serà
l’abstenció. 
 
- senyor Vilà: El nostre vot serà l’abstenció tal com varem fer en el plec de clàusules, i
més després de tot aquest enrenou que aquest senyor va presentar els recursos, se li
va dir que no, després altra vegada que no i al final se li ha dit que sí, per tant, el
nostre vot només pot ser l’abstenció.
 

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Els senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza
i Mauri (PSC), els senyors Gomez Prats, Pujol, Gabarró i la senyora Frigola  (CiU), el
senyor Genover i les senyores Rivas i Recio (Entesa), el senyor Rodrigo i la senyora
Galiana (PP), total setze vots a favor.
Abstencions: Els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC) i el senyor
Guerra (PxC), total cinc abstencions.

7.-  RATIFICACIÓ  DESESTIMACIÓ  BONIFICACIÓ  ICIO  PARC  COMERCIAL
PALAFRUGELL. Aprovació

Relació de fets:

Vista la instància 8657 presentada en data 20 de juny de 2013 pel senyor JOSEP
CRUZ PLAJA en representació de la societat PARC COMERCIAL PALAFRUGELL SL
per la que sol·licita la revisió de l'acord de Junta de Govern Local de data 24 de gener
de  2013  que  va  desestimar  la  petició  presentada  per  l'interessat  en  data  17  de
desembre  de  2012  on  sol·licitava  que  l'Ajuntament  de  Palafrugell  atorgués  una
bonificació del 95% en la quota de l'Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres
al·legant  que  la  resolució  de  la  petició  presentada era  competència  del  Ple  de  la

PLE2013/10 de 30 de juliol de 2013 14



Ajuntament de Palafrugell

corporació i no de la Junta de govern local.

Atès  que a  la  seva  instància  16825  presentada  en data  17 de desembre  de 2012  la
societat  PARC  COMERCIAL  PALAFRUGELL  SL   sol·licitava  que  s’atorgués  una
bonificació del 95% en la quota a ingressar en concepte d’Impost sobre Construccions,
Instal·lacions i Obres per la llicència d’obres majors 630/10 referent al complex comercial
de la Fanga, al·legant que amb aquesta obra es realitza  una activitat de foment del treball i
per  tant  per  analogia  es  podia  aplicar  la  bonificació  prevista  pel  sector  SUD  1.13
“Circumval·lació Nord” a l’article 7è.1 de l’Ordenança Fiscal reguladora de l’Impost sobre
Construccions, Instal·lacions i Obres de l’exercici 2012.
 Atès que l'acord de la Junta de Govern Local justificava la desestimació de la petició
realitzada en base als següents fonaments:

– La bonificació sol·licitada es va incorporar al text de les ordenances fiscals en
compliment del conveni de col·laboració signat en data 14 d’octubre de 2009
entre l’Ajuntament de Palafrugell i  la Junta de Compensació del sector SUD
1.13  “Circumval·lació  Nord”  pel  qual  s’estableixen  diferents  actuacions  amb
l’objectiu de promoure el desenvolupament consensuat d’aquest sector. Entre
d’altres  estipulacions,  en  aquest  conveni  s’estableix  que  la  Junta  de
Compensació  acceptava  i  comunicava  als  seus  membres  l’existència  d’uns
preus  taxats  per  a  la  venda  de  les  parcel·les  industrials  amb  l’objectiu  de
fomentar  les  activitats  industrials  del  sector  i  així  mateix  també  s’establien
penalitats  en  cas  que  no  es  complissin  aquests  preus  taxats  de  venda  i
l’Ajuntament per la seva banda es comprometia a establir bonificacions fiscals
a efectes d’Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres i Impost sobre
Activitats Econòmiques durant 4 exercicis a partir de l’1 de gener de 2010 per
les activitats que s’instal·lessin en aquest sector.  Atès que les obres a executar
per  la  llicència  d’obres  majors  630/10  referent  al  complex  comercial  de  la
Fanga, es desenvolupen fora de l’àmbit del sector SUD 1.13 i per tant no és
d’aplicació la bonificació invocada d’igual manera que tampoc són aplicables
les clàusules del conveni abans esmentades

– L'’article 14 de la Llei General Tributària impedeix utilitzar l'analogia a l'àmbit
tributari  :“No  s’admetrà  l’analogia  per  estendre  més  enllà  dels  seus termes
estrictes l’àmbit  del fet  imposable,  de les exempcions i  resta de beneficis o
incentius fiscals.”

 Atès que l'article 7è,1 de l'ordenança fiscal, invocat per l'interessat  en la seva petició,
preveu que sigui el Ple de la Corporació qui acordi la concessió de la bonificació i per
tant també ha de ser el Ple qui ha d'acordar la seva desestimació.
Vist l'article 67  de la Llei 30/1992, de règim jurídic de les administracions públiques i
procediment administratiu comú que diu textualment:
 
Article 67 Validació 
1. L’Administració pot validar els actes anul·lables esmenant-ne els vicis que presentin.
2. L’acte de validació produeix efecte des de la seva data, llevat del que es disposa
anteriorment per a la retroactivitat dels actes administratius. 
3. Si el vici consisteix en incompetència no determinant de nul·litat, pot fer la validació
l’òrgan competent sempre que sigui superior jeràrquic del que va dictar l’acte viciat. 
4.  Si  el  vici  consisteix  en  la  falta  d’alguna autorització,  l’acte  pot  ser  validat  amb
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l’atorgament

Acords:

Es proposa al Ple l'adopció del següent acord:

Primer.- Ratificar l'acord de la Junta de Govern Local de data 24 de gener de 2013
que va desestimar la instància 16825 presentada en data 17 de setembre de 2012 pel
senyor  JOSEP CRUZ PLAJA en  representació  de  la  societat  PARC COMERCIAL
PALAFRUGELL SL.

Segon.- Notificar el present acord a PARC COMERCIAL PALAFRUGELL SL.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Fernández manifestant que aquí hi ha un tema formal, que és el fet
de ratificar l’acord de la Junta pel plenari, però el tema de fons és el que jo crec que és
important que sapiguem, que aquesta empresa demana la bonificació de l’ICIO perquè
entén que li  és d’aplicació a PARC COMERCIAL PALAFRUGELL,  perquè tots ens
entenguem, “La Fanga”, li són d’aplicació les bonificacions que hi havia en el sector
sud  1.13,  ell  diu  que  se  li  ha  d’aplicar  aquesta  bonificació  per  analogia,  per  la
proximitat,  entenem que la  Llei  General  tributària  diu  que els  tributs  no es  poden
aplicar per analogia i per tant se li desestima aquesta bonificació del 25%. Això es va
fer per Junta de Govern, és veritat que aquesta bonificació, la pròpia ordenança a
l’article 7, diu que només la pot aprovar o desestimar el plenari i per això portem aquí
el tema, perquè sigui el plenari qui ratifiqui aquest acord de Junta de Govern Local, en
el seu moment aprovada.
 

Votació:
S'aprova per unanimitat.

8.-  INFORMACIÓ  EXECUCIÓ  PRESSUPOST  MUNICIPAL  A  30/06/2013  I
INFORMES  MOROSITAT  LLEI  15/2010  DEL  1R  I  2N  TRIMESTRE  DE  2013.-
Coneixement.-

Relació de fets:

Vist l’article 207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004 pel qual s’aprova el text refós de la
Llei Reguladora de les Hisendes Locals , que diu textualment:
 
“La Intervención de la entidad local remitirá al Pleno de la entidad, por conducto de la
presidencia, información de la ejecución de los presupuestos y del movimiento de la
tesorería por operaciones presupuestarias independientes y auxiliares del presupuesto
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y de su situación, en los plazos y con la periodicidad que el Pleno establezca”
 
Vista  la  disposició  addicional  segona  de  les  Bases  d’Execució  del  Pressupost
aprovades pel Ple de la corporació en data 16 de novembre de 2012, que estableix
que la Informació a remetre al Ple haurà de contenir la següent informació:
 
D’acord  amb  l’establert  a  l’article  207  del  Reial  Decret  Legislatiu  2/2004  pel  qual
s’aprova  el  text  refós  de  la  Llei  Reguladora  de  les  Hisendes  Locals,  abans  de  la
finalització de cada semestre natural es remetrà al Ple informació referent a
1.       Execució  pressupost  de  despeses  corrents,  que  contindrà  per  cada  aplicació
pressupostària:
a.       Els crèdits inicials, les seves modificacions i els crèdits definitius
b.       Les despeses compromeses
c.       Les obligacions reconegudes netes
d.       Els pagaments realitzats
2.       Execució  pressupost  d’ingressos  corrents,  que  contindrà  per  cada  aplicació
pressupostària:
a.       Les previsions inicials, les seves modificacions i les previsions definitives
b.       Els drets reconeguts nets
c.       La recaptació neta
3.       Els moviments i la situació de la tresoreria
 
S’incorporarà com a annex els informes i relacions referents a la llei 15/2010 previstes
a l’article 18.14 i 18.15 de les present Bases..

La informació referent al primer semestre s’haurà de remetre en el Ple ordinari del mes de
juliol del mateix any, o immediatament posterior si aquest no es realitzés, i la informació
referent al segons semestre  s’haurà de remetre en el Ple ordinari del mes de febrer de
l’any següent , o immediatament posterior si aquest no es realitzés.

Vist l’establert a les regles 105 i 106 de la Instrucció del model normal de comptabilitat
local.

El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de l'estat d'execució del pressupost
municipal a data30 de juny de 2013 i dels informes de morositat del 1r i 2n trimestre de
2013 d'acord amb l'establert a l'article 207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004 pel qual
s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals i dels terminis de
pagament segons es preveu a l'article 4t de la Llei 15/2010.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé  el  senyor  Fernández manifestant  que  en relació  al  que fa  referència  a les
obligacions reconegudes a 30 de juny, que vol dir tot el que fa referència a despeses,
tenim al voltant de 14 milions d’euros i els drets reconeguts són de 23 milions d’euros,
aquest  diferencial  és  perquè el  comportament  dels  ingressos és  diferent  al  de  les
despeses, les despeses tenen una execució molt més sincronitzada durant tot l’any
mentre que els ingressos depenen dels padrons, a mesura que es van aprovant, per
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tant no vol dir que encara que ara tinguem aquest superàvit, això a final d’any sigui el
mateix, ni molt menys.
Sí que hi ha algunes coses que crec que cal destacar pel comportament que tenen. En
quant als ingressos, dir que l’IBI, que és el padró més important, el seu comportament
és correcte, l’import reconegut pràcticament és el mateix que en la previsió inicial que
es va fer en l’aprovació del pressupost, també l’impost de vehicles de tracció mecànica
i plus vàlues s’està comportant en la mateixa línia, la previsió inicial, la participació en
tributs de l’Estat, també s’està complint segons la previsió, 4.071.000 euros, i si en el
segon semestre els pagaments a compte es mantenen, tindrem un ingrés superior al
que hi havia previst. Cal destacar que en el impost de construccions es comença a
veure una relativa millora del nombre de llicències, la qual cosa vol dir que alguna cosa
es comença a moure, els drets reconeguts superen el 60% de la previsió inicial, i si
comparem amb l’any 2012, anem per sobre en el mateix període, també en el nombre
de llicències, la qual cosa vol dir que potser un sector que estava totalment aturat es
comença a reactivar poc a poc. Cal dir que sí que hi ha una davallada important, i per
tant no hi ha previsió, a curt termini, en el que fa referència a la subvencions de les
altres  administracions,  ni  el  Govern  Central  ni  la  Generalitat  no  tenim  en  aquest
moment línies noves de subvencions per projectes, per tant, aquí, ja quan es va fer el
pressupost es va fer en una situació de molta prudència, però no hi ha a curt termini,
indicis que algunes de les línies de subvenció s’activin, per tant, podríem dir que pel
que fa a ingressos estem dins de la línia del propi pressupost i alguns dels padrons
estan una mica a l’alça.
Pel que fa a les despeses, també s’estan comportant correctament, les despeses de
personal, capítol I, estem amb una execució del 40%, per tant tenim en compte que a
30 de juny pràcticament està al  50%. Despeses corrents d’obres i  serveis, la seva
execució  també  és  correcta,  estem  al  26%  d’execució,  i  cal  dir  que  en  el  tema
d’inversions, portem adjudicades a 30 de juny, obres per valor de 2.600.000 euros, per
tant, també portem un ritme d’inversions que és molt similar al dels últims anys.
Per últim dir que a nivell de tresoreria, estem pagant a 34 dies, de mitjana, el nostre
objectiu és arribar a 30 dies. Crec que hi ha pocs ajuntaments, en aquests moments,
que estiguin pagant a aquests terminis. És veritat que si mirem els Patronats, això
varia una mica,  estem entre els 40 i  el  45 dies,  en alguns Patronats,  però com a
Ajuntament estem pagant als 34 dies i esperem poder arribar als 30 dies. I en aquest
moment  no  tenim  problemes  de  liquiditat,  a  nivell  de  tresoreria,  perquè  el
fraccionament de l’IBI,  el pagament al  mes de maig, això genera un coixí  que ens
permet aguantar fins el segon pagament, que és el mes de novembre, per tant això
ens ha de generar que més o menys anem en la mateixa línia que l’any passat.
Per tant,  jo penso que estem seguint una línia de prudència que ja és habitual en
aquest  Consistori,  i  jo  crec  que  s’estan  comportant,  tant  els  ingressos  com  les
despeses, en la línia inicialment aprovada.
Aquestes són les dades que els hi volia donar, així per sobre, en tot cas, si vostès
volen obrim un debat i podem comentar el que creguin oportú.

A.2)  Assumptes de la comissió informativa d'urbanisme, obres,  serveis,  medi
ambient i habitatge

9.-  PROJECTE  DE  REPARCEL•LACIÓ  DE  L’ÀMBIT  DEL  CARRER  DELS
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CASTELLETS NÚM. 1, A CALELLA. Aprovació inicial.-

Relació de fets:

Vist que en data 15 de juliol de 2013, amb registre d’entrada núm. 9.941, el senyor es
va  presentar  al  Registre  General  de  l’Ajuntament  el  Projecte  de  reparcel·lació  de
l’àmbit  del  carrer  dels  Castellets  núm.  1,  a  Calella,  promogut  pel  senyor  Alexandr
Prisyazhnyuk i per la senyora Evgeniya Prisyazhnyuk, per a la seva tramitació.
 
Atès l’informe de l’Arquitecte Municipal, el senyor Jordi Font Bel, de 15 de juliol de
2013 o, després d’examinar el projecte de reparcel·lació presentat, manifesta el que
segueix:
 
“El  senyor  Alexandr  Prisyazhnyuk  i  la  senyora  Evgeniya  Prisyazhnyuk  són  els
propietaris únics de l’àmbit del carrer dels Castellets núm. 1, a la zona del Golfet, a
Calella i,  per tant, poden formular el projecte de reparcel·lació sense necessitat de
constituir una junta de compensació.
 
El  projecte de reparcel·lació  presentat,  redactat  per  GMG,  Plans i  Projectes,  SLP,
s’ajusta  a  les  determinacions  del  Pla  de  millora  urbana  de  l’àmbit  del  carrer  dels
Castellets núm. 1, aprovat definitivament per acord del Ple Municipal de 25 de juny de
2013 i,  per tant,  contempla dues parcel·les resultants, una destinada a zona verda
pública, de 881.- m2, i una altra on es contempla l’aprofitament privat, de 5.773.- m2.
 
D’acord amb l’article 43 del  Text refós de la Llei  d’urbanisme, modificat  per la Llei
3/2012, de 22 de febrer, de Modificació d’aquest Text refós, aquest sector té l’obligació
de cedir el sòl corresponent al 15% de l’augment de l’aprofitament urbanístic que, en
funció que l’ordenació urbanística dóna lloc a una parcel·la única i indivisible, la cessió
pot ser substituïda per l’equivalent econòmic.
 
La  valoració  per  determinar  l’equivalent  econòmic  s’ha  realitzat  d’acord  amb  les
determinacions  de  l’article  22  del  Reglament  sobre  valoracions  de  la  Llei  del  Sòl,
mitjançant el mètode residual estàtic, i el resultat obtingut és de 39.104,09 €, que es
considera correcte.”
 
Atès que al mateix informe de 15 de juliol, i a títol de conclusió, l’Arquitecte Municipal
 considera  que  es  pot  aprovar  inicialment  el  projecte  de  reparcel·lació  presentat,
advertint  que,  prèviament  a  emetre  el  certificat  per  a  la  inscripció  del  projecte  al
Registre de la Propietat, caldrà haver acreditat el pagament de l’equivalent econòmic
que estableix l’article 128.3 del Decret legislatiu 1/2012, de 3 d’agost, pel qual s’aprova
el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de
Modificació d’aquest Text refós.
 
Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 15 de juliol de
2013.
 
Atès  l’informe  conjunt  del  Secretari  de  la  Corporació  i  de  l’Assessora  Jurídica
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Municipal,  de  17  de  juliol  de  2013  on,  en  primer  lloc,  efectuen  les  següents
consideracions jurídiques:
 
“a) Iniciativa.- 
 
D’acord  amb el que disposa l’article 130 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel
qual s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, modificat per la llei 3/2012, de 22 de
febrer,  i  l’article  170  del  Decret  305/2006,  de  18  de  juliol,  pel  qual  s'aprova  el
Reglament  de  la  Llei  d'urbanisme disposa que les  persones  propietàries  s’han  de
constituir  en  junta  de  compensació  sens  perjudici  d’aquells  supòsits  en  que  tal
constitució no sigui necessària d’acord amb el què estableix l’article 124.2 (actualment
article 130.2 del TRLU) de la Llei d’urbanisme. El mateix article continua dient que en
els  casos  de  propietat  única,  l’adjudicació  a  l’administració  actuant  del  sòl  amb
aprofitament  de  cessió  no  dóna  lloc  a  la  necessitat  de  constituir  la  junta  de
compensació. 
 
Així mateix, l’article 130 en el seu apartat segon disposa:
 
Article 130
                                                            
2.  La  constitució  de  la  junta  de  compensació  a  què  es  refereix  l’apartat  1  no  és
obligada en els supòsits següents:
a)  Si  hi  ha una única persona propietària  o bé una única comunitat  en proindivís,
sempre que aquesta situació es mantingui mentre s’executin les obres d’urbanització.
 
I l’article 167 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, estableix que:
 
1.  En cas que els terrenys inclosos en el polígon d’actuació urbanística pertanyin a un
propietari o propietària únics, és d’aplicació el què estableixen els apartats 1 i 2 de
l’article 164 d’aquest Reglament per a les reparcel·lacions voluntàries. En aquest cas,
si la modalitat és la compensació bàsica, recau en el propietari o propietària únics la
responsabilitat pròpia de la junta de compensació.
 
L’article 134 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s'aprova el Text refós
de la Llei d'urbanisme disposa que totes les finques incloses dins un polígon d'actuació
urbanística sotmès a reparcel·lació, en la modalitat de compensació bàsica, queden
afectades  amb  caràcter  de  garantia  real  al  compliment  dels  deures  imposats  per
aquesta Llei inherents a la dita modalitat, encara que llurs propietaris o propietàries no
s'hagin adherit a la junta de compensació. L'afectació ha de constar adequadament en
el Registre de la Propietat. En aquest cas la propietat ha de formular un projecte de
reparcel·lació  que  reparteixi  els  beneficis  i  les  càrregues  derivats  de  l'ordenació.
També indica que les finques de tots  els propietaris  o propietàries què integren la
comunitat de reparcel·lació queden afectades als deures resultants de la reparcel·lació.
Les quotes d'urbanització, en un projecte de reparcel·lació sotmès a la modalitat de
compensació  bàsica,  es  fixen  en  funció  dels  coeficients  assignats  a  les  finques
resultants del projecte, d'acord amb el que estableix l’article 120.5 de la mateixa llei.
 
b) Contingut.-
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El contingut del Projecte de reparcel·lació s’ha d’ajustar al que disposen els articles
144 a 150 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s'aprova el Reglament de la
Llei d'urbanisme.
 
A l’expedient consten la memòria del Projecte, els plànols corresponents, la relació de
finques aportades i de les finques resultants el compte de resultats entre les quals es
troben  les  finques  de  cessió  obligatòria  i  gratuïta,  documentació  que  s’ajusta
bàsicament al que disposen els articles esmentats, sens perjudici de les observacions
que consten a l’informe de l’Arquitecte municipal de data 15 de juliol de 2013.
 
Entre les observacions que consten en l’informe emès per l’arquitecte municipal cal
destacar la referent a la substitució de la cessió gratuïta i obligatòria a la què està
subjecte  el  sector  objecte  de  la  reparcel·lació  pel  seu  equivalent  econòmic,  de
conformitat preveu l’art. 43 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost que aprova el
Text Refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya.  Per la qual cosa, i de conformitat
disposa l’article 128.3 del TRLU, caldrà que prèviament a emetre el certificat de l’acord
d’aprovació  definitiva  del  projecte  de  reparcel·lació  s’acrediti  el  pagament  de
l’equivalent econòmic. 
 
c) Procediment.- 
 
D’acord amb el que disposa l’article 130 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel
qual  s'aprova el  Text  refós de la Llei  d'urbanisme, la iniciativa de la tramitació del
projecte de reparcel·lació correspon al propietari únic.

Pel que fa al procediment d'aprovació del projecte de reparcel·lació, és d'aplicació el
que disposa l’article 119 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s'aprova el
Text refós de la Llei d'urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de
Modificació d’aquest Text refós, i els articles 125 i 131 del Decret 305/2006, de 18 de
juliol, pel qual s'aprova el Reglament de la Llei d'urbanisme disposa
 
L’article 53.1.s) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text
refós de la Llei  municipal  i  de règim local  de Catalunya i  l’article 21.1.j)  de la Llei
7/1985, Reguladora de les Bases de Règim Local, modificada per la Llei 567/2003, de
16 de desembre, de mesures per a la modernització del govern local i la Resolució de
l’Alcaldia núm. 1493/2011, de 20 de juny de 2011, on s’indica que les competències
per a l’aprovació inicial i definitiva d’aquest expedient corresponen al Ple Municipal.”
 
Atès que al  mateix informe conjunt de 17 de juliol  de 2013, i  a títol  de conclusió,
manifesten que es pot procedir a l’aprovació inicial d’aquest Projecte de reparcel·lació,
amb  les  observacions  que  consten  a  l’informe  de  l’arquitecte  municipal,  obrint  un
termini d’informació pública d’un mes, donant audiència a les persones interessades,
en el seu cas, i  oficiant al Registre de la propietat a l’objecte que lliuri  certificat de
titularitat  i  càrregues de les  finques incloses a la  unitat  de reparcel·lació,  així  com
perquè estengui, al marge de cada finca, nota expressiva de l’inici de l’expedient de
reparcel·lació, amb efectes des de la data de l’acord. Així mateix, i tal com consta en
l’informe emès per l’arquitecte municipal,  prèviament  a emetre el  certificat  per a la
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inscripció del projecte al Registre de la Propietat, caldrà haver acreditat el pagament
de l’equivalent econòmic que estableix l’article 128.3 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3
d’agost, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei d’Urbanisme, modificat per la Llei
3/2012, de 22 de febrer, de Modificació d’aquest Text refós.
 
Atès el que disposa Resolució de l’Alcaldia núm. 1493/2011, de 20 de juny de 2011,
on s’indica que les competències per a l’aprovació inicial i definitiva d’aquest expedient
corresponen al Ple Municipal.
 
Atès el que preveu la Disposició addicional setena del Decret legislatiu 1/2010, de 3
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei
3/2012, de 22 de febrer, de Modificació d’aquest Text refós, pel que fa al compliment
de les obligacions de publicitat per mitjans telemàtics.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

P  rimer.- Aprovar  inicialment  aquest  Projecte de reparcel·lació  de l’àmbit  del  carrer
Castellets  núm.  1,a  Calella,  promogut pel  senyor  Alexandr  Prisyazhnyuk  i  per  la
senyora Evgeniya Prisyazhnyuk i redactat per GMG, Plans i Projectes, SLP.

Segon.- Disposar la publicació d’un edicte al Butlletí oficial de la província i en un diari
d’àmplia difusió provincial, per a l’obertura d’un període d’informació pública d’un mes,
així com la seva col·locació al tauler d’edictes de l’Ajuntament i la seva inserció al web
municipal (www.palafrugell.cat).

Tercer.- Advertir als promotors d’aquest Projecte de reparcel·lació que, prèviament a
emetre el certificat per a la inscripció del Projecte de reparcel·lació al Registre de la
Propietat de Palafrugell, una vegada hagi estat objecte d’aprovació definitiva, caldrà
haver  acreditat  prèviament  el  pagament  a  la  Tresoreria  Municipal  de  l’equivalent
econòmic que estableix l’article 128.3 del Decret legislatiu 1/2012, de 3 d’agost, pel
qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22
de febrer, de Modificació d’aquest Text refós, per import de 39.104,09 €.

Quart.- Notificar individualitzadament aquest acord a totes les persones i propietaris
afectats per aquest projecte de reparcel·lació i a l’equip tècnic redactor, per als quals el
termini  d’informació  pública  d’un  mes  començarà  l’endemà  de  la  recepció  de  la
notificació del present acord.

Cinquè.- Notificar aquest acord al Registre de la Propietat de Palafrugell i sol·licitar
que procedeixi  a  estendre  al  marge  de cadascuna  de  les  finques  afectades,  nota
expressiva  de  l’organisme  actuant  i  data  del  present  acord  d’aprovació  inicial,  tot
emetent el corresponent certificat de titularitat i càrregues.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
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Intervé el senyor Rangel manifestant que estem en una fase més de tot el que és la
tramitació  del  planejament  derivat.  És  la  darrera  finca  del  terme  municipal,  amb
categoria  de solar,  que està localitzada just  a  sobre  de la  platja  del  Golfet  abans
d’arribar a Cap Roig, això és carrer dels Castellets número 1. En el plenari del mes de
juny  varem passar  l’aprovació  definitiva  del  Pla  de  Millora  Urbana,  avui  portem el
primer dels passos que es deriven d’aquesta aprovació definitiva, que és  el projecte
de reparcel.lació, la seva aprovació inicial. El projecte de reparcel.lació no és res més
que la plasmació de la norma que aquest pla de millora urbana ens planteja i ens
defineix quines són les finques resultants que ens surten, ens defineix quines són les
obligacions de cessió del sòl i del 15% d’augment de l’aprofitament urbanístic i a partir
d’aquí, i també que és un sol propietari, i que la seva tramitació és senzilla, esperem
que en el proper plenari es pugui portar ja a aprovació definitiva.
 
- senyor Genover: Al ser una aprovació inicial el nostre grup s’abstindrà.
 
-  senyor Lledó: Nosaltres el  primer que volem comentar és que votarem en contra
d’aquesta aprovació inicial perquè creiem que no es defensen prou els interessos de
l’Ajuntament en aquest projecte i per dues coses que esperem que des de l’aprovació
inicial  fins  a  l’aprovació  definitiva  puguin  ser  esmenades.  Una  és  la  valoració
econòmica  que  es  fa  de  l’intercanvi  de  la  cessió,  com deia  el  regidor  abans,  de
l’aprofitament urbanístic, el valor econòmic que està aquí en una memòria, que explica
com es fa el càlcul d’aquest valor econòmic en compensació del sòl, nosaltres creiem
que és molt favorable al que és la propietat i que per tant, s’hauria de revisar perquè
l’Ajuntament  tingues  un  valor  econòmic  superior  al  que  l’arquitecte  tècnic  diu  que
podria ser donat com a bo. I el segon motiu pel qual nosaltres votarem en contra és
perquè en el projecte de reparcel.lació també es comenta que es vol instar a què s’han
de fer una sèrie de millores al camí de ronda, nosaltres creiem que la paraula no és
instar, la paraula és que hi ha d’haver un compromís, que això sigui una obligació
derivada  del  projecte  de  reparcel.lació.  Esperem  que  es  puguin  tenir  en  compte
aquestes aportacions i de cares a l’aprovació definitiva es puguin modificar.
 
-  senyor  Rangel:  Agrair  el  sentit  de  vot  dels  que s’han expressat,  lamentar  el  vot
contrari del grup d’Esquerra, sobretot perquè jo crec que, vaig intentar fer un exercici
de  pedagogia  quan  varem fer  l’aprovació  definitiva  del  Pla  de  Millora  Urbana,  en
relació a quan és el moment que toca fer cadascuna de les coses. Potser a aquest
exercici de pedagogia li va faltar dir una cosa, i és que estàvem parlant d’una parcel.la
en sòl urbà, amb tots els drets de les parcel·les col.lindants que hi havia en relació a
les possibles ampliacions, amb un gravat que representava unes teòriques cessions
que s’havien de fer per passar el traçat del camí de ronda que ha de connectar la
platja del Golfet amb la parcel.la del Castell – Cap Roig, vostè n’és molt coneixedor i el
seu  grup  també,  tots  sabem  com  funcionen  les  relacions  amb  els  procediments
d’execució dels camins de ronda,  sabem que la  part  més  complexa  és  la  part  de
l’expropiació  dels  terrenys  que  després  les  administracions  superiors  hauran
d’executar aquest camí de ronda. Aquesta expropiació d’aquests terrenys  correspon a
l’ajuntament, per tant aquest és el pas que ens porta a tots a fer, en comptes d’una
llicència d’obres amb tot els pros i contres que tocarien com a un privat, per poder tirar
endavant  les  obres d’un habitatge,  a  fer  el  procediment  d’optar  per  una figura del
procediment derivat que permetrà, mitjançant les normes, la regulació i després el pas
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que estem fent avui, que és la reparcel.lació, decidir i obtenir un sòl gratuït que en
situació anterior hagués pogut costar força més del que està costant ara. A banda
d’això,  pel  que fa a la part  econòmica,  un cop acceptat  que el  camí  aquest  és el
correcte i és pel que aposta l’equip de govern, la part econòmica, l’equip de govern
l’únic que fa és fer una valoració del 15% del valor que representa l’increment del sòl
que en aquests moment es dóna allà, i aquesta valoració la fa l’Arquitecte Municipal
com ho ha vingut fent fins ara, històricament, sense que nosaltres, cap dels polítics,
n’estic plenament convençut, li digui puja o baixa, senzillament l’ha feta en relació als
preus que es donen en el seu entorn i al seu voltant, igual com es fan servir, pel que
estan més acostumats, a valorar com es produeixen els valors d’expropiació. Per tant,
no entraré i crec que no hem d’entrar a discutir aquí  aquests preus i aquests punts,
però tothom és lliure de fer el que vulgui. 
Pel que fa a les millores, escolti’m, quan varem explicar això en l’aprovació del Pla de
millora  urbana,  una  de  les  millores  que  podien  executar-se  en  relació  a  aquest
desenvolupament d’aquest Pla de millora urbana i  d’aquesta figura del planejament
derivat, varem estar parlant i es va parlar àmpliament a la Comissió informativa, que
s’estava treballant perquè, igual com s’ha fet en diferents parcel·les, la darrera d’elles
 la parcel.la que hi ha baixant a Tamariu, en relació a l’execució del camí de ronda,
igual  que  s’ha  fet  amb  diferents  parcel·les  que  se’ls  hi  ha  posat  unes  teòriques
càrregues en forma de convenis, s’han fet sempre previ a l’atorgament de la llicència,
no en els elements que marquen les condicions que es deriven del planejament derivat
i del projecte de reparcel.lació que només pot fer referència al que són les superfícies
de cessió, a les superfícies de les parcel·les resultants, pot fer referència a la part
econòmica d’aquest increment de la valoració del sòl i pot fer referència al calendari de
com i de quina manera es pot tirar endavant el futur projecte d’urbanització. Creiem
que no és aquí on s’ha de parlar, i a més a més se li va explicar abastament, que el
lloc on s’havia de fer aquest condicionant era a la llicència d’obres. En el  projecte
d’urbanització si s’escau i si s’arriba a un acord previ, també es manifestarà aquesta
situació, però també li  vull  dir que aquest pla de millora urbana té l’àmbit  que té, i
l’àmbit  que  té  no  contempla  el  carrer  del  Castellets  ni  el  sector  de  l’àmbit  de  les
escales  del  Camí  de  ronda,  i  per  tant,  no  seria  molt  lògic  incorporar  a  la  pròpia
reparcel.lació  alguna  cosa  que  no  està  dins  del  sector.  Res  més,  crec  que  amb
aquesta  explicació  pot  quedar  suficientment  aclarida  la  situació  i  esperar  que  es
reconsideri el sentit del vot del grup d’Esquerra. 
 
- senyor Lledó: Com sempre, agrair la pedagogia del senyor Rangel, suposo que ens
ha d’il·lustrar a tots, això està bé, però nosaltres al que volíem fer esment és a dues
coses.  Una,  tota  aquesta  tramitació  està  essent  molt  ràpida,  la  tramitació  de  tots
aquests  plans  derivats  d’aquest  planejament,  per  tant,  entenem  que  s’haurien  de
valorar millor. No queda reflectida la cessió del camí de ronda en la reparcel.lació, i
com vostè comenta, si en el projecte de reparcel.lació no s’ha de tenir en compte algun
dels condicionants que nosaltres hem comentat, sí que es podria signar un conveni
urbanístic que inclogui aquestes característiques, perquè també estarà d’acord vostè,
segurament  també en té molts  exemples,  que en cada bugada perdem un llençol,
nosaltres, i vostè em diu que a la llicència urbanística ja li posaran, si, ja hi som pel
tros, segurament que la meitat dels condicionants aquests dels que estem parlant ara,
que s’haurien d’incloure,  no s’inclouran i  això ho sap tant  bé vostè com nosaltres,
perquè cada vegada que es negocia es perd alguna cosa pel camí.

PLE2013/10 de 30 de juliol de 2013 24



Ajuntament de Palafrugell

 
- senyor Rangel: Miri, jo no entraré a parlar de bugaderia ni a parlar de pedagogia,
però li diré ben clar, es miri el projecte de reparcel.lació i veurà que hi ha una parcel.la
privada, que té 5.773 metres quadrats i una parcel.la pública destinada a verd privat,
que és la que tindrà en propietat l’Ajuntament, i  que és la que allà s’hi ha grafiar i
plantejar el traçat del camí de ronda, això està perfectament explicat i  explicitat en
aquest projecte de reparcel.lació i en aquests plànols que l’acompanyen.
 
- senyor Fernández: Entenc que s’ha de posar el punt a votació, en tot cas, senyor
Lledó, vostè ha fet una manifestació en relació a un conveni urbanístic, i jo li diré que
ull amb els convenis urbanístics que tenen un component econòmic, es fixi que en
l’aprovació que hem fet  del  POUM no n’hi  ha cap.  Jo crec que vostè ha fet  dues
aportacions que s’han de tenir en compte, però en qualsevol cas, el que sí que hi ha
en  aquests  moments  és  que  convenis  urbanístics  que  comportin  condicions
econòmiques el govern està intentant evitar-los al màxim.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Els senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza
i Mauri (PSC), els senyors Gomez Prats, Pujol, Gabarró i la senyora Frigola  (CiU),
total onze vots a favor.
Vots en contra: Els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, i la senyora Farrarons (ERC), total
quatre vots en contra.
Abstencions:  El  senyor  Genover  i  les  senyores  Rivas  i  Recio  (Entesa),  el  senyor
Rodrigo i la senyora Galiana (PP) i el senyor Guerra (PxC), total cinc abstencions.

10.- CONVENI SUBSCRIT ENTRE LA SOCIETAT PALAFRUGELL IMMOBLES, SL I
L’AJUNTAMENT  DE  PALAFRUGELL  PER  A  LA  RECEPCIÓ  DE  LES  OBRES
D’URBANITZACIÓ I DE CONSTRUCCIÓ DE L’APARCAMENT PÚBLIC SITUAT AL
SECTOR  PA-1.16,  CARRERS  TORRES  JONAMA,  NOU  I  GIRONA,  A
PALAFRUGELL. Ratificació.-

Relació de fets:

Vist que en data 5 de juliol de 2013, es va formalitzar el Conveni per a la recepció de
les obres d’urbanització i de construcció de l’aparcament públic situat al sector PA-
1.16, carrers Torres Jonama, Nou i Girona, a Palafrugell, subscrit per la senyora Sílvia
Martí Escursell, en la seva condició de persona física designada per Dantesline, SL,
administradora  única  de  la  societat  Palafrugell  Immobles,  SL,  i   pel  senyor  Juli
Fernández  Iruela,  en  la  seva  condició  d’Alcalde-President  de  l’Ajuntament  de
Palafrugell, assistits pel Secretari de la Corporació, el senyor Marià Vilarnau Massa.
 
Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 15 de juliol de
2013.
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Atès l’informe de l’Arquitecte Municipal, el senyor Jordi Font Bel, de 16 de juliol de
2013, on efectua les següents consideracions:
 
“L’objecte  fonamental  d’aquest  conveni  és  deixar  constància  que  s’ha  donat
compliment als acords pactats en la segona addenda al conveni de 25 de juny de
2009, formalitzada el 18 de maig de 2012, i aprovada per acord del Ple Municipal de
29 de maig del mateix any, en el sentit que, per una part, Palafrugell Immobles, SL ha
finalitzat  les  obres  d’urbanització  i,  per  l’altre  part,  igualment  ha  acabat  les  obres
d’edificació de la part del soterrani que és propietat de l’Ajuntament de Palafrugell.
 
Pel  que  fa  a  les  obres  d’urbanització  cal  dir  que,  efectivament,  aquestes  estan
finalitzades i, per tant, ja s’ha procedit a posar en servei el carrer Girona amb tots els
seus serveis,  per  la  qual  cosa es  pot  iniciar  la  recepció  de  les  mateixes  quan es
completi  la  documentació específica a que es fa referència en aquest conveni,  als
efectes de formalitzar la seva recepció en una propera sessió del Ple de l’Ajuntament.
 
En quant a les obres de l’aparcament, en el conveni formalitzat es fa constar que estan
finalitzades en la part que el projecte de reparcel·lació adjudica a l’Ajuntament, si bé
també  es  recull  una  lleugera  correcció  en  quant  a  la  distribució  de  les  places
d’aparcament i, en funció de la visita efectuada es constata que l’edificació pot posar-
se en servei, per la qual cosa s’ha signat el conveni on es contempla que l’Ajuntament
es fa càrrec del manteniment i seguretat de l’aparcament. Quan s’hagin aportat els
certificats  que  manquen  ja  es  podrà  atorgar  l’escriptura  d’obra  nova  i  divisió  de
propietat horitzontal, on es reflecteixin les modificacions esmentades.”
 
Atès que a títol de conclusió, l’Arquitecte Municipal considera que el conveni signat el
5 de juliol de 2013 recull el compliment mutu de les obligacions assumides i permet a
l’Ajuntament prendre possessió de l’aparcament per posar-lo en servei, pel que cal
informar-lo favorablement.
 
Atès el  que disposa l’article 88 de la Llei  30/1992, de 26 de novembre, de Règim
Jurídic  de  les  Administracions  Públiques  i  del  Procediment  Administratiu  Comú,
modificat per la Llei 4/1999, de 13 de gener.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Ratificar íntegrament el contingut del Conveni per a la recepció de les obres
d’urbanització i de construcció de l’aparcament públic situat al sector PA-1.16, carrers
Torres Jonama, Nou i Girona, a Palafrugell, subscrit en data 5 de juliol de 2013 per la
senyora Sílvia Martí Escursell, en la seva condició de persona física designada per
Dantesline, SL, administradora única de la societat Palafrugell  Immobles, SL, i  pel
senyor Juli Fernández Iruela, en la seva condició d’Alcalde-President de l’Ajuntament
de Palafrugell, assistits pel Secretari de la Corporació, el senyor Marià Vilarnau Massa.
 
Segon.- Notificar  aquest  acord  als  signants  d’aquest  conveni  i  a  les  Àrees  de
Secretaria, Intervenció i Serveis Municipals.
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Tercer.- Sol·licitar a la societat Palafrugell Immobles, SL, representada per la senyora
Sílvia Martí Escursell, perquè presentin a l’Ajuntament tota la documentació necessària
per  a  tramitar  la  recepció  de  les  obres  d’urbanització  del  carrer  Girona  i  de
l’aparcament  públic  del  sector  PA-1.16,  carrers  Torres  Jonama,  Nou  i  Girona,  a
Palafrugell.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé  el  senyor  Rangel  manifestant  que avui  portem a ratificació  aquest  conveni
subscrit entre l’Ajuntament de Palafrugell i l’empresa promotora de les obres del sector
de l’antiga SARFA, on s’han fet les obres d’urbanització del carrer de Girona i a més a
més s’han fet d’acord amb la formalització de l’addenda al conveni de juny de 2009,
s’ha  portat  a  terme  l’execució  del  pàrking  d’un  planta  d’aparcament,  en  aquests
moments ja s’està utilitzant, s’han finalitzat les obres d’urbanització i aquest pàrking
està ja en funcionament i avui el que porten és la modificació d’aquest conveni en el
qual es donava la formalitat de tancament d’aquestes obligacions.
 
- senyor Genover: Nosaltres donem suport, evidentment a aquesta entrega d’obra, és
un projecte iniciat en l’anterior govern, ens alegrem de la finalització de les obres i
l’acabament i que l’Ajuntament disposi d’aquest aparcament de 130 places.

Votació:
S'aprova per unanimitat.

11.-  CONVENI  URBANÍSTIC A FORMALITZAR ENTRE ELS AJUNTAMENTS DE
BEGUR I PALAFRUGELL, EN RELACIÓ A LA POSSIBILITAT D’EXECUCIÓ DEL
TANCAMENT  DE  L’ANELL  DE  CIRCUMVAL•LACIÓ  DEL  NUCLI  URBÀ  DE
PALAFRUGELL QUE AFECTA, EN PART, TERRENYS DEL TERME MUNICIPAL
DE BEGUR. Aprovació.-

Relació de fets:

Vista la proposta de Conveni urbanístic a formalitzar entre els Ajuntaments de Begur i
Palafrugell,  en  relació  a  la  possibilitat  d’execució  del  tancament  de  l’anell  de
circumval·lació del nucli urbà de Palafrugell que afecta, en part, terrenys del Terme
Municipal de Begur.
 
Atesos els informes emesos per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris,
obres  públiques,  serveis  municipals  i  medi  ambient,  a  les  sessions  respectives
celebrades el 17 de juny i el 15 de juliol de 2013.
 
Atès l’informe conjunt emès per l’Assessora Jurídica Municipal i  pel Secretari de la
Corporació,  en data 17 de juliol  de 2013,  on consideren que és d’aplicació el  que
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disposen  els  articles  8  i  104  del  Decret  legislatiu  1/2010,  de  3  d’agost,  pel  qual
s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de
febrer, de Modificació d’aquest Text refós, i els articles 25 i 26 del Decret legislatiu
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme.
 
Atès que, a títol de conclusió, a l’informe conjunt de l’Assessora Jurídica Municipal i
del Secretari de la Corporació, manifesten les següents consideracions:
 
En compliment de les prescripcions legals establertes, i d’allò que disposa la clàusula
sisena del mateix Conveni, l’acord d’aprovació del dit Conveni es publicarà dins el mes
següent a la seva aprovació, al Butlletí Oficial de la Província de Girona; se sotmetrà al
tràmit d’informació pública, amb independència que en el seu moment, s’integri a la
documentació de l’instrument de planejament o de gestió a què fa referència, per tal
que se sotmeti,  de forma conjunta amb aquests instruments, al  corresponent tràmit
d’informació  pública;  un  cop  signat,  podrà  ser  consultat  públicament  mitjançant
consulta presencial i telemàtica a les oficines municipals amb possibilitat d’obtenir-ne
còpia;  i  finalment,  serà  tramès  al  Departament  de  Territori  i  Sostenibilitat  de  la
Generalitat de Catalunya (en el termini d’un mes a comptar des de la seva signatura) a
fi que sigui divulgat telemàticament en el seu web.
 
De conformitat també amb allò que disposen els article 110 a 112 de la Llei 26/2010,
de 3 d’agost, de Règim jurídic i de procediment de les administracions públiques de
Catalunya, es publicarà en el BOPG la data de l’aprovació definitiva del conveni i la
data de la seva signatura, fent-se constar expressament que el seu contingut íntegre
consta publicat en les esmentades webs més amunt mencionades.
 
Per  tant,  i  a  criteri  dels  sotasignants  i  sense  perjudici  d’altres  valoracions  més
fonamentades en dret, es pot procedir a l’aprovació inicial del conveni urbanístic amb
les consideracions que s’assenyalen en el present informe.
 
Atès el que preveu la Disposició addicional setena del Decret legislatiu 1/2010, de 3
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei
3/2012, de 22 de febrer, de Modificació d’aquest Text refós, pel que fa al compliment
de les obligacions de publicitat per mitjans telemàtics.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Aprovar inicialment la proposta de Conveni urbanístic a formalitzar entre els
Ajuntaments  de  Begur  i  Palafrugell,  representats  pels  seus  respectius  Alcaldes,  el
senyor Joan Català Pagès i el senyor Juli Fernández Iruela, i assistits pels Secretaris
d’ambdues  corporacions,  el  senyor  Jordi  Barcons  Pujol  i  el  senyor  Marià  Vilarnau
Massa, respectivament, en relació a la possibilitat d’execució del tancament de l’anell
de circumval·lació del nucli urbà de Palafrugell que afecta, en part, terrenys del Terme
Municipal de Begur.
 
Segon.- Disposar  l’obertura  d’un  període  d’informació  pública  d’un  mes  d’aquesta
Conveni urbanístic, amb la publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la Província i a
un  diari  d’àmplia  difusió  provincial,  la  seva  col·locació  al  Tauler  d’edictes  de
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l’Ajuntament,  i  la  inserció  d’aquest  edicte  al  web  municipal  (www.palafrugell.cat)
acompanyat  d’una  còpia  del  citat  conveni  urbanístic  objecte  d’aquesta  aprovació
inicial, per a la seva consulta per mitjà telemàtic. 
 
Tercer.- Notificar  aquest  acord a tots  els  signants  que han de formalitzar  aquesta
proposta de Conveni urbanístic.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé  el  senyor  Rangel  manifestant  que  avui  portem  aquest  acord  amb  una
modificació  important  en  relació  a  la  que  es  va  portar  a  la  Comissió  Informativa
d’Urbanisme del mes de juny, per fer l’explicació d’aquest conveni a formalitzar entre
l’Ajuntament de Palafrugell i l’Ajuntament de Begur i avui l’hem tornat a posar a l’ordre
del dia amb una modificació important que fa referència al finançament, però no gaire
substancial,  sobretot  perquè  no  varia  ni  el  traçat  ni  les  condicions  generals  de
l’execució  i  en  canvi  el  que  sí  ens  comporta  és  el  plantejament  d’un  primer  pas
importantíssim d’execució del planejament urbanístic i de la mobilitat de Palafrugell en
relació al tancament de l’anella de circumval.lació nord de Palafrugell, sobretot perquè
afecta, no en part sinó en gran majoria, al terme municipal de Begur i era complexa,
per  no  dir,  gairebé  impossible,  el  tancament  i  la  formalització  d’aquest  vial  de
circumval.lació.  Bàsicament  s’ha  trobat  una  solució  satisfactòria  en  relació  a  la
tramitació  mitjançant  modificacions  puntuals  de  planejament  en  cadascun  dels
ajuntaments, avui el conveni passa per aquest Ajuntament, i paral.lelament també està
passant  en  aquests  moments  per  l’Ajuntament  de  Begur  perquè  avui  també  fan
plenari, i, com he dit, a partir d’aquesta modificació puntual el que s’haurà de fer és
obtenir  la  disponibilitat  dels  terrenys  i  tramitar  els  expedients  d’expropiació
corresponents, que això és el que farà l’Ajuntament de Begur, i nosaltres, l’Ajuntament
de Palafrugell, amb la recerca d’aquest gran objectiu, que és la millora de la nostra
mobilitat, bàsicament del terme municipal, el que farà serà l’execució i el finançament
d’aquestes expropiacions i de les obres.
Dir també que aquest és un pas important, derivat també del planejament anterior, del
POUM 2007, i que si totes les coses van com han d’anar i el seu desenvolupament té 
prou èxit,  crec que el terme de Palafrugell,  el municipi de Palafrugell,  n’és un gran
beneficial,  i  per  això  el  conveni  que se signa  amb l’Ajuntament  de Begur  és  amb
aquests termes.
 
- senyor Genover: Des del nostre grup valorem aquesta proposta, per nosaltres és una
bona notícia poder tancar l’anella de circumval.lació de Palafrugell,  era un objectiu
desitjat per molts governs anteriors i sembla que ara estem en aquest punt.
 
-  senyor Sabrià:  També felicitar-nos perquè creiem que és un acord que feia molt
temps que s’hi anava al darrere, havia passat moltes dificultats, no s’havia aconseguit.
Aquest és un bon exemple del que deia el  senyor Lledó abans, des de la primera
vegada que se’ns va explicar fins ara, tots els llençols que s’han perdut els ha perdut
Palafrugell i per tant allò que havien de ser unes despeses compartides. Malgrat això,
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nosaltres hi votarem a favor igualment, però sí que crec que queda clar que ha anat
així, a més a més ha anat així perquè crec que se’ns han anat explicant els passos i
ho agraïm. En tot cas, dir que en el conveni no està grafiat el recorregut i és una de les
coses que sempre ha generat dubtes i recels amb Begur, de fet a nosaltres se’ns va
explicar aquesta tercera opció respecte a les dues que s’havien grafiat anteriorment,
però en canvi, des de Begur, en alguns contactes més informals que hi hem tingut
nosaltres, valoraven la possibilitat de recuperar el  recorregut curt  i  per tant,  el  que
plantegem al final és una darrera pregunta, que és com queda el tema del recorregut,
perquè no s’ha grafiat o si posteriorment quedarà grafiat en aquest mateix conveni, a
banda d’anunciar el nostre vot favorable, què com queda clar és un tema cabdal per la
mobilitat de Palafrugell. També pensem que per la de Begur, tot i que ells a vegades
no ho valorin d’aquesta manera, i com a tal, els hi votarem a favor.
 
- senyor Rangel: El que sí que els hi hem explicat i els hi hem posat sobre la taula en
tot moment és quin era el traçat del que estàvem parlant, lògicament el traçat definitiu
dependrà de com i de quina manera s’acabi d’afinar, i exposar-ho en el conveni és
complexe,  ara en aquests moments.  El  que fa  el  conveni  és definir  quins  són els
passos i definir quines són les obligacions de cadascun dels ajuntaments. El primer
dels passos serà la modificació puntual, i aquesta modificació puntual del planejament
dels  dos  ajuntaments  el  que  plantejarà  és  el  traçat  exacte  d’aquest  vial  de
circumval.lació.
 
-  senyor  Fernández:  En relació al  que deia el  senyor Sabrià sobre el  tema de les
despeses, jo diria  que és veritat  que el  govern,  en les converses que jo he tingut
últimament,  sempre  havíem  parlat  d’intentar  que  el  que  eren  les  despeses
d’expropiació fossin la meitat per cadascú i que la part de les despeses d’urbanització,
l’Ajuntament assumís la meitat i l’altra meitat, poder-ho assumir o bé un part Begur o
bé que fossin els sectors col.lindants de Palafrugell. Cal dir que Begur, sobre el tema
de l’obra sempre s’hi ha negat, inicialment semblava que pel que fa a l’expropiació
estaria  disposat  a  parlar-ne  però  finalment  va  dir  que  no,  i  nosaltres  ho  varem
quantificar i el que pot comportar l’expropiació és al voltant de 40.000 euros. Posar en
crisi el conveni amb una bona entesa, per això, el govern va entendre que era millor
anar  per  feina,  tenint  en compte que ara  estem en aquest  procés d’aprovació del
POUM, que això pot anar molt paral.lel i que podem tenir aquest modificació feta al
mes de febrer o març de 2014, que això pugui ser una realitat els 2014 o 2015, per
això  nosaltres varem prioritzar  aquesta urgència i  com vostè sap,  quan hi  ha una
relació de bona entesa, també cal aprofitar-la, perquè sinó, a vegades, per qualsevol
cosa es gira qualsevol història i et quedes allà empantanegat en un tema, que com ha
dit el senyor Genover, feia molts anys que molts governs anaven darrera d’això, molts
governs  han intentat  gestionar  això,  i  penso que ara  és  el  moment  d’aprofitar-ho,
malgrat que és veritat que en un primer moment havíem parlat de compartir algunes
despeses. 

Votació:
S'aprova per unanimitat.
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12.- PROJECTE MODIFICAT D’URBANITZACIÓ DEL PLA PARCIAL URBANÍSTIC
DEL  SECTOR  SUD-1.12,  BRUGUERES  2,  A  PALAFRUGELL.  Acord  aprovació
inicial pres per la Junta de Govern Local de 16.07.2013. Ratificació.- 

Relació de fets:

Vist que la Junta de Govern Local, a la sessió celebrada el 16 de juliol de 2013, i amb
la finalitat d’avançar en el tràmit d’aprovació d’aquest Projecte modificat d’urbanització
del Pla parcial urbanístic del sector SUD-1.12, Brugueres 2, a Palafrugell, li va atorgar
l’aprovació inicial, supeditada a la ratificació pel proper Ple Municipal.
 
Atès que l’acord pres per la Junta de Govern Local a la sessió del 16 de juliol, és el
que es transcriu a continuació:
 
“PROJECTE MODIFICAT D’URBANITZACIÓ DEL PLA PARCIAL URBANÍSTIC DEL
SECTOR SUD-1.12, BRUGUERES 2, A PALAFRUGELL. Aprovació inicial.-
 
Vist el Projecte modificat d’urbanització del Pla parcial urbanístic del sector SUD-1.12,
Brugueres 2, a Palafrugell, redactat per ASPEN, Assistència i Projectes d’Enginyeria
Civil,  SL,  representada  pel  senyor  Pere  Jornet  Corbella,  d’acord  amb  l’encàrrec
municipal efectuat en el seu dia.
 
Atès l’informe conjunt emès per l’Arquitecte Municipal, el senyor Jordi Font Bel, i per
l’Arquitecte Tècnic Municipal, el senyor Albert Vilà Roura, en data 11 de juliol de 2013,
on manifesten el que segueix:
 
En data 11 d’abril de 2012 es va trametre a l’Agència Catalana de l’Aigua un exemplar
de l’Estudi Hidràulic i de Drenatge en l’Àmbit dels Sectors de Sòl Urbanitzable SUD
1.9  “Coll  de  la  Morena  2”,  SUD  1.11  “La  Fanga”  i  SUD  1.12  “Brugueres  2”  de
Palafrugell. Aquest estudi recull les consideracions efectuades per l’Agència Catalana
de l’Aigua  en informes  anteriors  als  sectors  referenciats  i,  a  més  proposava dues
alternatives de drenatge.
 
La Junta de Govern Local, a la sessió del 26 de març de 2013, va aprovar inicialment
el  Projecte  d’Infraestructures  Hidràuliques a  la  Riera  de Ca l’Abellí  de  Palafrugell,
analitza l’alternativa B, i recull les consideracions efectuades per l’Agència Catalana
de  l’Aigua  en  el  seu  informe  de  data  16  d’agost  de  2012  que  informava  l’Estudi
Hidràulic i de Drenatge en l’Àmbit dels Sectors de Sòl Urbanitzable SUD 1.9 “Coll de la
Morena2”, SUD 1.11 “La Fanga” i SUD 1.12 “Brugueres 2” de Palafrugell.
 
La proposta de l’alternativa B de l’Estudi Hidràulic i de Drenatge afecta al disseny de
les obres de fàbrica del Sector de Sòl urbanitzable SUD 1.12 “Brugueres 2”, que s’han
dissenyat  de nou segons  les  determinacions  de l’Estudi  i  queden recollides  en  el
present  Projecte  Modificat  d’Urbanització  del  Pla  Parcial  Urbanístic  SUD-1.12
Brugueres 2. 
 
El Projecte d’Urbanització del Sector de Sòl urbanitzable SUD 1.12 “Brugueres 2” va
ser aprovar definitivament pel Ple de l’Ajuntament de Palafrugell en la seva sessió de
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data  26  de  novembre  de  2008  per  un  import  de  licitació  de  4.216.338,30€  i
contemplava unes obres de fàbrica de dimensions interiors 10mx3m i 4mx2m, i que
amb les modificacions introduïdes segons les prescripcions de l’Estudi Hidràulic i de
Drenatge les obres de fàbrica queden reduïdes a seccions de 2mx2m i 5mx2m de
mides interiors i que es podran executar amb elements prefabricats reduint-ne el cost i
el temps d’execució.
 
Atès que al mateix informen conjunt d’11 de juliol de 2013, i en relació al Projecte
modificat d’urbanització del Pla parcial urbanístic del sector SUD-1.12, Brugueres 2,
manifesten  que aquest  projecte  recull  els  canvis  que  s’han  dut  a  terme  durant  el
desenvolupament de les obres provocats pel propi procés de les mateixes, així com 
aquells canvis necessàries per a la bona execució del projecte i els que s’han ajustat
per tal de reduir l’import de les mateixes, efectuat les consideracions que es detallen a
continuació:
 
Del projecte també s’ha exclòs l’àmbit  C que correspon a la partida de la part  del
giratori que puja a la quantitat de 159.693,80€ de pressupost d’execució material, ja
que el va executar el sector SUD-1.11 “La Fanga”,  i  per tant no és pròpiament un
estalvi del sector.
 
Les modificacions i ajusts introduïts al Projecte han modificat el pressupost d’execució
per  contracta  a  3.825.341,82€  IVA  inclòs,  que  suposa  un  estalvi  de  391.046,48€
respecte el projecte inicial.
 
Aquest  projecte  té  la  consideració  de  Projecte  d’obres  d’urbanització  i  conté  la
documentació que s’estableix als articles 96, 97 i 98 del Decret 305/2006, de 18 de
juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme.
 
Atès que, a títol de conclusió, els tècnics municipals consideren que es pot procedir a
l’aprovació  inicial  d’aquest  Projecte  modificat  a  la  propera  sessió  de  la  Junta  de
Govern Local, acord que haurà de ser ratificat pel Ple Municipal Ordinari d’aquest mes
de  juliol,  i  supeditant  la  continuació  del  tràmit  d’aprovació  a  la  introducció  de  les
esmenes que es puguin derivar del període d’informació pública.
 
Atès  l’informe  emès  per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 15 de juliol de
2013.
 
Atès el que disposen els articles 89 i 119 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel
qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22
de febrer, de modificació del Text Refós de la Llei d’Urbanisme i l’article 110 del Decret
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme.
 
Atès el que preveu la Disposició addicional setena del Decret legislatiu 1/2010, de 3
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, pel que fa al compliment
de les obligacions de publicitat per mitjans telemàtics, i la Disposició addicional desena
del mateix Decret legislatiu 1/2012, de 3 d’agost, pel que fa a l’ampliació en un mes
dels  terminis  de  tramitació  i  la  resolució  definitiva  de  les  figures  de  planejament
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urbanístic i de gestió urbanística establerts per aquesta Llei, en cas que coincideixin
totalment o parcialment amb el mes d’agost.
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat :
 
Primer.- Aprovar  inicialment  el  Projecte  modificat  d’urbanització  del  Pla  parcial
urbanístic  del  sector  SUD-1.12,  Brugueres  2,  a  Palafrugell,  redactat  per  ASPEN,
Assistència i  Projectes d’Enginyeria Civil,  SL, representada pel  senyor Pere Jornet
Corbella, amb un pressupost d’execució per contracte de 3.825.341,82 €, IVA inclòs.
 
Segon.- Publicar un edicte al Butlletí oficial de la província per disposar l’obertura d’un
període d’informació pública d’un mes, així com la seva disposició al tauler d’anuncis
de l’Ajuntament i la seva inserció al web municipal (www.palafrugell.cat), acompanyat
d’un còpia del projecte objecte d’aquesta aprovació inicial, per a la seva consulta per
mitjà telemàtic.
 
Tercer.- Notificar  aquest  acord  a  tots  els  propietaris  afectats  per  aquest  Projecte
modificat d’urbanització del Pla parcial urbanístic del sector SUD-1.12, Brugueres 2, a
Palafrugell.
 
Quart.- Notificar aquest acord i  trametre un exemplar d’aquest Projecte a l’Agència
Catalana de l’Aigua, perquè puguin emetre informe.
 
Cinquè.- Sotmetre aquest acord d’aprovació inicial  a ratificació a la propera sessió
ordinària del Ple Municipal.”

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Ratificar  íntegrament  l’acord  transcrit,  d’aprovació  inicial  del  Projecte
modificat d’urbanització del Pla parcial urbanístic del sector SUD-1.12, Brugueres, 2, a
Palafrugell, pres per la Junta de Govern Local a la sessió del 16 de juliol passat.
 
Segon.- Notificar  aquest  acord  a  tots  els  propietaris  afectats  per  aquest  Projecte
modificat d’urbanització, i a l’Agència Catalana de l’Aigua.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Rangel manifestant que estem parlant d’una ratificació d’un acord de
Junta de Govern, en relació a la modificació del projecte d’urbanització del Pla Parcial
Brugueres  2.  Aquest  projecte  d’urbanització  comportava  un  vial  que  va  des
d’aproximadament la rotonda de l’entrada de Palafrugell per la banda nord, a l’alçada
de can Grau, fins a trobar la rotonda que hi ha al costat de La Fanga. Aquest traçat
gairebé està executat i en el seu moment es varen paralitzar les obres d’urbanització
atès que hi havia un problema real d’interpretació de com i de quina manera s’havien
de produir les escorrenties de les aigües plujanes de tot el sector que desaigüen a la

PLE2013/10 de 30 de juliol de 2013 33



Ajuntament de Palafrugell

vessant nord de Palafrugell. Finalment s’ha aconseguit una solució pautada i pactada
amb l’ACA,  després  de  molts  esforços  i  de  propostes,  a  fi  i  efecte  de  donar  una
possibilitat real de funcionament d’aquest projecte paral.lel, està pendent d’iniciar la
seva execució, i en aquests moments el que portem és una modificació del projecte
d’urbanització  que  comportava  la  implementació  d’un  pont  que  per  les  seves
dimensions encaria de forma espectacular els costos d’aquest projecte d’urbanització, i
ara la solució complementària de la riera i l’escorrentia que es dóna, aprovada amb el
vistiplau de l’ACA, el pont i les dimensions d’aquest pont són molt més reduïdes i els
costos que aquest sector haurà de suportar en relació a la urbanització,  també seran
molt disminuïts. Per tant, avui el que portem és la ratificació de l’acord de Junta de
Govern de la modificació del projecte que estava aprovat i que s’estava executant.
 
-  senyor Genover:  El nostre grup evidentment,  donarà suport a la proposta perquè
creiem que és un estalvi important i permet acabar aquest projecte.

Votació:
S'aprova per unanimitat.

B) Control i fiscalització dels òrgans de govern

13.-  MOCIÓ  DELS  GRUPS  MUNICIPALS  DE  CONVERGÈNCIA  I  UNIÓ  I
D'ESQUERRA  REPUBLICANA  DE  CATALUNYA,  D'ADHESIÓ  AL  PACTE
NACIONAL PEL DRET A DECIDIR.- Aprovació.-

Relació de fets:

El poble de Catalunya, al llarg de la seva història, ha manifestat democràticament la
voluntat  d’autogovernar-se,  amb  l’objectiu  de  millorar  el  progrés,  el  benestar  i  la
igualtat d’oportunitats de tota la ciutadania, i per reforçar la cultura pròpia i la seva 
identitat col·lectiva.
 
Davant  l’actual  situació  de  bloqueig  polític,  financer,  social,  cultural  i  lingüístic  de
Catalunya en el si de l’Estat Espanyol, el poble de Catalunya i les seves institucions
han expressat la voluntat de decidir el futur polític de Catalunya a través de diverses
formes: les manifestacions massives del 10 de juliol de 2010 sota el lema «Som una
Nació, nosaltres decidim» i la de l’11 de setembre de 2012 sota el lema «Catalunya
nou Estat d’Europa», la resolució del Parlament de Catalunya, de data 27 de setembre
de 2012, la qual constatava la necessitat que el poble de Catalunya pogués determinar
lliurament  i  democràticament  el  seu  futur  col·lectiu  mitjançant  una  consulta,  la
Declaració  de  sobirania  i  el  dret  a  decidir  del  poble  de  Catalunya  adoptada  pel
Parlament el passat 23 de gener de 2013.
 
El  dia  26  de  juny  de  2013,  es  va constituir,  al  Parlament  de  Catalunya,  el  Pacte
Nacional pel Dret a Decidir, una cimera que vol facilitar la participació de la societat
civil en el procés cap a la celebració d’una consulta sobre el futur polític de Catalunya.
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A aquesta reunió constituent, presidida pel president de la Generalitat, Artur Mas, hi
van ser  presents  una quarantena de persones en representació  de partits  polítics,
associacions  municipalistes  i  entitats  culturals,  cíviques,  ciutadanes,  empresarials  i
sindicals.
 
El dret a decidir és un objectiu de país i, com a tal, ha de buscar el compromís i la
coresponsabilitat  de tots els agents per tal  que se’l  facin seu i  impulsin l’expressió
democràtica de tots els catalans i catalanes el dia que es celebri la consulta. Aquest
suport majoritari és el que donarà legitimitat al procés i té la seva base en la llibertat
d’expressió de qualsevol poble recollida en tots els tractats internacionals.
 
El  dret  a  decidir  garanteix  un  procés  democràtic,  transparent  i  de  respecte  a  la
pluralitat d’opinions de la societat. El pronunciament del poble de Catalunya ha de ser,
única  i  exclusivament,  l’expressió  majoritària  de  la  voluntat  dels  seus  ciutadans  i
ciutadanes. 

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Adherir-se  al  PACTE NACIONAL  PEL DRET A  DECIDIR  a  través  de  la
Plataforma www.dretadecidir.cat

Segon.- Promoure al municipi que entitats, associacions i agents econòmics es sumin
també a aquest procés democràtic de l’exercici al dret a decidir  i a la celebració d’una
consulta sobre el futur polític de Catalunya.

Tercer.- Enviar  aquesta  moció  a  la  Generalitat  de  Catalunya,  al  Parlament  de
Catalunya i a l’Associació de Municipis per la Independència. 

Esmenes:
El grup municipal de l'Entesa presenta la següent esmena d'adició:

Afegir al  començament del punt 2 dels acords proposats en la moció les següents
paraules:  Constituir  un  grup  de  treball  amb  els  grups  municipals  que  s'hi  vulguin
adherir per a promoure al municipi ..

Afegir  al  final  del  punt  3: ...  l'Associació  de  Municipis  per  la  Independència,  la
Federació de Municipis de Catalunya i l'Associació de Municipis de Catalunya. 

Acceptades les esmenes,  la moció que se sotmet a votació queda redactada com
segueix:

El poble de Catalunya, al llarg de la seva història, ha manifestat democràticament la
voluntat  d’autogovernar-se,  amb  l’objectiu  de  millorar  el  progrés,  el  benestar  i  la
igualtat d’oportunitats de tota la ciutadania, i per reforçar la cultura pròpia i la seva 
identitat col·lectiva.
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Davant  l’actual  situació  de  bloqueig  polític,  financer,  social,  cultural  i  lingüístic  de
Catalunya en el si de l’Estat Espanyol, el poble de Catalunya i les seves institucions
han expressat la voluntat de decidir el futur polític de Catalunya a través de diverses
formes: les manifestacions massives del 10 de juliol de 2010 sota el lema «Som una
Nació, nosaltres decidim» i la de l’11 de setembre de 2012 sota el lema «Catalunya
nou Estat d’Europa», la resolució del Parlament de Catalunya, de data 27 de setembre
de 2012, la qual constatava la necessitat que el poble de Catalunya pogués determinar
lliurament  i  democràticament  el  seu  futur  col·lectiu  mitjançant  una  consulta,  la
Declaració  de  sobirania  i  el  dret  a  decidir  del  poble  de  Catalunya  adoptada  pel
Parlament el passat 23 de gener de 2013.
 
El  dia  26  de  juny  de  2013,  es  va constituir,  al  Parlament  de  Catalunya,  el  Pacte
Nacional pel Dret a Decidir, una cimera que vol facilitar la participació de la societat
civil en el procés cap a la celebració d’una consulta sobre el futur polític de Catalunya.
A aquesta reunió constituent, presidida pel president de la Generalitat, Artur Mas, hi
van ser  presents  una quarantena de persones en representació  de partits  polítics,
associacions  municipalistes  i  entitats  culturals,  cíviques,  ciutadanes,  empresarials  i
sindicals.
 
El dret a decidir és un objectiu de país i, com a tal, ha de buscar el compromís i la
coresponsabilitat  de tots els agents per tal  que se’l  facin seu i  impulsin l’expressió
democràtica de tots els catalans i catalanes el dia que es celebri la consulta. Aquest
suport majoritari és el que donarà legitimitat al procés i té la seva base en la llibertat
d’expressió de qualsevol poble recollida en tots els tractats internacionals.
 
El  dret  a  decidir  garanteix  un  procés  democràtic,  transparent  i  de  respecte  a  la
pluralitat d’opinions de la societat. El pronunciament del poble de Catalunya ha de ser,
única  i  exclusivament,  l’expressió  majoritària  de  la  voluntat  dels  seus  ciutadans  i
ciutadanes. 

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Adherir-se  al  PACTE NACIONAL  PEL DRET A  DECIDIR  a  través  de  la
Plataforma www.dretadecidir.cat

Segon.-    Constituir  un grup de treball  amb els  grups municipals  que s'hi  vulguin
adherir per a promoure al municipi   que entitats, associacions i agents econòmics es
sumin també a aquest procés democràtic de l’exercici al dret a decidir  i a la celebració
d’una consulta sobre el futur polític de Catalunya.

Tercer.- Enviar  aquesta  moció  a  la  Generalitat  de  Catalunya,  al  Parlament  de
Catalunya a l'Associació de Municipis per la Independència, la Federació de Municipis
de Catalunya i l'Associació de Municipis de Catalunya. 

Intervencions:
Intervé  el  senyor  Gómez  manifestant  que  començarà  fent  una  petita  introducció  i
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després el senyor Sabrià continuarà. Com bé saben vostès el dia 26 de juny es va
constituir al Parlament de Catalunya el Pacte nacional pel Dret a decidir, una cimera
que tenia com a objectiu facilitar la participació de la societat civil, en un procés cap a
la celebració d’una consulta sobre el futur polític de Catalunya. A aquesta reunió, que
va ser presidida pel President de la Generalitat, hi varen ser presents una quarantena
de persones en representació de partits polítics, associacions municipalistes i entitats
culturals, cíviques, ciutadanes, empresarials i sindicals.
El motiu de presentar aquesta moció, és doncs, com ja diu el propi títol, adherir-nos al
Pacte  Nacional,  i  sobretot  el  de  promoure  la  participació  per  part  d’entitats,
associacions i agents econòmics.
Dit això, sí que m’agradaria aprofitar, n’hem parlat molt del dret a decidir però voldria
aprofitar per fer algunes reflexions. Primera, nosaltres creiem que hauria de ser un
procés  democràtic,  transparent  i  que  inclogués  un  total  respecte  a  la  pluralitat
d’opinions de la societat. Segona qüestió, creiem que seria i que és molt necessari
eixamplar  al  màxim  el  nombre  d’entitats  que  participin  d’aquest  pacte,  del  Pacte
Nacional. Ens agradaria que fos un procés, el del dret a decidir, el màxim d’inclusiu i
que per tant, acollís el màxim espectre social i polític. Creiem que no cal confondre i
que no s’ha de confondre el  dret  a decidir  amb el  dret  per decidir,  i  quan dic per
decidir, és per decidir una cosa ja establerta, jo crec que en aquest sentit, és important
mirar d’aplegar el màxim de gent, i és evident, no hem d’entrar en demagògies ni amb
ambigüitats, cada partit defensem postures diferents, algunes molt similars, i d’altres
totalment contràries, però l’important és que ens apleguem a aquesta qüestió, del dret
a decidir, tota la gent que creiem en la democràcia i per tant, en aquest sentit sí que
voldria fer una mica de crit o de demanda de suma per part de tots els partits que
estem d’acord amb la democràcia i amb el fet que la gent pugui expressar les seves
idees i que per tant es pugui expressar en una qüestió tant important, tant cabdal i que
afecta tant a la ciutadania, com aquesta mateixa.
 
- senyor Sabrià: Continuant en la línia del portaveu de Convergència, avui el dret a
decidir té el recolzament de dos terços, fins i tot una mica més, del nostre Parlament.
És un clam de la nostra societat civil  i  el Pacte nacional pel dret a decidir era una
passa important en aquesta línia, per anar més enllà del clam social que representa
l’11 de setembre,  per anar més enllà de la representació calia que les entitats del
nostre país també s’hi posessin al darrere, que la nostra societat civil hi fos, i per tant,
això ha permès ajuntar des d’institucions culturals, com Òmnium cultural o l’Assemblea
Nacional Catalana, però no només això, sinó peces que ens ajuden a cosir la nostra
societat, a deixar clar que aquest dret a decidir és una manera de sumar casa nostra i
per  tant  fa que hi  siguin  els  dos sindicats principals,  que hi  siguin algunes de les
patronals principals, i a partir d’aquí el mon municipal és una peça cabdal que també
s’hi ha de sumar, els ajuntaments s’hi estan sumant de manera decidida i creiem que
el  nostre no pot ser  menys, perquè malgrat  els debats que tinguem a vegades en
aquesta mateixa sala, aquest tema ens afecta de ple i directament, i per tant crec que
ens hi hem de posar tots plegats, cal que hi siguem tots, quants més partits s’hi sumin
més força tindrem i més estarem donant resposta a una voluntat popular expressada
de manera reiterada. 
També vull  dir  que coneixem les esmenes presentades pel  grup  de l’Entesa,  que
creiem que milloren el redactat i que en el nostre cas estaríem més que disposats i
contents de poder-les incorporar.
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- senyor Fernández: Entenc que les esmenes s’accepten, per tant, donaré veu a la
resta de grups. Cal dir que el nostre grup en aquest cas també tindrà llibertat de vot.
En tot cas, després, fruit de la votació si algú vol explicar el vot tindrà oportunitat de
fer-ho.
 
- senyor Guerra: Crec que aquest és un tema més que debatut i que l’última vegada
que varem parlar d’això els hi  vaig explicar que per intentar arribar a un bon port,
hauríem de fer el camí de base per intentar canviar les Lleis, perquè per molt que hi
puguem estar d’acord, si no es canvia la Llei no arribarem enlloc.  L’altra part és un
apunt  semàntic.  Quan  vostès  demanen  el  dret  a  decidir,  independentment  dels
senyors d’Esquerra, que ho diuen molt clar, que volen ser independents, quan vostè
diu  dret  a  decidir,  és  dret  a  decidir  sobre  tot,  no  només  sobre  si  vol  o  no  ser
independent,  perquè  vostè  em  confirmarà  que  farà  una  consulta  a  la  gent  de
Palafrugell perquè decideixi si vol tenir una Mesquita a 1.500 metres?. Vol dir-me que
també farà una consulta perquè l’antic equip de govern, que la seva mala gestió  ens
ha costat 230.000 euros amb el tema del Mercat del Peix, farà la consulta perquè
paguin amb el seu patrimoni? Perquè a mi, ser independent o no, a fi de comptes,
m’és igual, i a la resta de ciutadans també, el dret a decidir és sobre tot, no només
sobre el que al partit polític del moment li interessa, pensin que si obren la porta del
dret a decidir l’han d’obrir pel dret a decidir sobre tot.
 
- senyora Galiana: Nosaltres, evidentment hi votarem en contra, perquè considerem
que no cal decidir res, nosaltres creiem en un projecte de Catalunya dins el conjunt
d’Espanya i dins del conjunt d’Europa, i creiem que qualsevol porta que pugui dur a la
independència de Catalunya, només portarà que perjudicis a la pròpia Catalunya. En
un mon en el que s’està unint Europa per crear un front fort de cares a la globalització,
és evident que un estat petit poca cosa pintarà i que més que guanyar hi perdrà, i per
tant nosaltres no estem d’acord amb iniciar cap procés del dret a decidir perquè és un
procés cap a la independència, però sí que, com molt bé ha dit el senyor Guerra, i
sobre això he fet un article a Can Bech, crec que potser sí que hauríem d’obrir el dret a
decidir  sobre  qüestions  importants  de  Palafrugell,  que  estem  aquí  per  fer  política
municipal  i  quan  es  prenen  decisions  que  partides  importants  que  es  destinen  a
determinats àmbits, potser sí que hauríem de fer una consulta a la població per saber
si hi està d’acord o no, i potser el que sí que hauríem d’aplicar és més el dret a decidir
en temes municipals i no en temes d’àmbit supramunicipal, que els polítics que els hi
pertoqui ja prendran els camins i les decisions que hagin de prendre, perquè al fi i al
cap nosaltres estem aquí per treballar pel poble i pels temes de Palafrugell.
 
- senyor Genover: En principi agrair als grups proposants el recolzament a aquestes
esmenes que fem. Explico els motius pels que hem fet aquesta adició, doncs com molt
bé diu l’encapçalament de la moció, el consistori es vol adherir a un pacte nacional, res
més  oportú  per  nosaltres,  donades  la  transcendència  i  dificultats  dels  històrics
moments   que vivim, però limitar la qüestió en el cas de Palafrugell, al govern local,
que no sabem exactament  si  pensa únicament  sobre  el  tema o bé els  dos grups
signants, és una mica contradictori, amb la condició de nacional que des del nostre
Parlament, s’ha donat al pacte proposat. Cal que els municipis juguin un paper actiu a
favor del dret a decidir, i per tant, cal que sigui el Consistori, tant de bo, tot o almenys
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els grups que estan a favor del dret a decidir, els que encapçalin el Pacte a nivell local.
Assolir la fita de convocar una consulta que amb totes les garanties atorgui la veu al
poble de Catalunya és la tasca política a la que creiem que tots els demòcrates hi són
convidats.  En  el  mateix  sentit  creiem  adequat  informar  del  nostre  acord  a  les
Associacions de Municipis de les que també formem part.
Agraïm que s’hagin tingut en compte aquestes esmenes de l’Entesa.
 
- senyor Gómez: Respecte al que ha comentat al senyor Guerra, ja hi ha formules per
tirar-ho endavant, i a més, és l’eterna pregunta, la democràcia o les lleis, per tant, jo
crec que les lleis han d’estar al servei de la democràcia, no al revés. 
Pel que fa al tema de decidir i d’intentar que hi hagi una democràcia més participativa,
hi estem d’acord, s’ha de fer, i en aquest cas, jo crec que nosaltres, i ara parlo com a
equip de govern, hem fet els nostres petits passos, evidentment sempre es podria fer
més i a més a més, hi ha la voluntat de fer més, un exemple d’això són els Consells de
Gestió i Participació o per exemple tot el procés que hi ha hagut en el Pla estratègic
per al desenvolupament econòmic i la cohesió social, i a més a més que ens agradaria
tirar endavant una prova pilot d’uns pressupostos més participatius, per tant jo crec
que aquesta voluntat hi és, i a més a més jo crec que no és una condició que entri en
conflicte amb el fet de reclamar una qüestió que és un clam i que va sortir un milió de
persones al carrer a la manifestació de l’11 de setembre de l’any passat, i jo crec que
és evident que hi ha una voluntat d’expressar-se i per tant la gent, això s’ha de poder
traduir d’una manera o altre a les urnes.
Pel que ha dit el Partit Popular, de fer anava en la mateixa línia, per tant, jo crec que
més o menys ens podríem donar per contestat gran part del que ha comentat, sí que el
fet que vostès parlin de participació o de diàleg és curós, perquè jo crec que si hi ha
algun partit que està exemplificant la manca de diàleg, el fet de no escolar a ningú i
tirar pel dret, és justament el govern central, personificat amb el PP. Tenint en compte
que a més a més va ser un partit que es va presentar amb un programa electoral que
no ha complet absolutament en res, per tant, jo crec que és digne d’estudi.
I m’agradaria, a més a més afegir, he portat un fragment perquè sabia que em sortirien
en alguna cosa d’aquestes, un fragment de Carrasco i Formiguera, de l’any 1931, fa
82 anys, que en el pacte de Sant Sebastià, que va ser un pacte que es va fer amb la
resta de partits republicans, que el que intentaven era passar de la Monarquia a la
República, i  varen acordar un seguit de coses que, per cert, els partits republicans
espanyols no varen complir després, en Carrasco els hi va fer un discurs final i els hi
va dir ... i aleshores, invocant llurs sentiments d’homes lliberals i demòcrates afegirem
–i això ho feia exhortant els partits espanyols- podeu convenir fàcilment una fórmula,
uns termes per plantejar el problema de Catalunya i per a resoldre’l completament,
íntegrament,  a  satisfacció  de tots,  perquè en la  llibertat  i  la  democràcia  hi  ha les
solucions  de  tots  els  problemes,  si  vosaltres  accepteu  l’aplicació  de  les  fórmules
democràtiques  en  l’ordre  individual  no  podeu,  de  cap  de  les  maneres,  refusar
l’aplicació d’aquestes mateixes fórmules en l’ordre col·lectiu i  en l’ordre polític,  i  si
admeteu  el  dret  innat  a  la  llibertat  individual,  heu  d’admetre  forçosament,  com a
conseqüència  lògica,  el  mateix  dret  a  la  suma de drets  individuals  mancomunats.
Nosaltres plantegem el problema de Catalunya, certament, com un problema nacional,
com un problema estatal, però sotmès al principi d’autodeterminació –principi que ara
en diem dret a decidir però que és el mateix- no volem que Catalunya sigui més que
allò  que  els  catalans  vulguin,  entenguem-nos,  allò  que  els  catalans  vulguin
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conscientment.
 
- senyor Guerra: Hi havia una cosa que ha dit el senyor Gómez, de la república i del
canvi,  i  totes  aquestes  coses  que  ha  esmentat,  que  em  sembla  molt  bé  que  es
documenti  tant,  jo  li  agraeixo  la  feina  que  fa,  però  en  cap  cas  mai  contesta  les
preguntes que li fan. Li he dit abans que era una qüestió semàntica, vostès mateixos,
el senyor Mas, fa una declaració molt desafortunada pel dia que va escollir, molt, es
podia haver esperat un dia més i no fer el ridícul, i deixar-nos a tots els catalans com
uns babaus, i el senyor Duran surt dues hores després dient tot el contrari. Els senyors
del PSC és com un cubilet, és a dir, anem a bellugar a veure que surt. Miri que em
toca els nassos, tenir que donar-li la raó al senyor Sabrià, perquè els únics que ho
diuen clar són ells, deixem de marejar la perdiu, si el que volen és ser independents ho
diguin clar d’una vegada i posin les mesures perquè la gent ho pugui decidir, és que la
resta no té cap sentit, però poseu les mesures. 
 
- senyora Galiana: Jo li agraeixo que abans que sàpiga que diré jo, vostè es prepari les
respostes però difícilment pot contestar si ja ho porta preparat, perquè potser el que ha
contestat aquí no té res a veure amb el que jo he exposat, tinc la sensació que vostè
ha  anat  per  un  costat  i  jo  he  anat  per  l’altre.  Jo  en  cap  moment  li  he  parlat  de
processos  participatius,  jo  li  he  dit  que,  quan vostès  presenten aquesta  moció  en
relació al dret a decidir, entenc que això ha d’acabar amb una consulta popular, és a
dir, que tothom acabarà per decidir sobre un tema concret, que ja es decidirà el què
és, però encaminat cap a la independència. Jo li  he proposat que quan es toquen
temes  importants  de  Palafrugell,  que  ningú  ha  recollit  en  cap  mena  de  programa
electoral, i  on es mouen partides importants o decisions importants que afecten als
palafrugellencs, jo els hi proposo que també facin una consulta i que també apliquem
el dret a decidir, perquè aquests punts jo crec que són els que realment preocupen als
vilatans de Palafrugell, a la gent els hi preocupa el dia a dia i el que es fa amb els seus
diners. A mi m’agrada molt quan vostè critica al meu partit, a mi m’agradaria que em
critiqués a mi, perquè si ens posem així, jo també li puc treure tota la porqueria de CiU.
M’entén el que li vull dir?, jo li agrairia que quan estem aquí en els plenaris, no es
dediqui a recitar-me que si el PP ha fet aquí o ha fet allà, em digui el que he fet jo, que
soc la regidora de Palafrugell perquè estem fent política municipal i sembla que vostè
d’això no se’n recorda. A nosaltres ens han votat per treballar pel poble de Palafrugell,
no som diputats, ni vostè ni jo, i estem fent aquí política municipal, i que a mi em faci
referències del 1931, miri, el passat està bé i del passat s’ha d’aprendre, però tampoc
podem viure en el passat, estem a l’any 2013 i jo el que li diria és que malament quan
es  viu  en  el  passat,  hem de  viure  el  present,  i  potser  fins  i  tot  li  diré  més,  hem
d’aprendre dels errors del passat.
 
- senyor Sabrià: Al senyor Guerra dir-li que no cal que es prepari que estic molt suau
avui. Jo només li voldria fer un aclariment respecte a com parla vostè de les posicions i
el que estem aprovant avui perquè crec que no ho ha entès el que estem aprovant
avui, i jo intento explicar-li i a veure si l’ajuda en alguna cosa. Crec que no ha entès el
que hi ha en aquesta moció. En aquest país, nosaltres i som Esquerra i crec que la
nostra  posició  és  molt  clara,  que  diem que  hi  ha  una  gran  part  de  la  ciutadania
disposada a votar a favor de la creació d’un nou Estat, i que és una majoria suficient
com per guanyar una consulta, però no és aquest el debat que estem fent avui, sinó
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que és sobre el dret a decidir, i si una cosa està clara en aquest país és que hi ha un
80% de la població que demana poder decidir i per tant poder votar la seva relació
amb Espanya, i que s’ha de fer amb una pregunta clara i diàfana, que és si Catalunya
ha de ser un país independent o no ho ha de ser, però sobre el que estem parlant avui,
no és de la resposta a la pregunta sinó de la voluntat de votar, a més a més això ha
quedat més que explicitat amb la primera frase de la regidora del Partit Popular que ha
dit que creuen que no cal decidir res, i és aquí on rau el problema. Després tindrem
temps de fer campanyes, després tindrem temps de defensar cadascú la seva posició,
però el que uneix a una majoria importantíssima dels catalans que ratlla el 80% és la
voluntat  de  decidir,  jo  entenc  que  els  hi  vulgui  demanar  claredat,  a  mi  també
m’agradaria demanar claredat, a vegades, a alguns dels altres partits, però avui, jo
crec que el que hem de mirar és el que ens ajunta a tots plegats, que és aquesta
voluntat que el poble català decideixi.
 
- senyor Fernández: Vostè senyor Guerra s’ha ficat amb mi i amb el meu grup, jo que
volia passar desapercebut,  vostè m’ha atacat directament.  Jo soc conscient que el
PSC,  com  a  grup  municipal,  en  aquest  tema  tenim  poc  problemes,  perquè  quan
nosaltres fem un projecte municipal és en clau municipal per tant hi ha un compromís
clar que cadascun de nosaltres, en aquests temes, té llibertat de vot. En tot cas puc
tenir més problemes jo, com a primer secretari, de gestionar una situació en el partit,
que el nostre partit està en la tensió que està la societat, és a dir, el que li està passant
al PSC en aquests moments, en els últims anys, és el mateix que li està passant al
propi país de Catalunya, que és que està tensionat, perquè hi ha una percepció de
maltractament, jo crec que això es trasllada a les pròpies bases del Partit. Dit això,
crec  que després  hi  haurà  una altra  moció  al  darrera,  proposada precisament  pel
nostre grup, que malgrat que totes dues venen a dir el mateix, que l’objectiu final és el
dret a decidir, hi ha matisos, i aquí és on segurament nosaltres tenim alguna matisació
a fer al que estem aprovant ara, en aquests moments, al que s’aprovarà. En qualsevol
cas,  jo  el  que  sí  vull  deixar  molt  clar  és  que  malgrat  que  el  nostre  partit  té  els
problemes interns que té i que això ens està creant problemes, que ningú dubti que
nosaltres volem que el  poble de Catalunya es manifesti,  amb una consulta legal  i
acordada, el que no estem d’acord és que es manipuli la informació, que comencem a
especular sobre terminis, quan ha de ser i com ha de ser, perquè jo crec que això, el
que al final aconseguirà que amb l’objectiu de carregar-nos de raons, finalment ens ho
carreguem. Segurament que d’aquí som el partit que més conflicte tenim intern, però
ho  tenim  precisament  per  la  pròpia  estructura  del  nostre  votant  tradicional,  està
passant  que  la  ciutadania  s’està  tensionant,  però  jo  estic  convençut  que  ho
gestionarem i que finalment la consulta s’haurà de fer, com?, no ho sé però s’haurà de
fer.
En tot cas, a nivell  de grup municipal  no es preocupi  que això a nosaltres no ens
divideix, en absolut, anirem igualment a sopar després.
 
- senyor Guerra: Crec que era justament ahir quan el senyor Rull, el portaveu del CiU
deia  una  cosa  que  és  de  sentit  comú,  m’han  sentit  expressar-me  amb  això  cent
vegades, i deia que en un Estat democràtic, el dret a decidir ja el tenim, quines ganes
de donar-li voltes a la roda, llavors, en compte de fer tota aquesta parafarnàlia que
s’està fent i que no condueix a res, els senyors diputats,  entre ells aquí dos presents,
encara que un es rasqui la panxa sempre, sí vostè senyor Sabrià, que es posin les
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piles i facin els passos adients perquè això es pugui portar d’una manera, com va dir el
senyor Mas l’altre dia, que ja comença a tocar de peus aterra, consensuada, legítima i
que no comporti cap conflicte, que li ha costat molt temps entendre-ho.
 

Votació:
Sotmesa  a  votació  s'aprova  la  proposta  amb  les  esmenes  presentades  pel  grup
Municipal de l'Entesa,  amb els següents vots:

Vots a favor: Els senyors Rocas, Vencells, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els
senyors Gómez, Prats, Pujol, Gabarró i la senyora Frigola (CiU), els senyors Sabrià,
Vilà,  Lledó,  la  senyora  Farrarons  (ERC),  el  senyor  Genover  i  la  senyora  Rivas
(Entesa), total quinze vots a favor.
Vots  en contra:  Els  senyors  Rodrigo i  la  senyora Galiana (PP) i  el  senyor  Guerra
(PxC), total tres vots en contra.
Abstencions: El senyor Fernàndez i el senyor Rangel (PSC), total dues abstencions.

14.-  MOCIÓ  DELS  GRUPS  MUNICIPALS  DEL  PSC,  CONVERGÈNCIA  I  UNIÓ,
ESQUERRA  REPUBLICANA  DE  CATALUNYA  I  ENTESA  –  JUNTS  PER
PALAFRUGELL, PER DONAR RECOLZAMENT A LA COMISSIÓ D'ESTUDI SOBRE
EL DRET A DECIDIR, CREADA AL PARLAMENT DE CATALUNYA.- Aprovació.-

Relació de fets:

Atès que el passat 8 de maig el Parlament de Catalunya va aprovar la creació d'una
comissió  especifica  sobre  el  dret  a  decidir  per  a  estudiar  i  impulsar  les  iniciatives
polítiques i legislatives a adoptar per Parlament de Catalunya i per analitzar totes les
alternatives per poder fer efectiu el dret a decidir, amb el suport dels grups de CiU,
ERC, PSC, ICV-EUA i Grup Mixt.

Atès que el passat 4 de juliol es va constituir al Parlament de Catalunya la Comissió
d'Estudi del Dret a Decidir i es va acordar que aquesta comissió estigui presidida per la
Presidenta  del  Parlament,  màxima autoritat  de la  nostra  institució representativa  i
dipositària de la sobirania del poble de Catalunya, que en els seu discurs va declarar
que:

- "avui per al Parlament de Catalunya, però sobretot per als que representem el poble
de Catalunya, crec que es un dia important perquè hem constituït la Comissió d'Estudi
sobre el dret a decidir".

- "en aquest moment el Parlament de Catalunya ha de treballar per fer possible una
consulta, per fer possible el referèndum perquè el poble de Catalunya pugui decidir el
seu futur però ho faci  des del  punt de vista més democràtic i  tenint  en compte la
legalitat vigent".

- "es convenient fer passes fermes, ben dirigides, per anar fent etapes en un procés
que  ha  d'acabar  bé,  i  bé vol  dir  que  el  poble  de  Catalunya  pugui  expressar-se
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lliurement, sense servituds, sense limitacions, sense amenaces. No es prejutja ni es
determina cap resultat, i hem de sentir al llarg de les nostres reunions i dels nostres
treballs la comoditat de veure's acomboiat i esperonat per una societat civil que s'ha
mobilitzat i que continua mobilitzada".

Atès que aquest grup municipal ha copsat la inquietut de la gent de Palafrugell per
exercir el dret a decidir com a dret fonamental  

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Donar ple recolzament a la Comissió d'estudi sobre el dret a decidir creada al
si del Parlament de Catalunya.

Segon.- Demanar la màxima celeritat en els treballs encarregats a dita comissió per tal
de conèixer les diferents opcions possibles per fer efectiu el dret a decidir del poble de
Catalunya sobre el seu futur.

Tercer.- Demanar que es facilitin totes les eines necessàries perquè el conjunt de la
població catalana tingui tota la informació i el coneixement precís per a l’exercici del
dret a decidir i es promogui la seva participació en el procés, podent establir mitjans de
col.laboració amb els Ajuntaments , concretament el de Palafrugell del qual en som
membres,  per  poder  fer  difusió  d’aquesta  informació  de  forma  més  propera  i  en
conseqüència més eficient i es poder establir processos de participació actius perquè
els  seus  ciutadans  puguin  exercir  aquest  dret,  podent  elevar  el  resultat  d’aquests
procés de participació municipal a la pròpia Comissió  d’Estudi 
 

Esmenes:
El grup municipal de l'Entesa presenta la següent esmena de modificació de l'apartat 3
de la moció i proposa un nou text:

3-A) Demanar que en les conclusions de la Comissió es reculli el paper dels municipis
i els seus Ajuntaments en el procés per a exercir el dret a decidir.

3-B) El Ple de l'Ajuntament de Palafrugell  adopta el  compromís,  en el marc de les
seves competències, de participar activament en tot el procés per el dret a decidir a fi
de que els nostres ciutadans i ciutadanes puguin exercir-lo amb el màxim d'informació.
No s'han presentat esmenes.

Acceptades les esmenes presentades, el redactat de a moció que se sotmet a votació
és el següent:

Atès que el passat 8 de maig el Parlament de Catalunya va aprovar la creació d'una
comissió  especifica  sobre  el  dret  a  decidir  per  a  estudiar  i  impulsar  les  iniciatives
polítiques i legislatives a adoptar per Parlament de Catalunya i per analitzar totes les
alternatives per poder fer efectiu el dret a decidir, amb el suport dels grups de CiU,
ERC, PSC, ICV-EUA i Grup Mixt.
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Atès que el passat 4 de juliol es va constituir al Parlament de Catalunya la Comissió
d'Estudi del Dret a Decidir i es va acordar que aquesta comissió estigui presidida per la
Presidenta  del  Parlament,  màxima autoritat  de la  nostra  institució representativa  i
dipositària de la sobirania del poble de Catalunya, que en els seu discurs va declarar
que:

- "avui per al Parlament de Catalunya, però sobretot per als que representem el poble
de Catalunya, crec que es un dia important perquè hem constituït la Comissió d'Estudi
sobre el dret a decidir".

- "en aquest moment el Parlament de Catalunya ha de treballar per fer possible una
consulta, per fer possible el referèndum perquè el poble de Catalunya pugui decidir el
seu futur però ho faci  des del  punt de vista més democràtic i  tenint  en compte la
legalitat vigent".

- "es convenient fer passes fermes, ben dirigides, per anar fent etapes en un procés
que  ha  d'acabar  bé,  i  bé vol  dir  que  el  poble  de  Catalunya  pugui  expressar-se
lliurement, sense servituds, sense limitacions, sense amenaces. No es prejutja ni es
determina cap resultat, i hem de sentir al llarg de les nostres reunions i dels nostres
treballs la comoditat de veure's acomboiat i esperonat per una societat civil que s'ha
mobilitzat i que continua mobilitzada".

Atès que aquest grup municipal ha copsat la inquietut de la gent de Palafrugell per
exercir el dret a decidir com a dret fonamental  

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Donar ple recolzament a la Comissió d'estudi sobre el dret a decidir creada al
si del Parlament de Catalunya.

Segon.- Demanar la màxima celeritat en els treballs encarregats a dita comissió per tal
de conèixer les diferents opcions possibles per fer efectiu el dret a decidir del poble de
Catalunya sobre el seu futur.

Tercer.-  Demanar que en les conclusions de la Comissió es reculli  el  paper dels
municipis i els seus Ajuntaments en el procés per a exercir el dret a decidir.

Quart.- El Ple de l'Ajuntament de Palafrugell adopta el compromís, en el marc de les
seves competències, de participar activament en tot el procés per el dret a decidir a fi
de que els nostres ciutadans i ciutadanes puguin exercir-lo amb el màxim d'informació.

Intervencions:
Intervé  el  senyor  Fernández  manifestant  que  podríem  dir  que  aquest  punt  és  la
continuació de l’anterior, continuació però amb alguna matisació, és una proposta que
fa el propi grup del PSC, que aquesta parla obertament de la Comissió pel Dret a
decidir,  una  comissió  creada  en  l’àmbit  del  Parlament  de  Catalunya  on  el  senyor
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guerra deia que fora bo que ho féssim però malgrat que hi ha voluntat política en el
parlament de Catalunya per fer aquesta consulta, hi ha entrebancs, és a dir hem de
saber exactament com s’ha de fer. Jo defenso, soc dels primers que defensava que hi
ha fórmules legals per fer-ho si hi ha voluntat política, vàries vies, fins i tot la pròpia
Constitució,  en  aquests  moments,  amb  una  interpretació  correcta,  permet  fer  la
consulta, i per tant, aquí el que ve a dir el nostre grup és donar recolzament i suport a
aquesta  comissió,  m’agradaria  a  mi  que  aquesta  comissió  s’agafés  amb  tota  la
intensitat igual com s’ha agafat el Pacte Nacional pel Dret a Decidir. És una comissió
que s’ha convocat una sola vegada, bé, s’ha convocat tres vegades però s’ha reunit
una sola vegada i s’ha desconvocat dues vegades, per tant, ens hauríem de preguntar
el perquè es desconvoca aquesta comissió, però jo penso que és important que el
debat es faci en el Parlament i alhora també s’ampliï a la societat civil, crec que la
proposta  de  tot  el  debat  en  relació  al  tipus  de  consulta,  pregunta  concreta  i  data
concreta ha de sortir fruit d’aquesta comissió del dret a decidir, perquè crec que té
molta més força si es fa amb els 107 diputats que hi varen votar a favor, crec que té
molta més força que surti  tot d’allà,  que és el  que jo crec que en aquest moment
genera més consens, segurament que aquest tema del dret a decidir, al voltant de la
comissió, si fugim una mica del que són les interpretacions que algú li pot donar, és el
que a nosaltres,  com a partit  més ens apropa, ja sabeu que jo sempre dic que la
garantia social i que no pugui passar res, està bé es produeixi perquè tots els partits
polítics estiguem a favor d’això,  que és el  que pot  comportar  que no tinguem una
situació de fractura que no té perquè produir-se perquè jo crec que en aquest moment,
el poble de Catalunya és prou madur com per realment fer una bona participació, i
alhora el que ve a demanar també la moció, és sobretot informació, molta informació,
participació, transparència i implicar els Ajuntaments. Jo crec que en aquests moments
l’Ajuntament,  també  tot  aquest  procés  que  pugui  fer  d’informació,  participació,
transparència, pedagogia, està bé que l’Ajuntament com a administració més propera
hi participi, i en aquest sentit, amb aquesta voluntat també acceptem l’esmena que ha
fet l’Entesa, perquè concreta el punt número tres, per tan cap problema, però la idea
és que sí a la consulta, i treballem per aconseguir-la però treballem en el marc que
toca,  que  és  la  Comissió,  i  sobretot  treballen  en  la  informació,  el  rigor  i  la
transparència. Aquesta és la voluntat de la moció que en aquest moment el nostre
grup presenta, que ja he dit que és complementària a la que hem aprovat abans, que
per nosaltres té alguna matisació, però penso que aquests matisos es poden anar
superant  i  jo  crec  que a mesura que es  vagi  avançant  tot  aquest  procés  aquests
matisos jo confio que siguin cada vegada més petits, i per tant, ens porti, de la manera
més immediata possible, a que aquesta consulta es pugui fer. L’única cosa que he dit
al principi és que a mi m’agradaria que la data i la pregunta concreta de la consulta
sortís  fruit  del  debat i  del  pacte en aquesta Comissió perquè així  segurament  que
tindríem molta més força, i  que aquesta data no ens la imposi cap entitat de fora,
penso que està bé que hi participin, està bé que hi siguin, però penso que pot donar
molta més força que això surti fruit del debat. Per tant, aquesta és la proposta que el
nostre grup presenta i acceptem l’esmena que ha fet el grup de l’Entesa.
I finalment, només dir que en l’anterior tema s’ha parlat del tema de la consulta, però
hem de tenir  en compte que en aquests moments  hi  ha dos processos oberts  de
consulta i participació ciutadana, un que obrirem immediatament que és pel tema dels
pressupostos, que ho farem; i un altre que serà imminent que haurem de fer perquè
dins  del  propi  Pla  Local  de  Mobilitat  ho  diu,  i  és  que  si  decidim finalment  fer  un
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aparcament  a Els Ametllers,  caldrà fer  una consulta.  Per  tant,  jo  crec que en tots
aquells temes que puguin generar una certa, no dic conflictivitat, sinó que segurament
el govern necessita saber el que opina la gent, fora bo obrir aquests processos. Està
clar que obrir aquests processos de consulta per un projecte concret implica un temps
addicional,  però  jo  penso  que  en  aquells  temes  que  puguin  comportar  una  certa
conflictivitat,  està bé que ho fem, per  tant  en aquests  moments  tenim dues coses
pendents i que segurament que es farà quan s’hagi de tirar endavant.
 
- senyor Guerra: Miri, jo la veritat és que estic una mica fart de tantes comissions, és
que no ho entenc, per tant, expliqui’m que és el que fan durant les quatre o sis horetes
que estan al  Parlament,  perquè un està en una comissió,  l’altre està en una altra
comissió,  l’altre  s’està  rascant  la  panxa al  Bar?,  escolti,  aquestes comissions  i  ho
diguin clarament, costen diners, perquè cada hora que un senyor diputat està allà val
diners,  i  cada senyor  diputat  que està en una altra comissió,  rep un ingrés,  i  una
comissió  per  decidir  a  veure  si  tenim el  dret  a  decidir  em sembla  una barbaritat.
Escolti, ho facin vostès que ja estan cobrant allà i ja tenen la feina dedicada, que són
una pila de gent per fer-ho. 
 
- senyora Galiana: He de dir que m’ha sorprès que es presentés la primera moció que
hem debatut, que la presentés conjuntament el grup municipal de CiU i d’Esquerra
Republicana i després el PSC, al darrere presenti  una moció amb el contingut que
presenta,  jo  no  acabo  d’entendre  el  perquè  de  tot  això,  perquè  possiblement  si
s’haguessin parlat el tema haurien pogut presentar una moció conjunta, En qualsevol
cas,  aquí  el  senyor  Guerra  abans  ha  comentat  que  no  sabia  massa  bé,  o  que
semblava  que  el  partit  de  CiU  no  tenia  massa  clares  les  idees,  però  jo  això,
sincerament ho aplicaria al PSC, perquè, sincerament, jo no sé on estan vostès, si
estan a favor del dret a decidir, de la independència, a favor d’un Estat Federal, em
tenen  desconcertada.  Només  volia  manifestar  això,  no  acabo  d’entendre  si  tenen
aquest  ànim tant  col.laborador,  com no han  presentat  una  moció  conjunta  o  com
vostès no han presentat una esmena a la moció. És una crítica que vull fer, no entraré
tampoc a valorar el contingut de la moció perquè està força en relació amb el que ja he
comentat abans.
 
-  senyor  Genover:  Des de l’Entesa agrair  al  PSC que ens hagi  acceptat  aquestes
modificacions  que  hem presentat,  les  llegeixo,  és  un  moment.  A  l’apartat  tres  es
proposen dos punts, el 3.a), demanar que a les conclusions de la comissió es reculli el
paper dels municipis i els seus ajuntaments en el procés per exercir el dret a decidir i
el punt 3.b), que el Ple de l’Ajuntament de Palafrugell adopta el compromís, en el marc
de les seves competències, de participar activament en tot el procés pel Dret a decidir,
a fi que els nostres ciutadans i ciutadanes el pugui exercir amb el màxim d’informació.
Tal com ha dit el senyor alcalde, la nostra modificació és amb el sentit de voler sumar i
de clarificar aquell punt.
 
- senyor Sabrià: Molt breu perquè el gruix l’hem fet abans, i crec que la importància en
aquest camí, malgrat que a vegades aparegui una moció com aquesta al darrera ens
pugui despistar o ens pugui sorprendre una mica, jo crec que la importància avui és
sumar  com més  millor  i  ser  capaços,  tantes  vegades  com puguem,  de  tenir  107
representants quan parlem del Parlament, per tant, si a banda d’obrir-ho a la societat
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civil, cal reforçar el paper de la Comissió i ho volem fer donant-hi suport des de l’àmbit
municipal, nosaltres evidentment hi serem, necessitem que el PSC estigui al costat del
Dret a decidir i hi sigui fins al final, perquè això, sens dubte, pel paper que ha tingut
històricament en aquest país, ens dóna més força. Per tant, evidentment, també amb
les modificacions que planteja l’Entesa, hi estarem a favor i esperem que en aquest
camí pel dret a decidir, el PSC hi sigui fins l’últim dia, perquè crec que Catalunya és la
millor opció. 
 
- senyor Gómez: Per part nostra, ens agrada molt l’esperit de la moció i fins i tot si el
grup proposant hi estigués d’acord, nosaltres ens hi afegiríem com a grup proposant
també,  i  a  banda  d’això,  només  fer  un  petit  apunt,  perquè  hi  ha  hagut  unes
declaracions aquest matí del senyor Miquel Roca, i és una mica contestant també el
debat que ha començar abans, pensem que les lleis hi són, el que realment no hi ha
és voluntat política. Per tant, el que sí que farem nosaltres, i a més recuperant el que
comentava el senyor Sabrià i el que hem anat dient, és que el que volem i el que
busquem és el màxim a voluntat de suma, i a nosaltres evidentment ens agradaria
també estar-hi com a proposants, i a més a més, també, evidentment, la votarem a
favor.
 
- senyor Fernández: El nostre grup, com he dit abans, accepta l’esmena, accepta la
proposta de què Convergència i Unió també pugui ser proposant de la moció, però
deixeu-me que faci un parell de referències. Senyor Guerra, miri que soc una persona
que ho aguanto gairebé tot,  però a mi m’agrada que la gent quan parla parli  amb
coneixements. Miri, quan aquest senyor i jo anem al Plenari del Parlament, quan hi ha
plens no hi ha comissions, perquè és sessió plenària concreta, els plens comencen a
les deu del matí i  a vegades són les nou del vespre i encara hi som, i quan hi ha
comissions d’investigació o comissions com aquesta, són comissions que poden durar
vuit o nou hores diàries, i mai hi ha un Ple i el mateix dia una comissió, perquè això el
propi  reglament  del  Parlament  ho prohibeix.  Per  tant,  això d’aquestes quatre o sis
hores, i començar a especular sobre si els Diputats cobrem molt o cobrem poc, perquè
amb això correm el perill que finalment la política estarà en crisi permanent, perquè
penso que el que cal fer és dignificar la política, tant a nivell local com a nivell nacional,
perquè sinó al final la política ja sabem qui la farà, els de sempre, els que es puguin
pagar i els que no hagin d’anar a cobrar de polític perquè tenen recursos suficients, i
això és un perill perquè això és carregar-se la democràcia, per tant, ull amb aquest
tipus de discursos perquè són perillosos. Vostè diu perquè volem una comissió per
decidir  el  dret  a  decidir,  no,  escolti,  nosaltres  el  dret  a  decidir,  no,  nosaltres  no
qüestionem, jo no qüestiono el dret a decidir, el tenim, el que aquesta comissió ha de
definir  és,  primer,  quin  procés realment  podem arribar  a  seguir,  quina és la millor
formula a seguir, quina pregunta fem i quan fem aquesta consulta, i sobretot com som
capaços  de  negociar,  amb  Madrid,  una  consulta.  Aquesta  és  la  funció  d’aquesta
Comissió, aquesta comissió no ha de decidir sobre si tenim dret a decidir  o no, el
nostre grup això ho dóna per fet, que ho tenim, el que cal és definir un Pla de treball.
La senyora Galiana em diu perquè no presentem aquesta moció conjuntament, miri, no
l’hem presentat conjuntament per un motiu, vostè ha vist que en l’anterior moció hem
votat diferent el grup municipal, perquè el nostre grup municipal és un grup format en
àmbit local, perquè el que ens uneix és l’àmbit local, si en un tema d’àmbit supralocal
hi ha un acord com aquesta vegada, la passem de forma separada, però és que hi ha
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matisos i el nostre grup, no el grup local, el PSC, té clar quina és la seva moció, és la
consulta sí, i el nostre vot ja sabem quin és, volem un estatus diferent Catalunya –
Espanya. Nosaltres no volem, com a PSC, no vol dir que com a grup algú tingui una
altra sensibilitat diferent, però com a partit  polític,  vull  recordar que en aquest grup
municipal no tots som militants, però el partit polític té una postura clara, que és volem
la consulta i el referèndum però nosaltres no volem en trencament, volem un estatus
diferent,  bilateral  Catalunya  –  Espanya.  Això  és  diferent  al  que  demana Esquerra
Republicana o fins i  tot  al  que demana a vegades Convergència i  Unió,  però tant
defensable és una cosa com l’altra, el que ningú ens pot dir és que nosaltres volem
negar la realitat de què el poble de Catalunya es pugui manifestar amb una pregunta
clara i concreta, que és el que estem fent avui aquí, no estem fent res més, per tant, jo
el que vull deixar molt clar és que ningú intenti dir que el PSC no vol que es faci la
consulta, volem que es faci la consulta, i segurament que en aquesta pregunta que es
faci la nostra resposta serà diferent a la que pugui donar Esquerra Republicana, que
obertament sempre ha dit quina era la seva resposta, que sí a la independència. Jo
crec que és l’únic partit que ho ha tingut sempre molt clar, a part del partit Popular de
Catalunya. Esquerra ho ha tingut sempre molt clar, que és sí a la independència per
un costat i no al trencament de la unitat. Els que hem tingut més dubtes, el PSC i CiU,
això  és  veritat,  però  jo  crec  que  a  mesura  que  anem  avançant  l’escenari  es  va
clarificant i jo crec que mica en mica ho anirem clarificant més, per tant, no hi ha un
problema d’estar desconcertat. El nostre grup ja ha dit dels del principi que si es fa la
consulta el que demanem és la no ruptura i una relació bilateral Catalunya – Espanya,
que reconegui  la  nostra  singularitat  com a país,  com a nació  i  també una millora
substancial de finançament.
Per tant,  jo penso que aquesta proposta, aquí segurament estem amb matisos i  jo
confio  que amb el  temps,  que no  sigui  massa llarg,  aquests  matisos  puguin  anar
desapareixent i ens trobem tots amb una plataforma unitària perquè realment es pugui
fer la consulta, per tant, segurament que el nostre partit, en aquest moment, és el que
més temps necessita, i com que som els que més temps necessitem, també demanem
a aquells partits que ho teniu molt clar, que tots plegats ens ajudem per poder-ho fer, i
jo crec que aquesta és la voluntat clara de la moció que en aquest cas el nostre grup
presenta.
 
-  senyor  Genover:  Donat  que  ens  han  acceptat  aquestes  esmenes,  demanem  si
podríem ser grup proposant també.
 
- senyor Fernández: Sí, cap problema.
 
- senyor Sabrià: Nosaltres volíem intervenir en la mateixa línia, com que hem vist que
sobre la marxa Convergència s’hi afegia com a grup proposant, nosaltres també ho
faríem. Només dues paraules respecte al  que acaba de dir,  nosaltres tenim molta
pressa i fa molts anys que tenim molta pressa però també tenim clar que necessitem
molta força per tirar-ho endavant, i per tant intentarem fer compatible la pressa amb la
paciència, perquè crec que és important que hi siguem tots, i això és una mica el que
recolzem avui votant aquesta moció, però també i sobretot amb l’explicació prèvia que
fèiem abans, de la importància que això tingui el màxim suport possible.
 
- senyor Fernández: Jo accepto el tema que sigueu proposants. Jo només faré un
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símil, no sé a qui li explicava l’altre dia, que ara estem com en una cursa de gran fons,
on anem tots més o menys igualats, i aquí, els grups capdavanters que són Esquerra i
convergència fan l’estrebada, deixen al tercer, que és el PSC, quan el PSC recupera
l’alçada tornen a fer una altra estrebada i nosaltres anem amb la llengua fora, per tant,
diem que estem d’acord, s’ha de fer però volem acabar la cursa.
 
- senyor Sabrià: Tenim la sensació una mica que estirem al PSC amb una goma i això
provoca aquestes estrebades, per tant, potser hem de canviar la goma per una corda,
que hi anem tots agafats i anem junts, i potser correrem més còmodes que no pas si
ho fem amb un sistema més elàstic.  Per tant,  res,  és broma, en tot  cas crec que
l’important és que arribem tots junts a la meta i llavors cadascú faci la campanya que
més li convingui i pel model que cregui que necessita aquest país.

Votació:
Sotmesa  a  votació  s'aprova  la  proposta  amb  les  esmenes  presentades  pel  grup
Municipal de l'Entesa,  amb els següents vots:

Vots a favor: Els senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza
i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, Pujol, Gabarró i la senyora Frigola (CiU), els
senyors  Sabrià,  Vilà,  Lledó,  la  senyora  Farrarons  (ERC),  el  senyor  Genover  i  la
senyora Rivas (Entesa), total disset vots a favor.
Vots en contra: El senyor Rodrigo i la senyora Galiana (PP) i el senyor Guerra (PxC),
total tres vots en contra.

Explicació de vot:
 Intervé el senyor Rocas manifestant que després de tota aquesta discussió que hi ha
hagut,  d’una  manera  apressada  he  fet  algunes  anotacions  del  que  penso  i  que
m’agradaria  expressar  aquí.  Simplement  dir-vos  que  crec  que  no  hi  ha  res  més
democràtic que exercir justament el vot. Crec, per tant, en el dret a decidir, només
faltaria i  a decidir  qualsevol  cosa,  no hi  ha res que faci  por a conèixer la voluntat
popular, i en aquest cas, sobre la conveniència o no de ser independents d’Espanya.
Que es crei una comissió d’estudi sobre el dret a decidir o un pacte nacional, per mi no
és tant  rellevant  com el  fet  en sí  del  dret  radicalment democràtic de poder votar  i
només espero que l’excés de tactisme polític no esguerri aquest procés que desitjo
irreversible.

15.-  MOCIÓ  DELS  GRUPS  MUNICIPALS  DEL  PSC,  CONVERGÈNCIA  I  UNIÓ,
ESQUERRA  REPUBLICANA  DE  CATALUNYA,  ENTESA  JUNTS  PER
PALAFRUGELL I PLATAFORMA PER CATALUNYA,  DE SUPORT ALS CLUBS I
ENTITATS ESPORTIVES CATALANES, DAVANT L'ACCIÓ DE LA INSPECCIÓ DE
TREBALL I SEGURETAT SOCIAL.- Aprovació.-

Relació de fets:

Davant les actuacions inspectores de la Inspecció de Treball  i  Seguretat  Social  de
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l’Estat a les entitats esportives catalanes, actuacions que van adreçades no només a
l’esport professional sinó que s’estenen a l’esport de base i amateur, posant en risc la
seva continuïtat, volem manifestar el següent:

El sistema esportiu català es sustenta en gran part en l’esport de base, infants i joves
que realitzen activitats esportives en horari no lectiu. Aquestes activitats contribueixen
a la  seva formació personal  i  cívica,  a  l’educació en valors,  a  l’adquisició d’hàbits
saludables,  a  la  integració  i  a  la  cohesió  social.  Resulta  doncs,  imprescindible
conservar-lo i impulsar-lo. 

El paper dels entrenadors i monitors dels equips no professionals és transcendental
per a la supervivència de l’esport no professional, en la mesura que la seva dedicació
és en gran part altruista i desinteressada. A canvi de la seva dedicació i compromís
més enllà del  que són estrictament les hores d’entrenament,  reben dels clubs una
compensació  econòmica  que  els  hi  permet  també  cobrir  les  despeses  que  els  hi
ocasiona.

En l’àmbit esportiu i, concretament, en l’esport amateur, la relació entre les entitats
esportives i  moltes de les persones que hi presten els seus serveis  es veu com una
relació de voluntariat donat que realitzen la seva tasca moguts més per la motivació, la
passió i  el  compromís  que no pas per  l’obtenció d’un benefici  econòmic  personal.
Sense aquestes persones, moltes entitats serien inviables.

De les actuacions de la Inspecció de Treball i Seguretat Social estan derivant actes de
liquidació  i  d’infraccions  per  uns  imports  que  per  la  majoria  d’aquestes  entitats
esportives  són  del  tot  inassumibles,  per  la  qual  cosa  es  veuran  obligades  a
desaparèixer,  causant  un dany de dimensions extraordinàries en el  nostre  sistema
esportiu i, concretament, en l’esport de base i en els nostres joves. 

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-  Instar al Govern espanyol i al Congrés de Diputats a ampliar la moratòria en
les actuacions inspectores a les entitats esportives sense ànim de lucre en l’àmbit de
l’esport  no  professional,  fins  que  es  clarifiqui  la  normativa  i  s’estableixi  un  règim
especial  per  les  entitats  esportives  sense  ànim de  lucre  en  l’àmbit  de  l’esport  no
professional.

Segon.-  Instar  al  Govern  espanyol  i  al  Congrés  de  Diputats  a  establir  un  règim
especial  de  la  Seguretat  Social,  exempt  de  cotització,  per  als  clubs  i  les  entitats
esportives sense ànim de lucre, que incorpori a aquelles persones que hi col·laborin i
obtinguin una retribució que es pugui considerar marginal i  no constitutiva de mitjà
fonamental  de  vida,  sempre  que  els  ingressos  no  arribin  al  salari  mínim
interprofessional.

Tercer.- Instar a la Inspecció de Treball i Seguretat Social que apliqui una interpretació
àmplia  de  la  legislació  vigent  en  matèria  de  seguretat  social  i  voluntariat  en  les
activitats esportives efectuades per clubs i entitats esportives sense ànim de lucre.
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Quart.- Instar al Govern espanyol i al Congrés de Diputats a Reconèixer clarament la
figura del voluntari, sense relació laboral, en el cas d'activitats esportives realitzades
per clubs i entitats sense finalitat de lucre.

Cinquè.- Instar a la Inspecció de Treball a atorgar caràcter informatiu i no sancionador
a qualsevol acta oberta a entitats esportives sense ànim de lucre en l’àmbit de l’esport
no professional, quan hi hagi disconformitat entre les actuacions del club i la Inspecció
de Treball i la Seguretat Social per motius de poca claredat en la normativa aplicable.

Sisè.- Notificar la present moció a la Secretaria General de l’Esport de la Generalitat
de  Catalunya,  al  Ministeri  d’Ocupació  i  Seguretat  Social,  al  Consejo  Superior  de
Deportes,  als grups parlamentaris al  Congrés dels Diputats, així  com a les entitats
esportives del municipi.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Vencells manifestant que davant la intranquil·litat dels clubs locals i
partint d’aquesta intranquil·litat local de les entitats esportives amb els problemes que
estan portant aquestes inspeccions de treball i de seguretat social, l’equip de govern
ha considerat oportú portar aquesta moció al plenari.
 
- senyor Guerra:   Nosaltres li  donarem el nostre recolzament perquè entenem tal i
com  ha  explicat  el  senyor  Vencells  que  molta  gent  que  en  realitat  ho  fa
desinteressadament a canvi de com aquell que diu per una mica d'aigua i un entrepà,
no tiraria endavant, l’únic que m’agradaria suggerir mitjançant els serveis jurídics, és la
manera  de  poder  demostrar  que  aquests  aficionats  que  fan  aquesta  tasca  el  seu
ingrés econòmic realment no hauria d’estar investigat, si es pogués d’alguna manera
demostrar  aquesta  llibertat  econòmica  potser  ens  estalviaríem  tots  aquests
problemes.  És un suggeriment.
 
-  senyora  Galiana:  El  nostre  vot  serà  l’abstenció,  nosaltres  no  discutim  que
possiblement  calgui  una modificació  en aquests  aspectes  però pensem que és un
tema complexa i que ha de ser fruit d’una profunditat d’estudi i per tant no donarem
tampoc el recolzament i tampoc hi votarem en contra, senzillament ens abstindrem.
 
- senyora Rivas:  Des de l’Entesa, mostrem el nostre total suport a la moció, creiem
que no podem acceptar que es castigui econòmicament als Clubs i Entitats esportives i
molt  menys als voluntaris que estan fent una tasca tant altruista amb dedicació de
temps i  esforç a canvi moltes vegades d’hores de família,  però es que a més són
moltes vegades aquests voluntaris qui mantenen l’estabilitat de les entitats i els clubs
esportius i  no oblidem l’excel·lent  tasca de cohesió social  que estan fent  aquestes
entitats en aquests moments i si un fa un pas més enllà, es pregunta si ara els hi ha
tocat la inspecció de treball a les entitats esportives, qui no ens diu que d’aquí tres
mesos els hi tocarà a les culturals o a les educatives o a qualsevol altra.  Per tant,
nosaltres proposaríem i  ens agradaria,  tot  i  que ja  veiem que no és possible  que
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aquesta fos una moció institucional, perquè creiem que s’ho mereix que els voluntaris
que estan fent la tasca que estan fent s’ho mereixen i que la cohesió social del nostre
poble es mereixeria una moció institucional.  Si, el Partit Popular de Catalunya no s’ho
repensa  i  no  vol  fer-la  institucional  si  que  ens  agradaria  i  sol·licitaríem  al  grup
proposant formar part també com a proposant d’aquesta moció.
 
- senyor Vilà:   Estem totalment d’acord amb tot el que s’explica i és una mostra de la
política de l’Estat Espanyol cap a Catalunya, el 80% de les inspeccions s’han fet aquí i
és  una  manera  d’anar  en  contra  d’una  de  les  característiques  de  Catalunya,
l’associacionisme i el voluntariat amb moltes activitats i entre elles l’esport català, per
tant, li donem totalment suport i afegint-nos a les paraules del grup de l’Entesa, ens
agradaria que fos institucional al no poder-ho ser si ho accepten els grups proposant
també voldríem ser part del grup proposant.
 
- senyor Vencells:  Senyor Guerra, gràcies per votar-hi a favor, però més que res em
vull dirigir al grup del PP del consistori.  Tots els temes són per discutir i per parlar-ne,
però es que aquest és clar que estem tocant una fibra dels nostres ciutadans que
estan col·laborant desinteressadament per portar les entitats endavant.  A Catalunya
tenim 16.000 clubs federats, d’aquests 16.000, deixant els professionals, que són els
que poden pagar, els altres viuen ben be de gent voluntària, gent que no cobra ni el
que és la benzina, just per poder-los pagar.  Jo crec que és una proposta a la que es
podrien adherir molt clarament, perquè és una proposta que té molt de sentit comú que
no pot tirar endavant i és molt teledirigida, això ho sento perquè és la veritat, igual que
ha dit Esquerra Republicana, hi ha més d’un 80% que ha vingut, ja comença amb
inspeccions, amb unes bufetades impressionants que desborden el poder dels clubs
per poder pagar les sancions que els hi han aplicat i han de plegar, si s’apliquen han
de plegar.  Jo crec que de cares al voluntariat que és el gran teixit que ens fa una mica
diferenciats  d’Espanya,  en aquests  moments,  crec  que seria  per  adherir-nos  i  per
poder-la fer institucional, si no ho considera oportú sense dubte que acceptaríem les
propostes d’Entesa i d’Esquerra Republicana i de Plataforma per Catalunya.
 
-  senyora  Galiana:  Crec  que  quasi  les  al·legacions  que  ha  donat  Esquerra
Republicana recolzen el perquè m’estic abstenint i no tinc res més a dir-li.
 
-  senyor Fernandez:  En tot cas, jo si que vull  afegir una cosa, crec que entenc la
postura  del  Partit  Popular,  però  crec  que  més  enllà  del  que  aquí  estem  parlant
d’activitats esportives, crec que el  que deia la senyora Rivas és veritat que aquí a
Catalunya  és  molt  diferent  de  la  resta  d’Espanya,  és  que  tenim com una  tradició
d’associacions esportives, culturals i són les que d’alguna manera també ens han fet
un pèl diferents a nivell sobretot d’evolució dels nostres municipis i per tant jo faria la
última crida, ens sumem tots i la fem institucional, no estem qüestionant en cada cas,
actuacions de govern, el que estem dient és que vagin en compte i que en tot el que
no sigui professional, analitzem, requerim primer, mirem, avaluem abans d’anar a saco
com si fos una empresa, és el que s’està demanant amb aquesta moció, jo faria un
últim intent perquè fos institucional.
 
- senyora Galiana:  Volem deixar clara una cosa, que nosaltres, i ho hem comentat
abans, creiem que ha de ser motiu d’una reforma i d’un estudi  seriós, o sigui que
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realment reconeixem que existeix un problema amb tot aquest tema, no, el que passa
es que ho sento, però nosaltres no podem donar-hi recolzament i ens abstenim, però
no votem en contra.
 
- senyor Fernandez:  En qualsevol cas, doncs com vostè diu que no en qualsevol cas
sí que incorporem com a proposants a part dels grups de Convergència i Unió, el PSC,
Entesa, Plataforma per Catalunya i Esquerra Republicana i per tant, posem la proposta
a votació.
 
- senyor Sabrià:  Podem fer una intervenció, per fer un últim intent de convèncer al
Partit Popular.  Ara m’agradaria no equivocar-me, però crec que al Congrés tot just
aquesta  setmana  passada  hi  va  haver  un  acord  de  tots  els  grups  per  estudiar
exactament el que diu aquí i crec que el Partit Popular ha d’estar d’acord perquè al
final és la defensa del model Català i vostès també són un partit català per tant entenc
que si això s’està estudiant donar-hi força des dels municipis perquè l’acord final sigui
el que queda recollit aquí d’aquesta Comissió d’estudi crec que és un pas important.
 
- senyora Galiana:  Ja ho sabem que s’està estudiant, i a més a més ho he dit, és un
tema que s’ha d’estudiar, el que passa es que crec que el fons de la moció no va ben
bé cap a un estudi, sino que a prendre decisions, i decisions concretes que nosaltres
creiem que han de ser fruit d’una reflexió més elaborada, inclús per tècnics i per veure
si això és viable o és possible, atenen a la situació actual de la Seguretat Social, per
tant, ens abstenim.
 
- senyor Vencells:  Entendré la seva abstenció, bé no l’entendré però l’acceptaré, fa un
moment que estava parlant que anaven en temes supramunicipals, aquí en aquests
moments estem tocant un tema que ens està tocant de ple, de ple en els nostres
clubs,  aquests  vint,  vint  i  pico  clubs que tenim que ens està afectant,  només per
aquesta raó crec que s'hi podrien adherir.
 
-  senyora Galiana:  La seva moció no és només de Palafrugell,  vostè està parlant
d’unes entitats o clubs catalans, jo entenc que això també inclouria al Barça, per això
mateix, jo entenc que el tema és delicat.
 
- senyor Vencells:  Clubs sempre a clubs sense ànim de lucre, sempre a voluntariat.
 
- senyora Galiana:  Però el contingut de la moció és genèric.
 
- senyor Fernandez:  A veure, jo porto en aquest  Ajuntament molts anys i mai havia
vist tanta insistència en demanar a un grup que acabi votant, jo crec que hem fet tots
els intents, ens ha quedat clara la postura.
 
- senyor Guerra:  Fins i tot jo, li demanaria que en aquest cas recapaciti.
 

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:
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Vots a favor: Els senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza
i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, Pujol, Gabarró i la senyora Frigola (CiU), els
senyors  Sabrià,  Vilà,  Lledó,  la  senyora  Farrarons  (ERC),  el  senyor  Genover  i  la
senyora Rivas (Entesa), i el senyor Guerra (PxC), total divuit vots a favor.
Vots en contra: El senyor Rodrigo i la senyora Galiana (PP)  total dos vots en contra.

16.- INFORMES.- 

No n'hi han hagut.

17.- PRECS I PREGUNTES.- 

Intervé el senyor Vilà manifestant que quedava pendent la pregunta que varem fer el
28 de maig sobre l'informe de la càmera del Chopitea.

Contesta el senyor Pujol dient que demà al matí els hi arribarà l'informe i també als
portaveus dels grups municipals.

A continuació intervé el senyor Guerra, manifestant que més que una pregunta és en
primer lloc un agraïment a tots els cossos de seguretat i  Policia Local i  Creu Roja
durant  la  diada  d’Havaneres,  pel  dispositiu  que  varen  desplegar  i  la  fantàstica
dedicació  que varen tenir,  dispositiu  que vaig controlar  personalment,  cosa que el
senyor Pujol té constància d’això i l’única cosa seria demanar-li al senyor Pujol per les
properes ocasions la plaça, la rotonda del Super Stop, els problemes que es creen
perquè la gent de Palafrugell pugui accedir per anar cap a Calella o cap a Llafranc, jo
entenc que el prioritari és evacuar el màxim de número de vehicles possibles, però
també s’ha de tenir en compte que hi ha gent de la vila que pot anar fins i tot cap a la
Guitarra , i llavors sempre aquella part nord de la rotonda està tallada, cosa que ja
també li vaig posar de manifest al cap de la Policia.
 
- senyor Fernandez:  D’acord prenem nota de l’agraïment i prenem nota del prec, és
un prec i per tant ho mirarem.
 
- senyora Galiana:  Hi ha hagut uns veïns de Calella que ens han fet arribar dues
instàncies que varen presentar a l’Ajuntament en data 16 d’abril de 2013, les dues i
adjunten tota una sèrie de signatures en relació una, al problema que hi ha al Canadell
dels botellons, en concret “me dirijo al botellón que organizan cada noche hasta la
madrugada en la playa Canadell de Calella de Palafrugell, donde hay alcohol, música
hasta caca, vómitos i dejan la playa asquerosa”, en general un tema que nosaltres
havíem insistint i s’adjunta tota una sèrie de signatures de veïns de la zona queixant-
se sobre això  i  en relació  també al  Canadell  presenten una altra  instància,  vàries
signatures de veïns que diuen que la passarel·la de color blau de la platja del Canadell
crema els peus amb el sol i a més a més, hi ha massa extensió de material a la platja i
poca  sorra  a  sobra  i  es  rellisca.  En  fi,  que  hi  ha  aquestes  dues  queixes  amb
signatures de varis veïns, volia saber com està això i si s’havia contestat, si s’ha pres
alguna mesura al respecte?
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- senyor Pujol:  Em sobta que al mes d’abril, amb la temperatura i el temps que hem
tingut aquest any es puguin entrar instàncies queixant-se de botellón a la platja, de
música i  etc.. no sé si és la mateixa instància que tenim nosaltres amb la mateixa
signatura, només dir-li que si és la mateixa, varen agafar les signatures de la mateixa
instància que havien enviat l’any passat i sense corregir la data encara i posava 2012, 
ja mirarem si és aquesta la mateixa, però ja li dic que em sobta molt que al mes d’abril
la gent pugui tenir queixes de botellons, de molèsties al Canadell.  Aquest any s’ha
reforçat aquest tema del Canadell d’una forma important, s’hi està actuant cada dia,
cada dia s’està actuant al Canadell, s’estan portant moltes actuacions, s’estan portant
decomisos, s’està insistint molt amb el tema i hi ha hagut inclús algun detingut, al tema
del Canadell i ja els hi farem arribar un informe si volen de l’activitat policial que hi ha
hagut durant tot aquest temps.
 
- senyora Galiana:  Bé jo, l’única cosa que veig és que s’ha presentat una instància, no
vol dir que el fet passi llavors, en fi és igual, les dates no crec que tingui res a veure,
perquè si la gent es queixa i presenta una instància es perquè és un problema que hi
ha hagut l’estiu passat i que preveu que tornarà a passar i per això presenten amb
previsió  una instància.  En qualsevol  cas  si  que m’agradaria  que em fessin  arribar
l’informe i també saber si s’ha procedit a contestar a aquestes instàncies... de totes
maneres els hi facilitaré còpies.
 
- senyor Fernàndez: Ho mirarem, però en qualsevol cas crec que s’ha contestat, però
en relació amb això es va fer un pla, concretament el tema del botellón i una de les
coses que s’ha fet amb més presència és que inclús ens varen demanar que poséssim
més llum a la platja, perquè amb llum segurament que la gent es privava més i això
també  s’ha  fet. Hi  estem  a  sobre,  ara  en  aquests  moments  no  li  puc  dir  si  s’ha
contestat però en qualsevol cas li enviarem la resposta i li enviarem l’informe que vostè
ha demanat al regidor.  Però hem actuat al Canadell, conscients perquè va ser l’estiu
passat que es va posar a sobre la taula, aquesta problemàtica.
 
- senyora Galiana:  Una altra cosa, que també es queixen de les passarel·les que hi ha
problemes.
 
-  senyor  Rangel:  M’agradaria  poder  assegurar  que s’ha respost  a la  instància,  és
complexa respondre a una instància sobre les passarel·les al mes d’abril, perquè no
estan posades, però el que si li puc dir és que s’han reduït al Canadell els metres de
passarel·la que hi havia en aquests moments l’any passat.  Crec que recollint també
aquesta percepció i aquesta demanda dels veïns perquè tampoc la platja del Canadell
és extensament immensa i quantes més passarel·les anem posant menys espai que
deixem pels usuaris de la platja.  És complexa, li vaig explicar l’any passat quan vostè
feia referència a les passarel·les i també deixi-m’ho dir al seu color, li vaig contestar
que tot obeïa a un pla d’una subvenció que es va atorgat, que se’ns havia atorgat per
instal·lar aquestes passarel·les que bàsicament no són perquè la gent normal hi camini
i hi passegi, són perquè els minusvàlids hi puguin accedir a tot el que són els serveis
de  la  pròpia  platja,  és  difícil  també  entendre  que  a  la  platja  del  Canadell  els
minusvàlids puguin accedir-hi, però hem de fer els possibles perquè un cop hi siguin
també tinguin les facilitats  que la  resta de ciutadans doncs en gaudim des de les
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nostres possibilitats i ells no.  Dit això, ja li dic, espero, m’agradaria poder-li dir que
aquesta instància s’ha respost,  perquè no és costum de l’àrea no contestar-les en
temps i forma.  Però si no s’ha respost, farem els possibles perquè es faci.
 
- senyora Galiana:  Si em permet, es que em sembla que no hi ha cap queixa dels
veïns pel fet que els minusvàlids no hi pugin accedir, el que es queixen es que quan es
passa per sobre de les passarel·les la gent té problemes que rellisca i que crema, es
queixen més del material, també es queixen del color, perquè entenen que provoca un
impacte.
Si em permetem és un segon, crec que ho hem de tenir en consideració perquè si el
que hem de fer és protegir el turisme que tenim i conservar-lo, entenc que aquestes
persones han de tenir segurament segones residències i que són queixes de gent que
està  allà  i  que  per  tant  s’ha  de  buscar  una  solució  consensuada  o  alternativa  al
problema.  Tinc  una  altra  pregunta,  hi  ha  alguna  previsió  de  pintar  les  senyals
horitzontals del municipi, perquè n'hi ha algunes que estan bastant despintades, en
concret algun pas de zebra, hi ha alguna previsió?
 
-  senyor  Fernandez:  L'habitual  és  pintar-los  en  diferents  etapes  de  l’any,  no  és
habitual en ple estiu pintar espais que siguin d’una afluència important.  Normalment
les pintades es fan els mesos de març a maig, octubre-novembre, són les etapes que
es fan, a l’estiu puntualment algunes, però ara no.
 
- senyora Galiana:  Jo ho dic perquè hi han algunes senyals que estan francament
molt descolorides i estan en molt males condicions i precisament de carrers que tenen
bastant afluència de trànsit i només és un prec en aquest sentit que ho revisin i passat
l’estiu ho repassin i que abans que entri la temporada turística sobretot es repassi.
 
- senyor Fernandez:  Això es fa sempre, desprès hi ha una actuació que es fa sempre
abans que comencin les escoles,  es fa una actuació per marcar tots els espais al
voltant de les escoles, per tant, és possible que si són aquests espais els que estan
malament, doncs la primera setmana de setembre es pinta tot, com s’ha fet cada any. 
Vull dir que hem canviat  la praxis de pintura, en tot cas pintem bàsicament en les
mateixes dates en aquests espais concrets doncs ho fem sempre abans que comencin
les escoles.

- senyor Genover:  Una pregunta, fa uns dies per poder accedir al pàrquing del Casal,
amb els dos sentits pel carrer Clavé, es va canviar el sentit de circulació d’un tall del
carrer Clavé i del carrer Vilar, la meva pregunta és si això es va notificar al veïns, si es
va dir per la ràdio que es faria, o sigui si varen escoltar les seves opinions al menys jo,
m’hi vaig trobar pel mig, ningú sabia res.  
 
- senyor Fernandez:  Nosaltres varem fer una reunió. Primer això està dins del pla de
mobilitat i es va fer una reunió, s’havien fet vàries reunions, però l’última per dir quan
es posava en marxa, es va fer una per convocar a la gent afectada al carrer Clavé i
voltants, a la policia local i allà es va arribar a l’acord per unanimitat, tothom estava
d’acord en fer aquests canvis, es va anunciar a la pàgina web, es va anunciar per
ràdio. La versió que jo tinc ara en aquests moments, és que ha funcionat, jo no sé si
vostès tenen alguna aportació de la gent, però en aquests moment la versió que tinc
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és que el pàrquing del Casal la gent hi accedeix bastant més que abans i que malgrat
els primers moments que hi va haver-hi una certa confusió, però es va informar,  que
es va fer una reunió amb els veïns i a la web de l’Ajuntament, la ràdio, es va fer en
diferents dotacions.
 
- senyor Genover:  Un altre, referent a aquell projecte de local amb vida que es va
posar en marxa a la primavera passada, saber una mica els resultats, de si ha tingut
èxit o no ha tingut èxit i també sempre la meva reiteració si pensen en fer-ho anar en
altres eixos del municipi. Llavors hi ha una cosa que no sé si l’han fet, referent a la
muralla que han canviat el pla d’usos dels comerços de la muralla o pensen fer-ho,
perquè hi ha un local que sembla que és com un magatzem de coses frigorífiques,
tinc aquesta inquietud, hi ha un local que, només és aquesta la meva inquietud.
 
- senyor Gómez:  Respecte a locals amb vida, tinc un informe de l’àrea i per tant ja li
farem arribar a on s’explica com ha anat tot i quina evolució ha seguit i quin ha estat
l’impacte i per tant com que ho tinc per escrit i de la pròpia tècnica ja li farem arribar.
 També val a dir que ja li varem explicar en el seu moment que teníem pensat que
aquest projecte es comences amb aquesta acció en concret, però que teníem pensat
fer, si no ho vaig dir-ho ho dic ara, fer altres accions que poguessin complementar-ho,
per tant, és un projecte que és viu i té una certa continuïtat i el que esperem és que
serveixi. Si que és cert i evidentment la campanya d’estiu acompanya i ajuda,  però
que  a  “grosso  modo”  s’ha  notat  una  certa  revitalització  i  recuperació,  de  la  qual
l’impacte que ha pogut  tenir  locals  amb vida,  també ha sigut  molt  amb la  qüestió
informativa i amb el fet d’una certa conscienciació i per tant crec que hi ha hagut un
èxit  relatiu  però  ja  li  farem arribar  l’informe  en  el  qual  surt  tota  la  informació,  els
contactes  que  hi  ha  hagut,  les  converses  que  hi  ha  hagut  i  els  locals  que  s’han
col·locat  gràcies  a  això.  I  respecte  al  tema  del  local  si  em  pogués  donar  més
informació, crec que és un tema més d’activitats, el pla d’usos no s’ha canviat, això ja li
puc dir, perquè qualsevol modificació del pla d’usos s’ha de passar pel ple i el dia que
hi va ser-hi la varem passar pel ple, però no afecta justament al voltant de la muralla i
per tant si ens pogués passar la informació ho miraríem amb tota l’atenció que això es
mereix.
 
- senyor Genover:   Una altra cosa, un prec i una pregunta, hem llegit a la premsa que
sembla que el cànon referent a la mesquita, que el cànon i la cessió a temps limitat
frenen el projecte de poder fer la mesquita en aquest terreny municipal al costat dels
bombers. Des de l’Entesa volem fer un prec a aquest govern de que continuï negociant
en aquesta direcció perquè creiem que és el millor pel municipi.  I a la mateix nota de
premsa, vostè afirma de que no veu cap inconvenient d’ampliar l’actual local del carrer
Velázquez amb la compra d’una casa contigua, en aquest punt l’Entesa vol preguntar,
voldríem saber  el  codi  tècnic  de  l’edificació,  accessibilitat  i  seguretat  d’ús,  perquè
estem parlant que el carrer Velázquez és molt estret, hem de preveure l’afluència de
persones, l’aforament previst, és un lloc de pública concurrència, això ens preocupa i
llavors nosaltres volem instar al govern que continuï negociant amb el tema d’intentar
arribar a un acord per posar la mesquita en aquell terreny del costat dels bombers,
gràcies.
 
- senyor Fernandez:  No conec la notícia aquesta, volia deixar clares dos coses, primer
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la voluntat del govern és mantenir-nos en que s’ha de fer a la zona industrial.  No, no
escolti la notícia a la premsa, o sigui a mi em truquen per dir, escolta és veritat que ells
en aquell moment amb el tema del cànon i amb el tema de l’ús a termini no ni estan
d’acord, per tant volen comprar i és veritat que ells han demanat que si això no pot ser
i no poden trobar una finca industrial voldrien intentar demanar una cosa, que ja havien
demanat en el seu moment que era ampliar al costat, malgrat que no havien pogut
entendre perquè no havien vendre, però jo li vaig dir que la nostra prioritat era que
anessin a la zona industrial i en aquest moment li puc dir, que han trobat una parcel·la,
perquè la nostra és equipament, i per tant la nostra no és podia vendre, nosaltres no
podem vendre  un  equipament,  i  per  tant  en  tot  cas  i  és  pogués  vendre  és  molt
complicat, s’ha de modificar diferents planejaments i coses i per tant el que faran serà
que a un privat li compraran aquesta parcel·la i serà sobre aquesta parcel·la que es
farà la nova edificació, per tant estem amb aquesta línia, per tant el govern té molt clar
que la voluntat és que han d’anar a la zona industrial, per tant, ells també ho veuen
així, i per tant si aquesta notícies es va interpretar conforme jo estava d’acord o jo
incitava a que fos així, doncs passem plana, no és així, el govern aposta perquè vagi a
la zona industrial i en aquesta línia jo he tingut una conversa la setmana passada amb
ells i avui precisament el propietari, que ha vingut a demanar-me si era veritat, que jo
estava d’acord en que anessin allà, i jo he dit que era veritat i suposo que a partir
d’aquí intentaran arribar a un acord econòmic, perquè jo entenc que ells vulguin millor
comprar i edificar que no pas comprar en un espai municipal, que paga un cànon i que
a partir de cinquanta anys aquest espai és municipal, jo entenc que això els hi costa
molt d’entendre i per tant ho fem amb aquesta línia.
 
-  senyora  Rivas:    La senyora  Galiana introduïa el  tema del  botelló  a la  zona del
Canadell.  Jo diria aproximadament un any, vostè ens va explicar en aquest plenari
que creaven una comissió, formada per diferents àrees de l’Ajuntament amb el qual
s’intentaria resoldre el tema aquest del botellón que estava succeint, la veritat és que
no hem tingut més coneixement excepte que quan la senyora Galiana en ha parlat i si
que ara ens agradaria fer-los algunes preguntes al respecte.  La primera és, quines
àrees han format part d’aquesta comissió?  A quina conclusió diagnòstica ha arribat
aquesta comissió de tècnics?  Quines han sigut les accions proposades i quines han
sigut  les  accions  executades  i  a  la  vegada  quantes  vegades  s’ha  reunit  aquesta
comissió  i  si  té  previst  continuar-se  reunint  per  avaluar  el  bon  funcionament  de
l’aturada del botelló.
 
- senyor Fernandez:  Li farem arribar l’estudi que es va fer.  El que es va fer, va ser la
creació d’una comissió per fer una proposta concreta per fer un pla de xoc pel botelló,
que no només afectava al Canadell, si no que hi havia dos espais més i per tant es va
fer aquesta proposta, es va fer un document de propostes de millora, en tot cas li
farem arribar. El que si que li dic és que una vegada feta aquesta comissió per crear
aquell document no s’ha tornat a reunir donat que és el primer any que s’ha d’aplicat
aquest pla i per tant li farem arribar aquest document a vostè i a tots els portaveus
perquè tinguin quines són les actuacions que volem fer amb aquests espais que hi ha
un ús excessiu d’aquesta praxis de botelló
 
- senyora Rivas:  Un prec, en segon lloc, fa alguns mesos, varem aprovar en aquest
ple que els desperfectes que s’havien provocat a la urbanització de l’Escola el Pi Verd
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serien  assumits  amb un  cinquanta  per  cent  per  part  de  l’Ajuntament,  malgrat  que
l’Ajuntament no era el responsable d’aquests desperfectes, si no recordo malament em
sembla recordar que eren vint mil euros, en el qual nosaltres varem manifestar que
nosaltres no estàvem d’acord en pagar-los, però que donat que s’havia de posar en
funcionament un centre educatiu, que el millor pel centre era que ho assumíssim i que
per tant resolguéssim el tema de les voreres que hi havia.  En aquell mateix ple a la
part de debat, amb el senyor Alcalde varem quedar que faríem algun tipus d’escrit,
vostè es va comprometre en aquell  moment a continuar reclamant aquests vint mil
euros, malgrat potser no ens portéssim a aconseguir-los però si que teníem el dret a
poder-los reclamar, ja que ens pensàvem que no ens tocava assumir-los a nosaltres,
el  prec  seria  si  podem  recuperar  aquell  compromís  que  varem  assolir  en  aquell
moment  i  reclamar  aquells  diners  que  penso  no  li  toca  pagar  a  l’Ajuntament  de
Palafrugell.
 
- senyor Fernandez:  Si, si que podem. Ara mateix no recordo en quines dates es va
fer el requeriment, però això ho revisem i no tinc cap problema en recuperar l’escrit i
reclamar la quantitat que hem avançat nosaltres,  i penso que això és una obligació
nostra, no sé si el regidor té alguna informació al respecte.
 
- senyor Rangel:  Si senyora Rivas, només dir-li i molt ràpid, es va signar un conveni
amb  l’empresa  adjudicatària  de  les  obres  de  la  urbanització,  aquest  conveni
comportava  com  i  de  quina  manera  s’havien  de  normalitzar  aquestes  coses,
complementàriament en aquesta reclamació que s’havia fet a GISA que crec que era
una de les teòriques causant del problemes, el que si li puc dir és que avui s’ha fet una
recepció parcial de les obres d’urbanització d’aquell sector a la Junta de Govern, un
cop ja s’ha normalitzat  la vorera i  un cop des de l’Ajuntament s’han tirat  endavant
algunes actuacions relacionades amb la plantació d’arbres, l’enllumenat públic ja es va
normalitzar, la vorera que tenia problemes que s’havia enfonsat, ja s’ha normalitzat i
ara en aquests moments hem fet la recepció parcial a l’espera només de l’execució de
les obres d’urbanització pendents de la zona verda que hi ha a la part de sobre, només
és per complimentar-li la informació.
 
- senyora Rivas:  Si gràcies pel complement de la informació però jo no estic parlant de
la recepció de les obres, jo el que estic dient és que com Ajuntament tenim dret a
reclamar els vint mil euros que pertany als ciutadans d’aquest poble i que els hem
avançat per fer el que tots varem creure que havíem de fer, jo li  diria revisis l’acta
d’aquell ple, en el qual vostè deia que, a més fins i tot recordo molt be deia que no
sabíem  a  qui  reclamar-los,  si  a  GISA,  a  l’empresa  constructora  i  finalment  amb
l’Alcalde varem pactar que faríem una mena d’escrit conjunt, una moció, és a dir el que
fos per reclamar, sé que vint mil euros no són tant, però és que crec que són nostres, i
els hem de reclamar d’una manera o una altra.
 
- senyor Fernandez:  Revisarem el procés i en tot cas em comprometo a reclamar.
 
- senyora Rivas:  Gràcies i que sàpiga que estem a disposició per col·laborar amb el
que sigui necessari.  En el conveni amb el Parc Comercial, en les clàusules finals del
text refós que varen ser les definitives, la clàusula setena especifica que durant quatre
anys des de l’obertura dels establiments comercials es prestarà un transport urbà, amb
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una llançadora bus, des del centre de la vila fins el centre comercial, a més a més
estableix que durant  l’estiu aquest bus operarà cada dia, que durant la campanya de
nadal serà cada dia, però que la resta de l’any serà els caps de setmana, a més a més
diu que segons una proposta econòmica presentada per Sarfa a l’any 2009, això té un
cost de 108.000 euros anuals i estableix que es faran vuit parades, que van des del
Centre Comercial  fins el  carrer  Caritat  – Cases Noves i  torna una altra  vegada al
Centre  Comercial  i  a  més a  més diu  que pels  horaris  la  freqüència  del  servei  es
constituirà una comissió formada per ACOPA, IPEP i la Societat i que de fet, si no
recordo malament, aquesta va ser una proposta que va fer ACOPA en el moment en
que es va impulsar el Centre Comercial i que, el promotor es comprometia a pagar fins
a 74.000 euros del cost d’aquest servei de bus.  He volgut explicar la clàusula setena
d’aquest  conveni  perquè  ens  ha  sorprès  molt  llegir  en  el  diari  que  es  posa  en
funcionament un bus urbà, que dobla tot l’establert aquest, i el que diu el diari, no sé si
ho recull fidedigne com diu el regidor o no, diu que aquest servei de bus urbà té quinze
parades,  que aquest  servei  de bus urbà,  operarà  cada mitja  hora  i  a  més  a més
funcionarà tots els dies de l’any i la sorpresa és, si pot ser que s’està treballant perquè
es posi en funcionament a finals d’aquest mes d’agost.  Cosa que aquí li demanaria la
quantitat econòmica i la partida que tenen disponible per poder-ho executar.  Clar no
ho acabo d’entendre, perquè no sé si es que tindrem dos busos o que resulta que han
fet una amalgama de les dues propostes i tindrem un sol bus, que serà el del centre
Comercial, i el qual hem ampliat i per tant si l’hem ampliat aquests diners d’on surten
de la ampliació i quin cost tenen?
 
- senyor Fernandez:  En qualsevol cas, dues coses al respecte.  Evidentment que el
govern no adjudicarà cap projecte que no tingui partida pressupostària, no dubti vostè
d’això que no és la pràctica habitual, ni d’aquest govern ni dels anteriors, un altra cosa
perquè el senyor interventor amb bon criteri ens enviaria la cavalleria per sobre.  Miri,
el que intentem fer és, o sigui, la voluntat d’aquest text refós va ser simplement recollir
els convenis que hi havia signats en aquell moment, en alguns casos alguns es varen
ajustar,  i  donem un contingut  d’un text  refós que aquesta obligació concreta és la
mateixa que hi havia, del conveni que ja hi havia signat.  És veritat que aquell conveni
era fruit d’una proposta de Sarfa que ens fa, com vostè ha dit molt bé, a petició de
l’IPEP i  bàsicament  contemplava la connexió entre el  centre del  poble i  la  Fanga,
precisament  demà hi  ha  una  reunió  convocada  amb Sarfa  perquè  volem intentar,
sense que això afecti  l’aportació que ha de fer el  privat,  que aquesta és l’altra, és
intentar de convertir aquest transport de llançadora del centre del poble a la Fanga, de
convertir-lo en un transport públic urbà, per tant en principi, el privat com que no li
estem demanant més esforç econòmic no li posarà cap pega, a partir d’aquí estem
treballant  amb  aquesta  línia,  perquè  si  realment  lliguem  aquesta  fórmula  amb  la
proposta que ens ha enviat Sarfa, com molt bé diu la notícia, amb aquestes quinze
parades ens permet fer un bus urbà, que doni molta més cobertura de la que hi havia
inicialment  plantejada,  si  això  és  factible,  és  econòmicament  viable  i  l’Ajuntament
disposa dels recursos, la voluntat nostre és que això, durant aquest segon semestre es
posi en marxa, però no m’he llegit la notícia, perquè jo inclús el dia que vaig anar a
presentar els cinc autobusos, vaig dir, la voluntat del govern és convertir aquest acord
que hi havia inicialment de llançadora de la Fanga al centre del poble, de convertir-lo
en un bus públic urbà amb aquesta freqüència màxima de 30 minuts, que és el diu que
pot ser  viable perquè la gent agafi l’hàbit d’agafar-lo i per tant i haurien parades des

PLE2013/10 de 30 de juliol de 2013 60



Ajuntament de Palafrugell

del  propi  Geriàtric,  la  zona  industrial,  la  Fanga  o  sigui  el  que  parlàvem  d’una
aproximació de quinze que potser al final han de ser de setze o disset, doncs parlem,
vull dir que la voluntat és aquesta, però que en qualsevol cas això no ha d’afectar al
privat perquè no li podem demanar més quantitat de la que hi ha, problemes tindrem
perquè compleixi els acords que hi ha, per tant som conscients que no els hi podem
demanar més, i crec que és bo, que si podem convertir això en un transport públic
urbà, que vostè sap que és una de les reivindicacions que té aquest municipi, doncs
aprofitar-ho.  Pel que fa a l’agost no ho sé, el que si li puc dir és que la voluntat del
govern és treballar perquè el segon semestre pugui estar en funcionament, aquest és
en  el  que  estem  treballant  i  vostè  té  raó,  nosaltres  no  farem  cap  adjudicació,  ni
iniciarem el projecte si no tenim prèviament els recursos garantits, els que ha d'aportar
el privat i els que, si cal, ha d'aportar l’Ajuntament o no, perquè recordem aquí que
caldrà un tema de tarifes, tarifària, tot això és un tema que tot just estem negociant,
treballant amb una proposta que ens ha fet arribar Sarfa i que demà tenim la primera
trobada, per veure si la podem encaixar així, és com ho tenim en aquests moments.
 
- senyora Rivas:  Si, el promotor es compromet a pagar fins a 74.000 euros cada any,
la prestació del servei segons està establert en el conveni, que és la meitat del que
vostès proposen que és 108.000 € amb un pressupost fet per la Sarfa a l’any 2009,
que s’ha d’actualitzar tres anys desprès per tant no seran 108.000 €, sinó que seran
molts  més  i  la  proposta  que  vostès  fan,  dobla  senzillament  aquests,  la  proposta
aquesta de 108.000 € més l’actualització que requereixi.  Això és un cost elevadíssim,
que jo no sé si vostès han calculat i saben com anirà, en el sentit que el cost d’aquest
servei, jo no sé a quan pot arribar, però pot arribar a molts diners.  Nosaltres els hi
pregaríem dues coses, una, que siguin molt prudents amb aquest servei, que malgrat
és una reclamació que ja tenim una experiència d’un anterior govern, amb el fracàs
que va suposar, potser no estava prou ben fet, jo no mi posaré, però els hi diré que
siguin molt  prudents, els hi  diria que mirin el dèficit  del bus urbà de Sant Feliu de
Guíxols, que  és una població no tant diferent a la nostra, i que sàpiguen quin dèficit
està suposant a nivell econòmic.  I un tercer prec, que quan el regidor faci declaracions
a la premsa, siguin el més ajustades possibles a la realitat, perquè el que no es pot dir
en un diari és que s’espera que aquest servei es posi en funcionament a finals de mes
d’agost, quan encara no han començat les negociacions amb la Sarfa, ni saben quin
és el cost que suposarà tot això.  Gràcies.
 
- senyor Fernandez:  Bé, només una cosa, el cost si que el tenim estimat, perquè la
proposta  diu  el  cost  i  no  el  doble.  Segon,  no es  preocupi  senyora  Rivas,  aquest
govern no farà res que posi en perill, ni l’economia municipal, ni que no pensi que pot
ser viable el servei, tenint en compte que no només ens privarà a fer-ho el fet que
tingui dèficit  o no, hi  ha molts serveis que donem, en aquest Ajuntament,  que són
deficitaris,  nosaltres  posem a  sobre  la  taula  tot.  Primer,  un  conveni  que  s’ha  de
complir  i  segon,  si  som  capaços  amb  aquest  conveni,  amb  una  petita  aportació
addicional amb la recaptació que es pugui fer, i si cal inclús aportar un pel per ajustar
els  números  i  això  ens  pot  permetre  un  transport  públic  urbà,  ho  farem  però
evidentment ho farem amb rigor, segurament que vostè també  ho faria diferent, jo
crec que la prudència en aquest cas primarà, i jo li he dit abans l’objectiu del govern és
tenir-ho clar, fer-ho amb total coherència i el compromís que tenim nosaltres, és al
segon semestre, el segon semestre va del 1 de juliol al 31 de desembre i només ho
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farem si  ho veiem clar, entre altres coses perquè és veritat que si  no fem això, el
promotor  dubto  que ens requereixi  perquè ho fem,  ho dubto,  ens  podria  arribar  a
demanar que fem el transport, per tant, tant de bo que ens requerís que complim amb
el conveni, però compartim l’esperit de prudència i que es faci el més acurat possible. 
 
senyora  Rivas:  Gràcies  per  l’explicació  i  si  que  li  agrairíem  que  ens  mantingués
informats perquè creiem que és un tema prou transcendent a nivell econòmic, com per
poder- ne fer el seguiment.  Miri, és precs i preguntes però a mi m’agradaria fer un
agraïment i una queixa.  L’agraïment és, hem rebut com a Ajuntament una carta de la
Generalitat  de  Catalunya,  amb  la  qual  se’ns  contesta  aquella  moció  que  varem
presentar reclamant els diners que la Generalitat deu a aquest Ajuntament, l’agraïment
és que ostres, està molt bé que se’ns contesti, que presentis una moció i que a qui li
presentes la moció et contesti,  normalment no succeeix i  per tant,  l’agraïment a la
Generalitat de Catalunya, a la Direcció General de Política Financera Assegurances i
Tresor.  Però la  queixa és que segons ens diuen,  ens  continuen devent  2.327.000
euros i  que la carta comença dient, “us informem que no disposem de previsió de
pagament pels documents del vostre Ajuntament, que es troba en estat ....”, amb la
qual cosa vol dir que aquests 2.300.000 euros que ens deu la Generalitat encara no
sabem quan, ni com els cobrarem, aquesta és la queixa.
 
-  senyor Fernandez:  Si, a més en aquesta llista, inclús hi  ha coses que les varen
executar vostès quan governaven, però jo en aquest cas si que dic que jo soc del
parer que la situació és complicada, la situació nostra és de seguir reclamant, seguint
requerint, si que es veritat també que en els últims mesos han fet pagaments, si no
estic equivocat,  per tant s’ha de reconèixer la voluntat.
 
- senyora Rivas:  Si han fet pagament.  I si que m’agradaria acabar amb que aquest
ple pogués fer una felicitació conjunta de tots pel recapte d’aliments i poder felicitar als
centenar de voluntaris que varen participar i això ho sap més be la senyora Mauri,
quasi els tres mil quilos d’aliments que es varen recollir i aquí tornaríem a parlar de
l’excel·lent tasca que poden fer els voluntaris, suposo que deu ser molt difícil enviar
una felicitació personal a cadascun dels voluntaris, però crec que seria un detall poder-
ho fer o sinó que quedi recollit en Ple, la felicitació que crec que tots estarem d'acord
en fer.
 
- senyor Fernandez:  Li farem la felicitació del plenari, a nivell individualitzat, hi ha el
problema de dades, és a dir saber exactament la gent que ha participat és difícil, però
be com a plenari penso que li podem fer,  fem-ho a les entitats i que ho facin extensiu
als seus membres.
 
- senyora Mauri:  Els voluntaris, no tots però gairebé tots, si que sabem les entitats que
han proporcionat els voluntaris, i segurament que es podria fer personalitzat, però ens
deixarem gent.
Per tant, només fer extensiu a través de les Entitats a la ciutadania que ha col·laborat,
fent donació també perquè encara que no hagin estat voluntaris han sigut voluntaris
fent donació.
 
-  senyora  Rivas:  Millor  no  fer-ho  personalment  perquè  si  ens  deixem  algú  és
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complicat.
 
-  senyor  Fernandez:  Si,  fem-ho  a  les  entitats  i  que  ho  facin  extensiu  al  seus
voluntaris.  
 
-  senyor  Lledó:  Si  gràcies  senyor  Alcalde.  Jo  volia  també  insistir  en  el  que  ha
comentat la regidora  Rivas, sobretot ens volem afegir pel malestar de les declaracions
del Regidor, perquè no es diuen amb la realitat i crec que s’ha de ser una mica més
curós.  També la notícia comença i  segurament  vostè dirà,  senyor  Alcalde,  que la
notícia no reflecteix el que va opinar el regidor, però en qualsevol cas deia que era un
compromís del govern actual, com molt bé vostè ha explicat i ho ha explicat bé, aquest
compromís  fruit  del  conveni  que  es  va  signar  amb  l’anterior  mandat,  però  aquí
nosaltres  volíem  anar  un  pas  més  enllà  del  que  ha  comentat  la  senyora  Rivas,
sobretot, tenint en compte que varem estar negociant el pacte per la mobilitat, que
varem estar batallant perquè poguéssim estar tots a dins, que desprès finalment va ser
l’Entesa que no s’hi  va adherir,  però desprès resulta  que vostès toquen temes de
mobilitat i són temes de gran calat, es dediquen a fer una operació suïcida, suposo
que volen anar per lliure, amb les conseqüències que pot tenir, no haver pactat o no
haver parlat de tot el tema del transport públic, és més, dins de les propostes del pacte
de mobilitat que varem signar tots conjuntament, hi ha la de definir el traçat del bus
municipal, per tant, entenem que vostès amb aquestes declaracions han anat un pas
més enllà i no ens han tingut en compte, llavors és un prec i un mal estar,  convoquin
la taula de mobilitat, es va crear per Junta de Govern, es diu la comissió de seguiment,
ja sé que no li agraden al senyor Guerra, però jo crec que pot ser positiu, i presenti’ns
allà els resultats d’aquests estudis i una mica la seva valoració, jo crec que per vostès
és  molt  millor  que  nosaltres  podem estar  informats  per  poder  traslladar  això  a  la
població que no pas anar per lliure, també els dic com a mesura de que puguin anar
una mica més en compte.  També en la línia del que comentava la senyora Rivas, si
que li volíem donar un suport, en el sentit de que quan nosaltres estàvem governant,
quan es va signar aquesta clàusula en el conveni, si que teníem clar el que s’havia de
definir  exactament  i  que  nosaltres  no  estem  per  dir  que  eren  vuit  parades,
evidentment, nosaltres no varem pensar si serien vuit o serien quinze, teníem la idea i
l’hauríem desenvolupada de tenir el màxim de cobertura possible, per tant si vostès
estan  pensant  amb això,  segurament  nosaltres  hi  podríem arribar  a  donar  suport,
moltes gràcies.
 
- senyor Fernandez:  Bé, en qualsevol cas senyor Lledó la comissió de seguiment la
convocarem, la voluntat del govern és intentar buscar consensos, si realment la notícia
dona per fet que l’únic treball que hi ha fet és que hi ha una  proposta de parades i de
costos, i  de freqüència que ens envia Sarfa i que demà ens la ve a presentar i  el
compromís que podem fer es que nosaltres a partir  de demà convocarem aquesta
comissió de seguiment i posarem sobre la taula les propostes que tinguem, vull dir la
voluntat nostra és intentar convertir aquest conveni, que és una oportunitat, amb un
circuit diferent que ens permeti amb una petita aportació si cal fer-la, tenir en comptes
d’un  bus  llançadora,  tenir  un  transport  públic  urbà,  per  tant  farem  demà  aquesta
primera reunió, i la propera serà convocar la comissió de seguiment per poder debatre
les diferents propostes que tindrem.
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- senyor Sabrià:  Si, senyor Alcalde una darrera qüestió.  Ens agradaria també, estem
parlant del mateix conveni, quan ens varem sumar va quedar un text molt ampli, ens
agradaria de ser informats sobre la situació dels multicinemes en aquest cas, ens hem
esperat una mica que acabés l’anterior fase, però si que hi havia un calendari que avui
ja  no s’està  complint,  la  situació  en general  i  per  tant  potser  fins  i  tot  no  és una
pregunta per respondre avui perquè és complexa, perquè la situació del cinemes en
aquest país és molt complicada i per tant això suposo que tampoc ajuda i fins i tot hi
ha una tercera qüestió que ens genera dubtes i que és, en quina situació es trobem els
terrenys en que han d’anar el multicinema ja que a dia d’avui no ho podríem assegurar
però fa molt pocs dies la propietat no era ni del promotor, ni de l’Ajuntament, per tant
no  teníem  absolutament  cap  control  sobre  com  s’encarava  de  cares  a  futur  la
construcció d´aquest multicinema, anem tard amb el calendari, ens ha passat altres
vegades amb aquest conveni, per tant, no és tant aquest la nostra preocupació, com
que la situació ara mateix no la veiem massa positiva des d’aquesta banda i en tot cas
no hem de perdre de vista que quan tot això es posa en marxa que no és exactament,
no en el mandat anterior sinó fa dos mandats, s’explica de manera permanent que
l’objectiu principal d’aquesta operació és tenir uns multicinemes a la vila de Palafrugell
i  a  dia d’avui  ja  tenim una part  del  Centre  Comercial  en marxa  i  la  viabilitat  i  les
possibilitats d’executar la resta a nosaltres a dia d’avui ens grinyola, ja li dic no és una
pregunta senzilla i per tant entendrem que no ens la pugui contestar tota avui, però si
que pensem que és un dia important pel municipi.
 
-  senyor  Fernandez:  No,  és  molt  important,  és  que  precisament  ha  coincidit  que
aquest matí jo he tingut una trobada, potser ha  sigut de les trobades més complexes
que he tingut  en  aquest  mandat,    Evidentment  que  com vostè  diu  senyor  Sabrià
aquest  conveni  és  complexa   en  aquest  moment  tenim  bàsicament  tres  o  quatre
elements que cal resoldre a on segurament tindrem conflicte, ja ho vull deixar aquí
com a Ajuntament, tindrem conflicte, perquè bé doncs, malgrat que hi ha una part que
està en funcionament, la part que s’ha posat en marxa de l’Esclat, la propietat, una
part  aquest  dematí  ens  han comunicat  que  una part  està  venuda i  per  tant  hi  ha
algunes coses en el conveni que ja podem preveure que tindrem problemes pel seu
compliment estricte i per tant caldrà segurament doncs que el propi Ajuntament, ja ho
he dit aquest dematí que l’Ajuntament defensarà tots els interessos dels convenis que
hi ha signats, que l’únic que es va fer, és fer un text refós, i en tot cas el compromís
que faig es que la propera Junta de Portaveus, si el que vull és fer un monogràfic de la
situació actual, perquè també jo espero que desprès de la reunió d’avui pugui haver
algun tipus de canvi d’actitud, bàsicament per part del promotor no pas per part de
l’Ajuntament, perquè l’Ajuntament l’actitud que té és un text refós signat, per tant si hi
ha algun canvi  d’actitud  poder-lo  traslladar  i  sinó fer-ho a  la  Junta de Portaveus i
explicar-lo exactament,  en aquest conveni  els quatre punts que hi  ha conflicte que
vostè ja se’ls pot imaginar, quin quatre punts hi ha conflicte, a part dels multicines, que
hi ha conflicte, hi ha tres punts més que hi ha conflicte i per tant, crec que he sigut tot
lo clar, aquest dematí he tingut dues hores interessants.
 
-  senyor  Sabrià:  Si,  només  apuntar  perquè  crec  que  també  ens  toca,  que  aquí
nosaltres pensem que hi ha hagut dos error importants que en cap cas hi hem donat
suport  però  que també són part  d’aquestes  dificultats  que  també sabíem que ens
podíem trobar, doncs avui siguem, una és donar la possibilitat d’aportar els cinemes al
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final i per tant i malgrat les dificultats que tots som conscients que portava a tirar això
endavant,  posar els cinemes al final ens avocava a la situació que estem avui i  la
segona, totes les transaccions que es varen fer respecte als espais d’equipaments que
es trobaven allà i que ens han fet perdre el control sobre aquesta situació i que també
varem advertir  i  tampoc varem votar,  acceptem la seva proposta de parlar-ho a la
Junta de Portaveus, vindrem amb ganes de poder sumar el que podem, perquè aquest
projecte arribi a bon port, però crec que a partir d’aquí hem d’anar amb molt de compte
amb les decisions que es prenen.
 
-  senyor  Fernandez:  Jo  crec  senyor  Sabrià  i  ho  parlarem,  els  dos  errors  no  són
aquests, l’error que en aquest moment es planteja de poder ser molt taxatius, segons
ens manifesten és el conveni signat al 2009, per tant com que sabem quin conveni és
tenim temps  aquest  més  per  mirar-nos-ho  i  analitzar-ho.  Jo  ja  ho  he  dit  des  del
principi, la voluntat d’aquest alcalde serà estricte del conveni, no penso renunciar a
res, i en tot cas si hem de renunciar que sigui el jutja que ho digui, però us trasllado
que ha sigut una reunió d’aquelles gratificants que l’Alcalde a vegades té, de tant en
tant,  aquest  matí  ha sigut  una reunió guapa,  però el  compromís meu es que a la
propera Junta de Portaveus fem un monogràfic, agafem tots els punts i mirem com
està tot i si hi ha alguna informació prèvia us ho dic. 

I no havent-hi cap més assumpte per tractar s’aixeca la sessió essent les deu i cinc
minuts del vespre.  En dono fe.
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